
1929 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 1 
 

Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 1929. 
 
 
1929  Lysekils N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 10 januari 1929. 
 
§ 1. 
Såsom stadsfullmäktiges ordförande under år 1928 hade herr kontraktsprosten Fritz Lüsch 
utfärdat kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till och med utgången av 
år 1930: 
 
1) Konsuln John Sterner. 
2) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
3) Redaktören Axel Ljungberg. 
4) Fabrikören Gust. Karlson. 
5) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
6) Disponenten Ludv. Andersson. 
7) Mekanikern Otto Olsson. 
8) Gjutaren Karl Källén. 
9) Stenhuggeriförmannen Jakob Pettersson. 
10) Handlanden Fritz G. Olsson. 
11) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
12) Musikdirektören Karl Sandström. 
13) Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
14) Filaren Svante J. Johansson. 
15) Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
16) Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
17) Postmästaren Gösta Boheman. 
18) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
19) Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
20) Redaktören Harald Foss. 
21) Glasmästaren Albert Anderson. 
22) Fabrikören Robert Lycke. 
23) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
24) Montören Erik Carlsson. 
 
§ 3. 
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Upprop förrättades de i § 2 här ovan nämnda stadsfullmäktige voro närvarande med undantag 
av herr Brännberg, för vilken förfall anmäldes på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien, Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
 
Vill protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 4. 
Under ordförandeskap av herr kontraktsprosten Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande för året. 
 
Herr Sterner föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr kontraktsprosten Fritz Lüsch 
omvaldes till ordförande för innevarande år. 
 
Herr Lüsch hembar till stadsfullmäktige sitt tack för det honom sålunda ånyo visade 
förtroendet, som kommit honom till del. 
 
§ 5. 
Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med acklamation, på förslag 
av herr Pettersson, riksdagsmannen herr Carl Brännberg. 
 
§ 6. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 7. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll herr Sandström och fröken Wallentin. 
 
§ 8. 
Val efter de med 1928 års slut avgångna ledamöterna och suppleanterna i valkommittén skulle 
nu företagas för innevarande år. 
 
Herr Sterner föreslog omval av ledamöterna herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, disponenten 
Ludv. Andersson och fabrikören Wiktor Lindbom samt nyval såsom suppleant av herr 
postmästaren Gösta Boheman. 
 
Herr Källén föreslog såsom ledamöter herrar stenhuggeriförmannen Jakob Pettersson och 
mekanikern Otto Olsson samt såsom suppleanter herrar förrådsförvaltaren Evald I. Andersson 
och redaktören Harald Foss. 
 
Valet, som förtogs med acklamation, utföll i enlighet med förenämnda förslag. 
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På förslag av herr Sterner omvaldes, ävenledes med acklamation, herr Lüsch till kommitténs 
ordförande. 
 
§ 9. 
Drätselkammaren anmälde, att den omvalt herrar redaktören Axel Ljungberg och 
riksdagsmannen Carl Brännberg till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 10. 
Hamnstyrelsen anmälde, att den till respektive ordförande och vice ordförande för detta år 
omvalt herrar disponenten Ludv. Andersson och rådmannen Gunnar Nyblom. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 11. 
Hälsovårdsnämnden anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar borgmästaren Axel 
Sundberg och doktor Axel Nilsson till respektive ordförande och vice ordförande, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 12. 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar 
kontraktsprosten Fritz Lüsch och redaktören Axel Ljungberg till respektive ordförande och 
vice ordförande, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 13. 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar anmälde, att den omvalt herrar handlanden 
P. A. Malmrot och konsuln Alfr. Bovik till respektive ordförande och vice ordförande för 
detta år. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 14. 
Brandstyrelsen anmälde, att den för innevarande år nyvalt herrar byggmästaren Robert G. 
Christenson och mekanikern Otto Olsson till respektive ordförande och vice ordförande, och 
lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 15. 
Från renhållningsstyrelsen anmäldes, att den omvalt herrar handlarna Fritz G. Olsson och 
Evald Andersson till respektive ordförande och vice ordförande för innevarande år. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 16. 



1929 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 4 
 

Följande båda anmälningar om val av ledamöter i kommitté för utredning av frågan om 
Grötös förbindelse med fastlandet förelågo: 
 
Drätselkammaren: herrar redaktören Axel Ljungberg och konsuln Alfr. Bovik. 
 
Hamnstyrelsen: herrar disponenten Ludv. Andersson och rådmannen Gunnar Nyblom. 
 
Anmälningarna lades till handlingarna. 
 
§ 17. 
Från herr Foss förelåg följande motion: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Undertecknad får härmed föreslå, att Stadsfullmäktige måtte besluta om medlemskap för 
Lysekils stad i Lysekils idrottsplatsförening u. p. a. 
 
Lysekil den 5 januari 1929. 
 
HARALD FOSS.” 
 
Motionen hade av stadsfullmäktiges herr ordförande remitterats till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 7 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till motionen och förorda, att medlemsavgiften i fråga å ett 
belopp av 10 kronor måtte utgå av tillgängliga medel i innevarande års utgifts- och 
inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen och att anvisa medel för dylik 
medlemsavgift i enlighet med vad drätselkammaren föreslagit. 
 
Med anledning av förestående beslut föreslog herr Foss, att stadsfullmäktige måtte besluta om 
att välja ombud för staden att representera vid föreningens sammanträden under året och att 
till valkommittén remittera frågan om förslags upprättande härvidlag. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 18. 
En förteckning över vid 1928 års slut oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige förelåg enligt --- 
Bilaga N:o 15, 1928, vilken bilaga före detta sammanträde utdelats i tryck till 
stadsfullmäktiges ledamöter.  
 
De å förteckningen upptagna ärendena föranledde icke någon stadsfullmäktiges åtgärd. 
 
Som ovan 
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AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
KARL SANDSTRÖM. 
INGRID WALLENTIN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 19 januari 1929 kl. 1,30 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /Axel Holmqvist, 
 
 
1929 Lysekils N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 21 februari 1929. 
 
§ 19. 
Upprop förrättades, varvid herr Ludv. Andersson och fröken Wallentin voro frånvarande med 
anmälda förfall. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 20. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 21. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Evald I. Andersson och 
Svante J. Johansson. 
 
§ 22. 
I enlighet med valkommitténs föreliggande förslag av den 18 dennes valdes redaktören herr 
Harald Foss såsom stadens ombud vid Lysekils idrottsplatsförenings sammanträden under 
förevarande år. 
 
§ 23. 
En så lydande skrivelse förelåg: 
 
”Till stadsfullmäktige i Lysekil. 
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I enlighet med Kungl. Maj:ts stadga för rikets allmänna läroverk år 1928 n:r 312, § 207, samt 
övergångsbestämmelser, mom. 16, skall kommunalstyrelse utse två ledamöter i styrelsen för 
samrealskola. Dessa väljas för en tid av fyra år. denna lokalstyrelse skall träda i verksamhet 
den 1 juli 1929. 
 
Härom har undertecknad i egenskap av rektor vid samrealskolan i Lysekil velat göra anmälan. 
 
Lysekil den 21 januari 1929. 
 
SIGFRID SANSTRÖM. 
Rektor.” 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat skrivelsen till valkommittén för 
upprättandet av förslag till dylikt val, och hade kommittén för upprättandet av förslag tii 
dylikt val, och hade kommittén i enlighet med sitt föreliggande protokoll av den 18 dennes 
beslutit att till sådana ledamöter för tiden fr. o. m. den 1 juli 1929 t. o. m. den 30 juni 1933 
hos stadsfullmäktige föreslå herrar bankkamreraren Olof Johansson och redaktören Axel 
Ljungberg. 
 
Detta val, som nu företogs, utföll i enlighet med nämnda förslag. 
 
§ 24. 
Folkskolestyrelsen anmälde, att den för närvarande år omvalt herrar kontraktsprosten Fritz 
Lüsch och rektor Sigfrid Sandström till respektive ordförande och vice ordförande. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 25. 
Från kommunala mellanskolans styrelse anmäldes, att till dess respektive ordförande och vice 
ordförande för tiden f. o. m. den 1 januari t. o. m. den 30 juni detta år nyvalts bankkamreraren 
herr Olof Johansson och omvalts redaktören herr Axel Ljungberg, och lades denna anmälan 
till handlingarna. 
 
§ 26. 
Byggnadsnämnden anmälde, att den för detta år omvalt herrar borgmästaren Axel Sundberg 
och kamreraren Hugo Hallgren till respektive ordförande och vice ordförande. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 27. 
Från polisnämnden anmäldes, att den för innevarande år till respektive ordförande och vice 
ordförande omvalt herrar byggmästaren Rob. G. Christenson och fabrikören Rich. Björsell, 
vilken anmälan lades till handlingarna. 
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§ 28. 
Handels- och sjöfartsnämnden anmälde, att den till respektive ordförande och vice ordförande 
för detta år nyvalt herrar fabrikörerna Wiktor Lindbom och Rich. Björsell, och lades denna 
anmälan till handlingarna. 
 
§ 29. 
Från parkstyrelsen anmäldes, att den för detta år omvalt herrar byggmästaren Robert G. 
Christenson och brandchefen Gustaf A. Löfgren till respektive ordförande och vice 
ordförande, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 30. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse rörande försäljning av tomtdelar:  
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 12 februari 
1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 23. Genom föreliggande skrivelser ansökte herrar renhållningsentreprenören Adolf Fredrik 
Hansson, målaremästaren Hilding Thomasson och verkmästaren Anton Pettersson om att i 
enlighet med upprättandet, föreliggande tomtindelningsförslag för området vid lilla 
vattendammen få köpa delar att tilläggas deras respektive tomter vid Östra Kronbergsgatan 
(stadsäga n:ris 30, 31, 38 och 39), och innehåller varje av dessa delar en areal av cirka 85 
kvm. enligt ovannämnda tomtindelningsförslag. 
 
Herrar Hansson och Pettersson önskade köpa en sådan del varje och herr Thomasson två 
sådana delar. 
 
Drätselkammarens herr ordförande hade remitterat ansökningarna till byggnadsnämnden, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 8 dennes beslutit att tillstyrka dessa 
försäljningar. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få till 
sökandena försälja ifrågavarande tomtdelar för ett pris av 50 öre per kvm. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
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§ 31. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse att få för ett pris av två (2) kronor 
och 50 öre per kvm. försälja tomten till huset n:o 6 vid Blekegatan till konservförmannen herr 
Frans Lycke, och innehåller tomten i fråga en areal av cirka 475 kvm. enligt skrivelsen bilagd 
kartskiss. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dylik försäljning. 
 
Herr Johansson yrkade, att priset å denna tomt måtte sättas till två (2) kronor per kvm. på 
grund av densammas mindre goda beskaffenhet och läge. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att man i drätselkammaren tagit vederbörlig hänsyn till dessa 
förhållanden, då tomten i arrendelängden är upptagen till ett pris av kr. 4:25 per kvm. och 
kammaren gått under detta pris med 1:75, samt yrkade bifall till drätselkammarens förslag i 
ärendet. 
 
Herr ordföranden yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av dessa trenne yrkanden förklarat avslagsyrkandet vara med övervägande 
ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därför och därefter för utrönandet av motförslag i samma votering framställt proposition 
på bifall till vartdera av de båda övriga yrkandena, förklarade han herr Johansson yrkande 
vara med övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden med omkastande av avslagsyrkandet till nej-förslag 
och herr Johanssons yrkande till ja-förslag följande voteringsproposition, vilken godkändes: 
 
”Den, som vill bifalla herr Johanssons yrkande, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner ja, och ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av de angivna rösterna, hava 
stadsfullmäktige beslutit att göra ifrågavarande tomtförsäljning för ett pris av två (2) kronor 
per kvm.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga närvarande 
stadsfullmäktigeledamöter ja utom herrar Sterner, Boheman och ordföranden, vilka röstade 
nej, vadan stadsfullmäktige med 19 ja- not 3 nej-röster, alltså med kvalificerad majoritet, 
beslutit att bifalla herr Johanssons yrkande om att göra denna tomtförsäljning för ett pris av 
två (2) kronor per kvm. 
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§ 32. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 
renhållningsentreprenören herr Axel Johansson försälja tomten n:o 2 inom kvarteret 
”Berghällen” i Kronberget för ett pris av en (1) kr. och 50 öre per kvm., och innehåller denna 
tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss en areal av cirka 400 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen.  
 
§ 33. 
Rörande bottenundersökningar för överfart till Grötö förelåg från drätselkammaren följande 
skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 12 februari 
1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Friz G. Olsson och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 22. Herr ordföranden väckte förslag om, att kompletterande bottenundersökningar för 
överfart till Grötö snarast möjligt måtte utföras, då det nu på grund av isbeläggningen lättare 
låter sig göra eljest. 
 
Drätselkammaren beslöt uppdraga åt stadsingenjören att omedelbart låta igångsätta arbetet 
med sådana undersökningar. 
 
Tillika beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige anmäla detta beslut samt hemställa 
om beviljande av ett anslag å upptill 500 kronor för ändamålet, vilket anslag skulle utgå av 
medel anslagna i innevarande års utgifts- och inkomststat för oförutsedda utgifter. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt dels att godkänna åtgärden i fråga, dels att bevilja bemälda 
anslag med begärt belopp att utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 
 
§ 34. 
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Genom föreliggande skrivelse ansökte kamreraren Ivar Hyllengren vid stadens 
elektricitetsverk om lönereglering från och med 1929 års ingång sålunda, att grundlönen måtte 
bestämmas till 4,000 kronor med tvenne ålderstillägg å vartdera 500 kronor, varav det första 
skulle anses vara intjänt från och med den 1 januari innevarande år och det andra efter 
ytterligare tre års tjänst. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ansökningen till elektricitetsverkets styrelse 
och drätselkammaren för yttrandens avgivande, och föreslogo nu sålunda begärda yttranden. 
 
Nämnda styrelse hade beslutit att hos stadsfullmäktige förorda, att ifrågavarande 
befattningshavares grundlön från och med innevarande års början höjes med 300 kronor i 
enlighet med styrelsens förra förslag år 1923. 
 
Därjämte hade styrelsen ställt i utsikt att under senare delen av år 1930 ånyo upptaga frågan 
om slutlig reglering av kamrer Hyllengrens lön, därest han i tjänsten kvarstår. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att för sin del hos stadsfullmäktige tillstyrka den av 
elektricitetsverkets styrelse härvidlag förordade löneregleringen, men att beträffande 
innebörden av styrelsens yttrande i övrigt kammaren dock ej velat taga någon ståndpunkt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla elektricitetsverkets styrelses av drätselkammaren 
förordade förslag i ärendet. 
 
§ 35. 
Från vattenstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 9 januari 1929. [1928?]. 
 
Närvarande: herrar handlanden P. A. Malmrot, järnhandlaren Pontus Lundbom, konsuln Alfr. 
Bovik och filaren Svante J. Johansson samt stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 7. Genom föreliggande skrivelse ansökte fru Hilma Bovik om att från stadens 
vattenledningsnät få tillkoppla vattenledning för spolning av 2:ne vattenklosetter i fastigheten 
n:ris 2-4 vid Trädgårdsgatan, vilka klosetters inrättande hälsovårdsnämnden lämnat tillstånd 
till (dock på villkor att spolvatten för desamma ej finge tagas från stadens vattenledningsnät). 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med i den föreliggande 
skrivelsen nämnda villkor. 
 
§ 36. 
Vattenstyrelsen hade till stadsfullmäktige ingivit en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 9 januari 1929. 
 
Närvarande: herrar handlanden P. A. Malmrot, järnhandlaren Pontus Lundbom, konsuln Alfr. 
Bovik och filaren Svante J. Johansson samt stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 9. Genom föreliggande skrivelse ansökte kassören herr Iwar Johansson om att få inrätta 1 st. 
vattenklosett i den blivande nybyggnaden å tomten n:o 7 inom kvarteret ”Brage”, till vilken 
klosett spolvatten spolvatten skulle användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antaga villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 7 dennes hade hälsovårdsnämnden beslutit 
att lämna tillstånd till anläggningen i fråga. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med vattenstyrelsens 
skrivelse nämnda villkor. 
 
§ 37. 
Kungl. Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten 
infordrat Stadsfullmäktiges yttrande över ”Betänkande angående vissa ekonomiska och 
organisatoriska förhållanden vid genomförande av den ifrågasatta rättegångsreformen.” 
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Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat även det till drätselkammaren för 
upprättandet av förslag till dylikt yttrande, vilket nu förelåg i enlighet med utdrag av 
drätselkammarens protokoll för den 12 dennes, § 17, och vilket förslag jämte övriga 
handlingar i ärendet är bilagt stadsfullmäktiges originalhandlingar för denna dag. 
 
Sedan detta förslag lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt antaga detsamma att de såsom 
stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 38. 
Då dagens föredragningslista genomgåtts, framhöll Otto Olsson lämpligheten av att från 
staden till husägarna överflytta skyldigheten att vid inträdande halka sanda trottoarerna, 
varigenom detta arbete kunde ske betydligt fortare än vad nu är fallet. 
 
Talaren påpekade ock, att det allmänt klagats över det härvidlag nu tillämpade systemet. 
 
Herr Ljungberg trodde det vara fastighetsägarens skyldighet att utföra dylik sandning, men att 
staden för att få det ordentligt gjort påtagit sig detta arbete. Ansåg det emellertid tvivelaktigt 
att en ändring härutinnan komme att medföra bättre resultat, och att man ej med fog klandra 
sättet för den nuvarande sandningen, och några olyckor hade ej heller inträffat, enligt vad man 
hittills hade sig bekant. Fann att drätselkammaren framdeles vid något tillfälle kunde taga 
saken under övervägande. 
 
Herr ordföranden hade vid ett nyligen gjort besök i Stockholm fått det intrycket, att 
trottoarsandningen här i staden skötes vid bättre än vad där är fallet. 
 
Herr vice ordföranden ställde sig ock tveksam i fråga om resultatet av en sådan överflyttning, 
varvid man säkerligen kunde räkna med en betydligt större sandåtgång än för närvarande, då 
man väl i alla händelser måste räkna med att staden bleve nödsakad tillhandahålla den 
erforderliga sanden utan någon ersättning från fastighetsägarna. 
 
Herr Foss ansåg sig kunna instämma med de föregående talarna, ehuru han mest var böjd för 
interpellantens mening samt framhöll, att sådan sandning vid inträffande halka beredde sig för 
mycket arbete för stadens ordinarie åkare, och att olyckor på grund av halkan faktiskt här 
inträffat och senast för endast några dagar sedan. Som en utväg förordade talaren att vid 
svårare halka engagera flera åkare för att därigenom påskynda arbetet. 
 
Ärendet föranledde ej för närvarande någon stadsfullmäktiges åtgärd. 
 
§ 39. 
Herr ordföranden framhöll hurusom den nuvarande isbeläggningen försvårat förbindelserna 
med staden, och att något snarast borde göras för underlättande av möjligheterna för 
befolkningen på Skaftölandet och Bokenäs att kunna komma hit. Framhöll att de rännor 
ångbåtarna bryta isen samtidigt bliva till hinder för trafiken från nämnda orter samt 
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hemställde, att handels- och sjöfartsnämnden måtte anordna något slag av färjeförbindelse 
över nämnda rännor, exempelvis med ett par båtar. 
 
Även påpekade talaren de såväl i tidningspressen samt radion missvisande israpporterna för 
Lysekil, en sak som nämnden i fråga borde taga under behandling. 
 
Herr Christenson instämde till alla delar i herr ordförandens förslag och framhöll särskilt 
behovet av att dylik hjälp med hänsyn till överfart över isrännorna lämnades från stadens sida. 
 
Herr Lindbom tackade i egenskap av nämndens ordförande för att uppmärksamheten fästs på 
dessa trafiksvårigheter, men framhöll det innebära en viss risk för nämnden att ordna med 
dylik förbindelse, då nämnden ej hade några medel disponibla för sådant ändamål, för vilket 
han ansåg behövas ett belopp av cirka 250 kronor. 
 
Herr Ljungberg sympatiserade med tanken på att bereda allmänheten från bemälda platser 
trafiklättnader, men kunde dock ej underlåta påvisandet av att trafiken över isen vore ganska 
farlig på grund av de befintliga underströmmarna. Med hänsyn till israpporterna hade talaren 
undrat, huruvida de ej kunnat uppsättas på annat sätt än som skett.  
 
Herr Foss framhöll, att man beträffande israpporterna nog finge vända sig till ”Radiotjänst”, 
ty sådana rapporter avsändas härifrån varje dag dit. Instämde i övrigt i herr ordförandens 
uttalande. 
 
Herr Sterner ansåg det skäligt, att staden lämnade ett bidrag för ändamålet samt påpekade 
ofullständigheten av irrapporterna från Lysekil. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att överlämna dessa frågor till 
handels- och sjöfartsnämnden för vidtagandet av de åtgärder, nämnden kan pröva nödigt. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
EVALD ANDERSSON. 
SVEANTE JOHANSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 13 april 1929 kl. 2 e, m,. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
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1929 Lysekils N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 4 april 1929. 
 
§ 40. 
Upprop förrättades, varvid herr vice ordföranden och fröken Wallentin voro från varande med 
anmälda förfall, den förstnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. F. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien, Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 41. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 42. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll herrar Sörensen och Boheman. 
 
§ 43. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse rörande vatten- och avloppsledningar i 
Rosviksgatan: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 28 mars 
1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Elmkvist och 
Karlsson samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 30. Till förnyad behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde den 17 
december 1928 under § 213 i protokollet bordlagda ärendet om vatten- och avloppsledningars 
läggande i Rosviksgatan. 
 
Enligt av drätselkammarens herr ordförande till vattenstyrelsen i november 1928 remitterat 
förslag till allmänna arbeten under år 1929 skulle ifrågavarande arbeten draga en kostnad av 
7,050 kronor (vattenledning 3,450 och avloppsledning 3,600 kr.) 
 
Vattenstyrelsen hade vid sitt sammanträde den 27 november nämnda år beslutit att hos 
drätselkammaren förorda utförandet av ifrågavarande ledningsarbeten, då så på grund av 
stadens ekonomi låter sig göra och på villkor, att enskilda bidraga med de skäliga belopp 
drätselkammaren kan med dem träffa överenskommelse om. 
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Sådana bidrag hava senare utfästs med tillsammans 4,000 kronor. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att ingå till stadsfullmäktige med begäran om, att så snart 
ske kan under innevarande år få utföra ovannämnda arbeten, och att den kostnad, 3,050 
kronor, som för desamma belöper på staden, måtte förskotteras av i år tillgängliga medel, 
samt att detta belopp måtte ingå i det blivande kostnadsförslaget till hela gatans slutliga 
ordnande, då kammaren har för avsikt att upptaga detta sistnämnda arbete bland de allmänna 
arbeten, som kammaren tänkt sig böra utföras under år 1930. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande begärda såväl 
med hänsyn till arbetena som beträffande sättet för anvisandet av medel för deras bestridande. 
 
§ 44. 
På grund av genom herr tullförvaltaren Fr. Nordström till drätselkammarens herr ordförande 
gjord framställning om, att drätselkammaren måtte gå i författning om att låta reparera 
tullkammarlokalerna jämte en del i desamma befintliga möbler, förelåg från drätselkammaren 
jämlikt dess beslut av den 28 nästlidne mars, § 34 i protokollet, framställning om beviljandet 
av ett anslag å 1,600 kronor för dessa reparationers utförande i enlighet med skrivelsen 
närslutet, av stadsingenjören upprättat kostnadsförslag. 
 
Tillika hemställde drätselkammaren, att detta belopp måtte anvisas att utgå av medel anslagna 
för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige besluto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen, och att medel 
för sagda ändamål skola utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 45. 
Från drätselkammaren förelåg enligt utdrag av dess protokoll för den 28 nästlidne mars, § 31, 
följande framställning: 
 
”På grund av till drätselkammaren inkommen framställning om Korsgatans utdragande under 
vissa villkor, och då denna år å stadsplanen utlagd till 8 meters bredd, som kammaren finner 
olämplig, då en dylik utläggning kommer att medföra skadegörelse å stadsparken, beslöt 
kammaren enhälligt att till stadsfullmäktige föra framställning om, att stadsfullmäktige måtte 
fastställa ifrågavarande gatas bredd till 4,75 meter.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade följande talare: 
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Herr Sterner fann den av drätselkammaren föreslagna bredden å denna gatuförläggning väl 
knapp och ansåg, att man borde söka få en bredd av 5 meter, även om man ej kunde beräkna 
så stor trafik å den ifrågasatta gatudelen. 
 
Herr Christenson: Drätselkammaren hade vid sitt senaste sammanträde bestämt sig för en 
bredd av 4,75 meter för denna gatuförlängning, men tidigare hade drätselkammaren ansett 4 
meter vara tillräckligt. Trafiken där kommer nog säkerligen ej att bliva stor. Påpekade att vid 
”Midgård”, Skottegatan hade en bredd av endast 4,68 meter, vilken visat sig tillräcklig där 
trots den stora trafiken. Om man utlade Korsgatans förlängning till 5 meters bredd, så finge 
man offra en lång rad av vackra träd. Uttalade förhoppning om att stadsborna, som älska sin 
stadspark, ej skulle vilja vara med om gatans läggande till sådan bredd, att stadsparkens 
trädbestånd alltför hårt måste skövlas. Talaren sade sig vilja yrka ärendets återförvisande till 
drätselkammaren, om man på allvar ifrågasatte dylik utläggning till 5 meter. Och skulle i så 
fall inom drätselkammaren yrka på en utläggning till endast 4,5 meter. 
 
Herr Ljungberg: Stadsingenjören hade satt gränsen mellan byggnaderna och stadsparkens 
yttersta träd mot gatuförläggningen till 4,90 meter varför drätselkammaren möjligen kunnat 
vara med om en gatubredd 4,80 meter, men för att vara på den säkra sidan hade kammaren 
bestämt sig för 4:75 meter. Genom denna sistnämnda bredd hade kammaren velat bevara fem 
av de ifrågavarande träden, av vilka man dock bleve tvungen fälla tre, för den händelse man 
bestämde sig för en bredd av 5 meter. Ansåg det ej spela någon roll, om gatan bleve 4,75 eller 
5 meter, men att 4 meter, såsom markägaren begärt, bleve för ringa. Drätselkammaren skulle 
dock ej känna sig illa berörd, om stadsfullmäktige komme att härvidlag bestämma större 
bredd än den av kammaren föreslagna. Saken bör i alla händelser ordnas nu, innan den nya 
stadsplanen här genomförts, ett förhållande varom stadsingenjören underrättats vid sitt 
nyligen gjorda besök hos Kungl. Byggnadsstyrelsen. 
 
Herr Elmqvist sade sig visserligen hava varit med om det enhälliga beslutet i 
drätselkammaren angående denna gatubredd, men skulle dock nu vilja ansluta sig till förslag 
om större bredd å denna gatuled, om stämning för sådant komme att i stadsfullmäktige 
föreligga. Framhöll 8 meter, i enlighet med vad ursprungligen avsetts å stadsplanen, såsom 
lämpligaste bredden härvidlag. 
 
Herr Ludv. Andersson delade den av herr Sterner hävdade uppfattningen i förevarande fall, 
men ansåg att man möjligen kunde begränsa denna bredd till 4 meter. Beträffande träden, som 
stå i vägen, ansåg talaren, att man kunde plantera andra längre i i parken. 
 
Herr Christenson bemötte hr Elmqvists yttrande och höll på drätselkammarens förslag. 
Framhöll att vid den nämnda gränsen av 4,9 meter skulle staketet vid gatan komma alldeles 
inpå träden, vilka dock på bästa sätt böra skyddas, och man får ej endast taga hänsyn till den 
materiella nyttan utan även tänka på det som är vackert och till allmänhetens trevnad. Vidare 
framhöll talaren, att man med visshet kunde förutsätta, att magistraten komme att föreskriva 
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enkelriktad trafik å ifrågavarande samfärdsled, i likhet med vad som skett för Gamla 
Strandgatan. 
 
Herr ordföranden: Att alla säkerligen medgiva, att stadsparken är stadens förnämnsta prydnad 
även om den är i knappaste laget, varför man ej gärna kunde gå med på att onödigtvis inkräkta 
på denna plantering för att ernå en obetydligt större bredd å denna gatuförlängning, än vad av 
drätselkammarens föreslagits. 
 
Herr Lindbom instämde i drätselkammarens förslag och herr Christensons yttrande samt 
framhöll, att 4,75 meters bredd finge anses tillräcklig, då det blir byggnader endast å gatans 
ena sida, och då får man exempelvis vid brandtillfällen kunde köra genom stadsparken. 
 
Herr Sterner förklarade, att han ej så mycket fäste sig vid, om gatans förlängning bleve 4 eller 
5 meter bred, men att han dock velat framhålla av att göra en trafikled för smal, en olägenhet 
som antagligen att härvidlag i en framtid visa sig. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att i enlighet 
med drätselkammarens föreliggande förslag bestämma bredden av den blivande förläggningen 
av Korsgatan till 4,75 meter och att å stadsplanekartan låta vidtaga den nu sålunda beslutade 
ändringen. 
 
§ 46. 
Rörande ifrågasatt upplåtelse av visst område på Grötö förelåg från drätselkammaren jämlikt 
dess beslut den 28 nästlidne mars, § 38 i protokollet, en så lydande framställning: 
 
”Lysekils fotbollsförening, Idrottsföreningen Kamraterna och Segelsällskapet ”Gullmar” 
ansökte genom föreliggande skrivelse om, att lämpligt område för festplats måtte upprättas på 
Grötö. 
 
Härjämte förelåg förslag till stadgar för den nöjesverksamhet, som å området i fråga skulle 
bedrivas. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige och där enhälligt görorda 
godkännande av dylik upplåtelse på i huvudsak föreslagna grunder, samt att stadsfullmäktige 
måtte uppdraga åt drätselkammaren att i saken träffa skriftlig överenskommelse med 
sökandena.” 
 
Härjämte förelåg ifrågavarande ansökan till drätselkammaren och det i den från densamma 
föreliggande skrivelsen nämnda stadgeförslaget. 
 
Herr ordföranden anmärkte, att dylik upplåtelse borde få ske på en tid av högst fem år. 
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Herr Ljungberg framhöll att framställningen från drätselkammaren innebure en sådan 
maximitid, då kammaren ej har rätt att utan stadsfullmäktiges medgivande upplåta 
nyttjanderätt av staden tillhörig fast egendom för längre tid av herr ordföranden nämnda. 
 
Vidare framhöll talaren, att den givetsvis vore meningen upplåta området i fråga utan 
vederlag, och att vederbörande föreningar vore skyldiga att efter upplåtselsetidens slut 
borttaga uppförda byggnader och anläggningar utan någon som helst ersättning från stadens 
sida, en sak som även bör iakttagas för den händelse verksamheten komme att upphöra före 
utgången av den tid, som kan komma att bestämmas. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att lämna 
drätselkammaren det i densammas föreliggande skrivelse sålunda begärda uppdraget, och 
skulle den i detta ärende förde diskussionen diskussionen utgöra ledning vid träffandet av 
överenskommelsen i fråga. 
 
§ 47. 
Från vattenstyrelsen förelåg skrivelse rörande ansökningar om vattenklosetters inrättande: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 26 mars 1929 med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Källén, Johansson, Ljungberg och Kihlberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 17. Följande ansökningar om inrättandet av vattenklosetter, till vilkas spolning vatten skulle 
användas från stadens vattenledningsnät, förelågo: 
 
1) Handlanden herr J. A. Jacobsson i fastigheten n:o 21 vid Kungsgatan: 2 st. 
2) Köpmannen herr Axel Radhe i fastigheten n:o 1 Gullmarsgatan: 2 st. 
3) Herr doktor Axel Nilsson i fastigheten n:o 42 vid Kungsgatan: 6 st. 
4) Ingenjören herr Fritiof Ekelund i villabyggnad å tomten n:o 7 inom kvarteret ”Merkurius”: 
2 st. 
 
Dessutom ansökte fabrikören herr Gust. Karlson genom föreliggande skrivelse om att få 
använda stadens vattenledningsvatten till spolning av 2:ne i hans fastighet n:o 8 vid 
Rosviksgatan redan befintliga vattenklosetter, till inrättade hälsovårdsnämnden tidigare 
lämnat tillstånd, och för vilkas spolning hittills använts vatten från sökanden tillhörig brunn. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till samtliga förenämnde 
ansökningar på av stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökandena i övrigt härvidlag 
ställa sig till efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
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Beträffande ansökningen n:o 1 beslöt styrelsen såsom villkor uppställa, att ny utomhusledning 
av 6” dimension anlägges för dessa klosetter. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  /AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelåg utdrag av hälsovårdsnämndens protokoll för den 28 nästlidne mars, av vilket 
framgick, att nämnden beslutit att med godkännande av det utav vattenstyrelsen uppställda 
villkoret beträffande dimensionen å utomhusledningen från fastigheten Kungsgatan n:o 21 
lämna tillstånd till utförandet av samtliga förenämnda anläggningar. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla ifrågavarande framställningar i enlighet med de i 
vattenstyrelsens och hälsovårdsnämndens föreliggande skrivelser angivna villkoren. 
 
§ 48. 
Från härvarande samrealskolas rektor förelåg med hemställan om, att stadsfullmäktige måtte 
fatta beslut om uppförandet av nybyggnad för skolan. 
 
Härjämte förelåg såsom bilaga en skrivelse i ärendet till samrealskolans styrelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till härvarande kommunala mellanskolas 
styrelse yttrande avgivande i detsamma. 
 
§ 49. 
Från stadsexekutorn Alf Öhrngren förelåg genom magistraten till stadsfullmäktige inlämnad 
skrivelse med begäran om, att stadsfullmäktige måtte från och med innevarande års ingång 
tillerkänna honom beklädnadsbidrag i likhet med för ordinarie poliskonstapel (250 kr. per år). 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 28 nästlidne mars enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige förorda bifall till ansökningen, och att beloppet i fråga måtte anvisas att utgå 
av medel anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ansökningen, och skulle under innevarande år 
medel för ändamålet utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 50. 
Revisionsberättelse över parkstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1928 förelåg, och 
beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 



1929 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 20 
 

I samband med detta ärende hemställde herr Foss till parkstyrelsens ordförande, herr 
Christenson, att inhängnaden av den s. k. ”Trekanten” i Kyrkvik snarast möjligt måtte 
fullbordas, då den omkring densamma planterade häcken eljest kommer att bliva fördärvad. 
 
Herr Christenson meddelade, att parkstyrelsen ämnar att så snart sig göra låter fortsätta med 
arbetet i fråga, men att det blivit fördröjt på grund av det olycksfall, som drabbade 
trädgårdsmästaren Oskar Hansson, vilken haft hand om detta arbete. 
 
Herr Ludv. Andersson uttalade önskemålet att av parkstyrelsen måtte låta borttaga taggtråden 
från inhängnaden och i stället anbringa flera släta trådar. 
 
Herr Foss tackade för den av herr Christenson lämnade upplysningen. Ansåg att taggtråden 
vid bemälda inhägnad gärna kunde få vara kvar för att hindra okynniga, halvvuxna pojkar från 
att använda området i fråga såsom lekplan, då man såväl behöver att skydda de få grönskande 
platser som finns. 
 
§ 51. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över fabrikören herr Richard Björsells ansökan om rätt till utskänkning av 
pilsnerdricka inom Lysekils stad, dels i huset med adress n:r 7 vid Kungsgatan (tidigare 
betecknat med n:r 81 vid Gamla Strandgatan), dels i Stadshotellets fastighet vid salutorget och 
Rosviksgatan, fastigheten betecknad med adress n:r 36 vid Kungsgatan (tidigare betecknad 
med n:r 32 vid samma gata) under tiden från och med den 1 oktober 1929 till och med den 30 
september 1930. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 25 nästlidne mars beslutit göra det 
uttalandet, att den intet hade att erinra mot bifall till ifrågavarande ansökan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för ovan sagda tid tillstyrka bifall till ansökningen, då 
personen i fråga är lämplig omhänderhava dylik servering, och då båda dessa serveringar äro 
av behovet påkallade. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att från båda dessa serveringsställen sådan 
utskänkning icke må äga rum å sön- och helgdagar samt efter kl. 3 e. m. å dag före sön- och 
helgdag och efter kl. 7 e. m. å övriga dagar i veckan. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
HJ. SÖRENSEN. 
GÖSTA BOEMAN. 
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Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 13 april 1929 kl. 2,30 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /Axel Holmqvist. 
 
 
1929  Lysekils N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 2 maj 1929. 
 
§ 52. 
Upprop förrättades, varvid herr vice ordföranden var frånvarande på grund av 
riksdagsmannauppdrag. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 53. 
Det vid protokollet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 54.  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herr Sterner och Ljungberg. 
 
§ 55. 
I avskrift förelåg protokoll, fört vid sammanträde i Lysekil den 23 mars 1929 mellan 
komiterade för Göteborgs och Bohus läns landstings förvaltningsutskotts sjukvårdsavdelning 
och representanter för Lysekils stad för överläggning angående vissa landstinget och staden 
berörande angelägenheter i samband med förslag om återuppbyggande av epidemisjukhuset i 
Lysekil samt i sammanhang därmed anordnande av en sjukstuga. 
 
I skrivelsen hemställdes, att stadsfullmäktige måtte utses vissa personer att med ovannämnda 
komiterade underhandla och, om enighet uppnåddes, uppgöra preliminär överenskommelse i 
frågor berörande förenämnda angelägenheter. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr ordföranden redogjorde närmare för den överläggning, som låg till grund för den 
föreliggande framställningen, vilken gick ut på att stadsfullmäktige skulle utse vissa personer 
att å stadens vägnar preliminärt underhandla med bemälda komiterade angående 
ifrågavarande angelägenheter. 
 
Vidare meddelade talaren följande: 
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Sjukstugan skulle utgöras av en särskild stenbyggnad i två våningar med modern 
operationssal och plats för åtta patienter. Med tillägg av utrymmen i epidemisjukhuset, vilka i 
den mån de ej äro belagda med epidemiskt sjuka, kunde användas för andra sjuka, skulle plats 
kunna beredas för 16 á 20 sådana patienter. 
 
Under ifrågavarande överläggning hade det nämts, att staden borde bidraga med ett belopp av 
omkring 1,500 kronor till lön åt den blivande läkaren vid epidemisjukhuset och sjukstugan 
under förutsättning av att denna befattning och stadsläkaretjänsten kunde förenas. 
 
Vidare borde staden lämna fritt vatten till dess inrättningar samt låta brandkåren kostnadsfritt 
biträda i händelse av eldsvåda i desammas byggnader. 
 
Talaren föreslog, att den delegations medlemmar, som tidigare sysslat med denna fråga, måtte 
utses till ledamöter i den ifrågavarande kommittén. 
 
Herr Sterner framhöll det trängande behovet av såväl epidemisjukhus som sjukstuga, den 
senare så nödvändig på grund av den stora olycksfallfrekvensen i orten. 
 
Talaren påpekade vikten av att en kirurg bleve läkare vid inrättningarna och ansåg det 
synnerligen lämpligt, om befattningen kunde förenas med stadsläkaretjänsten. 
 
Understödde herr ordförandens förslag i ärendet. 
 
Herr Otto Olsson instämde i herr Sterners yttrande och trodde, att 
olycksfallsförsäkringsanstalterna voro villiga lämna bidrag för ändamålet, och de dyrbara 
sjuktransporterna till Uddevalla kunde undvikas. 
 
Herr Ludvig Andersson delade de av herr Sterner framlagda synpunkterna och framhöll, att 
frågan fortast möjligt borde ordnas samt uttalade lämpligheten av att samma personer, vilka 
tidigare såsom delegerade sysslat med frågan, nu utses till ledamöter i kommittén i fråga. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla herr 
ordförandens förslag i ärendet, vadan ledamöterna i denna kommitté blevo följande: 
 
herrar borgmästaren Axel Sundberg, kontraktsprosten Fritz Lüsch, riksdagsmannen Carl 
Brännberg och redaktören Axel Ljungberg. 
 
§ 56. 
Från magistraten förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Den 7 i denna månad avled Stadsfogden Viktor Hyllengren, tillika kronouppbördskassör och 
mantalskommissarie. 
 
Dessa tjänster skola enligt Kungl. Brevet den 1 nov. 1901 vara förenade i en innehavares hand 
och avlönas med 1,200 kronor om året. 
 
Stadsfogden Hyllengren åtnjöt under en följd av år dessutom ett personligt lönetillägg å kr. 
1.000 jämte 500 kronor för kontorshyra, allt per år. 
 
Då det tillkommer Magistraten att återbesätta tjänsten, får Magistraten erinra om att den lön, 
som av Kungl. Maj:t år 1900 fastställelse till kr. 1.200 numera måste anses otillräcklig; och 
föranledes Magistraten härav att hemställa, att stadsfullmäktige måtte medgiva att lönen för 
de förenade tjänsterna måtte från den 7 april fortfarande alltjämt få utgå med enahanda belopp 
som åtnjutits av stadsfogden Hyllengren, eller 2.200 kronor jämte 500 kronor i kontorshyra, 
eljest staden icke tillsläpper nödig kontorslokal. 
 
Vid återbesättandet har Magistraten för avsikt att icke förse befattningen med ordinarie 
innehavare, utan att meddela förordnande för lämplig person att uppehålla tjänsten tills vidare. 
Befattningshavaren skulle alltså uppsägas, om anledning därtill skulle förekomma. Detta 
arrangemang betingas utav den eventuellt förestående rättegångsreformen, vid vars 
genomförande ifrågavarande befattningar skulle komma att överflyttas på andra 
befattningshavare. 
 
Magistraten hemställer, att stadsfullmäktige måtte förklara sig icke hava något att erinra mot 
tjänstens besättande på sätt här ovan blivit angivet. 
 
Rådhuset i Lysekil den 26 april 1929. 
 
På Magistratens vägnar: 
JOSEF CENTERWALL.” 
 
Härjämte förelåg avskrift av det i den föreliggande skrivelsen nämnda Kungl. brevet. 
 
Herr Foss yttrade, dels att man borde veta, vem magistraten tänkt sig att i detta fall förorda, 
dels att man härvidlag borde taga hänsyn till den ifrågasatta rättegångsreformen, vars 
genomförande innebure förenandet av stadsfogde- och stadsfiskaltjänsterna, och att man redan 
nu borde inrikta sig därefter. 
 
Herr Ljungberg ansåg, att stadsfullmäktige icke redan i dag kunde vara beredda att besluta i 
ärendet och föreslog därför detsammas remiss till drätselkammaren med hänsyn till löne- och 
lokalfrågorna samt för vinnandet av kännedom om magistratens närmare ställning till frågan. 
 
Herr Foss understödde detta yrkande. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla herr Ljungbergs yrkande. 
 
§ 57. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 25 april 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och Elmqvist samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 49. Från vattenstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 19 april 1929 med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Lundbom, Johansson och Källén samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 23. Från filaren herr Thorvald Johansson och Nya Gjuteriet förelåg skrivelse med 
hemställan om, att staden måtte nedlägga avloppsledning i Verkstadsgatan på sådant sätt, att 
möjlighet kan beredas sökandena att från dem tillhöriga fastigheter inom kvarteret 
”Sandberget” erhålla avlopp. 
 
Enligt föreliggande, av stadsingenjören upprättat förslag skulle sådan ledning draga en 
kostnad av 850 kronor. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos drätselkammaren förorda bifall till framställningen. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelåg det av stadsingenjören upprättade kostnadsförslaget. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att till stadsfullmäktige göra hemställan om att få låte utföra 
ifrågavarande ledningsarbete samtidigt med vattenlednings nedläggande i nämnda gata. 
 
Med hänsyn till gäldandet av kostnaden för detta beslöt kammaren hos stadsfullmäktige 
föreslå, att densamma måtte ingå i totalkostnaden för Verkstadsgatan nu pågående arbeten. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Sterner vände sig till drätselkammarens ordförande, herr Ljungberg, med förfrågan om 
huru långt man beräknat lägga denna ledning. 
 
Herr Ljungberg meddelade, att den vore avsedd att dragas t. o. m. Boviks fabrik. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till det föreliggande förslaget. 
 
Herr Ljungberg anförde grunderna varför drätselkammaren beslutit hemställa om detta arbetes 
utförande samt framhöll, att framdragandet av såväl vatten- som avloppsledningen i 
ifrågavarande gata komme att för staden verka förmånligt med hänsyn till priset å de tomter 
staden äger i Rinkenäs. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla den föreliggande framställningen, och skulle medel 
för ändamålet utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 58. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 
stenhuggaren herr Carl Mattsson för ett pris av 50 öre per kvm. försälja ett område att 
tilläggas tomten litt. Z i Kronberget, vilket område i enligthet med skrivelsen bilagt 
tomtindelningsförslag innehåller en areal av cirka 80 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade godkänt detta förslag till tomtindelning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 59. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse att få för ett pris av två (2) kronor 
och 50 öre per kvm. till snickaren herr Conrad Andersson försälja tomten n:o 8 inom kvarteret 
”Släggan”, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 400 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tidigare beslutit tillstyrka denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 60. 
Från vattenstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 19 april 1929 med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Lundbom, Johanson och Källén samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 22. Fru Hanna Lindbom ansökte genom föreliggande skrivelse om att för spolning av 2:ne 
vattenklosetter i sin villa Hällebo med adressnummer 7 vid Gullmarsgatan få använda vatten 
från stadens vattenledningsnät, vilka klosetters inrättande stadsfullmäktige den 22 maj 1919, 
efter att vattenstyrelsen och hälsovårdsnämnden för sin del lämnat bifall, medgivit (dock på 
villkor att spolvatten för densamma ej finge tagas från stadens vattenledningsnät). 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med vattenstyrelsens föreliggande framställning 
och på i densamma nämnda villkor. 
 
§ 61. 
En så lydande skrivelse förelåg från vattenstyrelsen: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 19 april 1929 med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Lundbom, Johansson och Källén samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 26. Genom föreliggande skrivelse ansökte sjökaptenen herr Axel Färnlöf om att i sin 
blivande byggnad å stadsägan n:o 433 B inom kvarteret ”Flaggberget” få inrätta 1 st. 
vattenklosett, till vars spolning vatten skulle användas från stadens vattenledningsnät. 
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Utomhusledningen för ifrågavarande klosett skulle komma att utmynna i blivande ledning i 
Drottninggatan, vilken ledning skulle få tillräckligt grov dimension för att i sanitärt hänseende 
bliva betryggande. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med i vattenstyrelsens 
skrivelse nämnda villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd 
till denna klosetts inrättande. 
 
§ 62. 
Från vattenstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 23 april 1929 med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Källén och Ljungberg samt stadsingenjören 
Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 31. Källarmästaren herr Gustaf Johansson ansökte genom föregående skrivelse om att få 
inrätta 1 st. vattenklosett i sin fastighet Park Hotell, till vilken klosett spolvatten skulle 
användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Utomhusledningen för denna klosett kommer att utmynna i 15” huvudavloppsledning i 
Drottninggatan, och ansåg stadsingenjören denna dimension fullt tillräcklig för ändamålet i 
fråga. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt hätvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med i vattenstyrelsens 
skrivelse nämnda villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd 
till denna klosetts inrättande. 
 
§ 63. 
Från hamnstyrelsen förelåg genom magistraten överlämnad berättelse över nämnda styrelses 
räkenskaper och förvaltning för år 1928 jämte revisorernas berättelse för samma tid. 
 
Handlingarna förelågo i tryck enligt --- Bilaga N:o 2, 1929. Vilken bilaga före detta 
sammanträde utdelats till ledamöterna i stadsfullmäktige. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 64. 
Redogörelse över barnavårdsnämndens räkenskaper, förvaltning och verksamhet för år 1928 
förelåg jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper enl. Bilaga 3, 1929, vilken bilaga 
före detta sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 65. 
Revisionsberättelse över Lysekils skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1928 förelåg, 
och hade stadsfullmäktige intet att emot ifrågavarande räkenskaper och förvaltning erinra. 
 
Berättelsen lades till handlingarna. 
 
§ 66.  
Styrelse- och revisionsberättelser över Systemaktiebolagets i Lysekil räkenskaper och 
förvaltning för år 1928 förelågo, och hade stadsfullmäktige intet att emot ifrågavarande bolags 
förvaltning och verksamhet under sagda tid erinra. 
 
Berättelserna lades till handlingarna. 
 
§ 67. 
Från nykterhetsnämnden förelågo följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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Nykterhetsnämnden i Lysekil får härigenom författningsenligt meddela, att nämnden under år 
1928 avhållit 4 sammanträden, vid vilka 5 personer inom samhället varit föremål för 
nämndens behandling och åtgärder. 
 
Något interneringsfall å statens alkoholistanstalt har under året icke förekommit.  
 
Lysekil sen 26 april 1929. 
 
Å Nykterhetsnämndens vägnar: 
EMIL LÖFBERG.” 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 68. 
Från handels- och sjöfartsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
 
Redovisning för Handels- och Sjöfartsnämndens kostnader för beredande av 
trafikmöjlighet isvintern 1929. 
 
    Debet.  Kredit. 
An Arbetslön vid ångbåtsvakten (Fiskebäckskil)  
samt transport av stegar   18:- 
arbetslön för landföste vid norra hamnen  
2 man á kr. 6:50   13:- 
J. E. Lindboms räkning kr. 6:25 – rabatt 2:25 4:- 
Hyra för landgång   10:- 
Per Försålt eka till B. Olsson, Fiskebäckskil   45:- 
   Kronor 45:-  45:- 
 
Ekan inköptes för 50 kr. och betalades direkt från drätselkammaren. 
 
Dessutom har genom stadsingenjören och stadens arbetare ordnats landfäste och utlagts 
bräder över ångbåtsvaken i södra hamnen. 
 
Lysekil den 1 maj 1929. 
 
Lysekils Handels- och Sjöfartsnämnd, 
 Wiktor lindbom.” 
 
Skrivelsen lades med godkännande till handlingarna. 
 
§ 69. 
Sedan dagens föredragningslista genomgåtts, påpekade herr Otto Olsson, att det i Bansvik 
finnes tvenne vanprydande avskrädeshögar, den ena vid stallet i Kullgrens gamla stenbrott, 
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den andra bakom Martinus Olssons hus, samt hemställde om att stadsfullmäktige måtte bringa 
saken till hälsovårdsnämndens kännedom, för att denna måtte kunna bliva i tillfälle vidtaga 
åtgärder för dessa avskrädeshögars bortskaffande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna hemställan, och skulle framställningen i 
fråga göras till hälsovårdsnämnden medelst utdrag av detta protokoll. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
JOHN STERNER. 
AXEL LJUNGBERG. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset tisdagen den 25 juni 1929 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITS LÜSCH. 
  /Axel Holmqvist. 
 
 
1929 Lysekils N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 30 maj 1929. 
 
§ 70. 
Upprop förrättades, varvid herr vice ordföranden, fröken Ingrid Wallentin samt herrar Robert 
Lycke och Erik Carlsson voro frånvarande med anmälda förfall, den förstnämnde på grund av 
riksdagsmannauppdrag. 
 
T. F. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien, Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 71. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 72. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Gust. Karlson och Ludv. 
Andersson. 
 
§ 73. 
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Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 19 april 1928 under § 71 i protokollet att 
till drätselkammaren, hamnstyrelsen och fiskauktionskommittén remittera ärendet rörande 
fiskauktioners inrättande. 
 
Från drätselkammaren förelåg följande yttrande i ärendet: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 maj 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 78. För slutlig behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde den 10 dennes 
bordlagda ärendet rörande fiskauktioner, vilket ärende stadsfullmäktige vid sitt sammanträde 
den 19 april 1928 under § 71 i protokollet remitterat till auktionskommittén, och förelågo nu 
samtliga handlingar i ärendet. 
 
Efter noga tagen del av dessa handlingar beslöt drätselkammaren enhälligt förorda, att 
stadsfullmäktige måtte besluta, att fiskauktioner skola inrättas, samt att det för ändamålet 
tillsättas en styrelse, som har at anställa auktionsföreståndare och i övrigt handhava 
auktionerna i huvudsaklig överensstämmelse med det av kommitterade framlagda förslaget 
till reglemente med tillhörande handlingar, vilket allt av den blivande styrelsen bör franskas 
och förläggas stadsfullmäktige för godkännande. 
 
Vidare beslöt kammaren föreslå stadsfullmäktige, dels att en fiskauktionshall uppföres vid 
norra hamnen i enlighet med det av kommitterade å bilagda kartskiss angivna förslaget eller å 
annan lämplig plats vid norra hamnen, dels att medel, c:a 10,000 kr., för ändamålet anskaffas 
medels upplåning inom kortare tid än två år. 
 
Mot beslutet i dess senare del reserverade sig hrr ordföranden och Johansson, då de yrkat, att 
det för närvarande ej måtte uppföras någon auktionshall i vanlig mening, utan att utrymme för 
fiskauktionerna måtte tills vidare beredas i tillfälliga lokaler av enkelt slag, och att 
auktionsmästaren tills vidare tillfälle att dela kontorslokal med hamnkaptenen. 
 
Tillika hade reservanterna yrkat, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt drätselkammaren att 
utreda och inkomma med förslag till beredande av lämplig plats vid södra hamnen för 
ifrågavarande auktioner. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
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De jämväl föreliggande yttrandena från hamnstyrelsen och fiskauktionskommittén 
sammanföllo huvudsakligen med drätselkammarens majoritetsförslag i ärendet, dock att 
hamnstyrelsen ej ansett platsen mellan telefonkiosken och oljetanken vid norra hamnen 
lämplig för fiskauktionshallens placering. 
 
Dessutom hade vi ärendets behandling i hamnstyrelsen meningarna varit delade om, huruvida 
södra eller norra hamnen vore lämpligaste platsen för fiskauktioner. 
 
Härjämte förelågo följande handlingar i detta ärende: 
 
1) Kalkyl över beräknade inkomster och utgifter för fiskautionerna. 
2) Förslag till reglemente för fiskauktioner. 
3) Förslag till instruktion för fiskauktionsföreståndaren. 
4) Ritningar jämte kostnadsförslag å fiskauktionshall. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i detsamma 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ljungberg yrkade bifall till första delen av drätselkammarens majoritetsförslag. Ifråga 
om andra punkten i detta förslag yrkade han bifall till den i drätselkammare med hänsyn till 
denna punkt avgivna reservation. 
 
Talaren erinrade om, att frågan första gången förevarit i stadsfullmäktige den 25 okt. 1906, då 
stadsfullmäktige efter förslag av herrar K. J. Asp och B. P. Jonsson beslöto anordnandet av s. 
k. fiskmarknadsdag första helgfria lördagen i oktober. Efter järnvägens tillkomst hade 
fiskhandeln alltmera blivit förlagd till södra hamnen, men först på allra sista tiden hade 
förslaget om att förlägga denna handel till norra hamnen framkommit från 
fiskauktionskommittén, och egendomligt nog hade detta förslag vunnit majoritet i 
drätselkammaren. 
 
Vidare framhöll talaren, att även om stadsfullmäktige komma att bestämma norra hamnen 
såsom plats för fiskautionshallen, så komme ändå fiskhandeln att fortgå å Rosviksområdet, 
och att man finge taga nödig hänsyn till de dyra transporter, som bleve en följd av 
fiskhandelns förläggande till norra hamnen, samt att dessutom alla sakliga skäl tala till förmån 
för drätselkammarreservanternas förslag i ärendet. 
 
He Christenson: Man måste hysa den uppfattningen, att intresset för anordnandet av dessa 
auktioner är lika stort bland alla stadsfullmäktige, fast meningarna äro delade om bästa sättet 
för frågans lösning. Kommittén för ärendets utredning hade på flera sätt sökt ordna 
fiskhallsfrågan i södra hamnen, men det hade ej varit möjligt finna någon lämplig plats för 
ändamålet. Dessutom förelåg det svårigheter för att placera ett större antal fiskebåtar i södra 
hamnen, en sak som lätt läte sig göra i den norra, vilken hamn även erbjuder ett vida bättre 
läge mot stormar än den södra. Både fiskhandlare och fiskare hade förklarat sig nöjda med 
fiskhandelns förläggande till norra hamnen- 
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Yrkade bifall till fiskauktionskommitténs av drätselkammarens majoritet förordade förlag i 
ärendet. 
 
Herr Ljungberg anförde, att fiskhandlares mening även kunde åberopas för att placera 
ifrågavarande hall vid södra hamnen samt framhöll, att majoritetsförslaget härvidlag innebure 
tvenne skilda sätt för hallens placering, varför man, för den händelse detta förslag bifölles, 
icke skulle ha full klarhet rörande denna platsfråga, och då saken är tveksam, bör man icke 
handla. 
 
Herr Lindbom framhöll nödvändigheten av att hava en hall för ifrågavarande auktioner, och 
att det ej vore tillfyllest med att bara anställa en auktionsförrättare. Påpekade norra hamnens 
vindskyddade läge och att man måste tillse att fiskarena bli nöjda med platsen för dessa 
auktioners förläggning. 
 
Herr Foss sade sig hava kommit till samma uppfattning i saken som reservanterna i 
drätselkammaren och ansåg 10,000 kronor vore ett för stort belopp för endast ett försök, då 
man ej kunde förutse dessa affärers resultat. 
 
Herr Otto Olsson höll på drätselkammarens majoritetsförslag under framhållande av, att man 
bör göra börja ordentligt och ej med provisorium, påvisade att norra hamnen vore bästa 
platsen för dylika auktioner, detta särskilt med hänsyn till skrapsilltillförseln därstädes, samt 
uttalade sig om lämpligheten av att placera hallen mellan oljecisternen och telefonkiosken, 
genom vilken placering kunde minskas med 3,000 kronor till 7,000 kronor, och kunde denna 
skillnad användas för brygga. 
 
Herr Lindbom hävdade, att den av fiskauktionskommittén föreslagna platsen för hallen vore 
den bästa och ansåg, att man ej bör med en byggnad blockera den kajremsa som finnes vid 
norra hamnen. Talaren bemötte vidare herr Foss yttrande och framhöll, att det redan nu 
transporterades cirka 2 ton färskfisk dagligen från Lysekil med järnväg, varför denna kvantitet 
vore det minimum man hade att räkna med, men att omsättningen bör kunna väsentligt ökas, 
om anordningarna för auktionerna i fråga göras ordentliga från början. 
 
Herr Källén ansåg, att enighet rådde om fiskauktionernas anordnande och tillsättande av 
styrelse för densamma, men att meningarna voro delade angående desammas förläggning, en 
fråga som borde få anstå till ett kommande sammanträde. I likhet med 
drätselkammarreservanterna ställde han sig skeptisk till gentemot att bestämma dessa 
auktioners förläggande till norra hamnen och framhöll, att man bagatelliserat 
transportkostnaderna, påpekade dels att södra hamnen är den för ändamålet lämpligaste, dels 
att det för denna halls uppförande begärda anslaget är för högt tilltaget. 
 
Herr Christenson bemötte oppositionen mot norra hamnens lämplighet för ändamålet och 
framhöll, att en fiskehamn bör vara sådan, att fiskare ordentligt kunna angöra densamma, 
vilket ej är förhållandet med södra hamnen, som redan nu är mycket starkt trafikerad. 
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Påvisade olämpligheten av att förlägga en fiskauktionshall vid tullträdgården, enda platsen 
man har till förfogande för ett blivande stadshus. 
 
Herr Ljungberg: Området vid brandstationen kunde mycket väl utnyttjas i detta fall, och 
fiskauktioner hava hållits under många års tid vid södra hamnen. Framhöll vidare att fiskarena 
lika gärna gå till södra som till norra hamnen, och att man måste spara på 
transportkostnaderna. Trodde ej att majoriteten vore fullt tillfredsställd med det ifrågavarande 
förslaget beträffande norra hamnen. Frågan löses nog bäst och på ett för framtiden bestående 
sätt genom att taga Rosviksbukten såsom utgångspunkt och med successivt utbyggande av 
bryggor. 
 
Herr Ludv. Andersson: Att den av fiskauktionskommittén föreslagna platsen för dylik hall 
måste anses såsom den för ändamålet bäst passande, då däremot den av herr Otto Olsson 
föreslagna platsen är för liten och dessutom är behövlig vid lossning av ved, lådvirke m. m. 
Om så befinnes nödvändigt, kan oljecisternen flyttas. Ansåg att beslut snarast måtte fatas i 
själva huvudfrågan, som nu är mera än ett år gammal. Framhåll att norra hamnen är 
lämpligare än den södra, vilken med hänsyn till vindförhållandena ej erbjuder samma 
utmärkta skydd som den förra. 
 
Herr Elmqvist: Att fiskauktionskommittén efter en ytterst noggrann utredning bestämt sig för 
det föreliggande förslaget, vilket man ur flera synpunkter måste anse som det bästa möjliga att 
härvidlag åstadkomma. 
 
Herr Foss fann drätselkammarens majoritetsförslag alltför vågsamt, och att man kunde 
uppskjuta byggandet av fiskauktionshall till längre fram. Ansåg att fiskauktioner kunde hållas 
i båda hamnarna för att vinna erfarenhet om vilken av dem som befinnes för saken lämpligast. 
 
Herr Lindbom påpekade, att fiskarena själva hade att transportera fisken till auktionshallen, 
och att fisken kan i nästan alla väder införas till norra hamn. Framhöll att transportkostnaden 
för fisken från norra hamnen till järnvägen endast bleve en obetydlighet. Uttalade sig på det 
bestämdaste emot att förlägga fiskauktionerna till två ställen, då detta skulle medföra att 
fiskarena ej bestämt visste besked om, vart de skulle gå med sin fisk. 
 
Herr Christensson delade de av herr Lundbom nu framförda synpunkterna.  
 
Herr ordföranden fann av den förda diskussionen, att avgörandet beträffande dessa auktioners 
förläggning kunde bordläggas till nästa stadsfullmäktigesammanträde den 13 instundande juni 
samt yrkade bifall härtill. 
 
Vidare ansåg talaren, att stadsfullmäktige redan nu kunde fatta beslut rörande första delen av 
drätselkammaren majoritetsförslag i enlighet med det av herr Ljungberg framlagda yrkandet. 
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Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i en enlighet med 
herr Ljungbergs yrkande bifalla första delen av majoritetsförslaget i drätselkammarens 
föreliggande skrivelse. 
 
Härefter uppstod diskussion om storleken av den i förenämnda beslut innefattande styrelsen, 
och föreslog herr Källén, att stadsfullmäktige måtte bestämma den att bestå av fem ledamöter, 
medan herrar ordföranden och Christenson funno det tillräckligt med tre. 
 
Herr ordföranden yrkade nu, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt valkommittén dels att 
föreslå kommitténs storlek, dels att upprätta förslag å ledamöter i densamma, vilket yrkade 
enhälligt bifölls. 
 
Slutligen beslöto stadsfullmäktige, ävendeles enhälligt, att bifalla herr ordförandens yrkande 
om att till nästa stadsfullmäktigesammanträde den 13 instundande juni i allt övrigt bordlägga 
ärendet. 
 
§ 74. 
Med anledning av stadsfullmäktiges den 2 dennes enligt § 56 i protokollet beslutade remiss 
förelåg från drätselkammaren en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 maj 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 79. Vid sitt sammanträde den 2 dennes beslöto stadsfullmäktige att till drätselkammaren för 
dess yttrande remittera magistratens skrivelse rörande stadsfogdetjänstens återbesättande. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige avgiva följande yttrande i ärendet:  
 
Att kammaren ej har något att erinra mot magistratens förslag till tjänstens besättande tills 
vidare mot tillförordnad befattningshavare. 
 
Att lönen måtte för den tillförordnade befattningshavaren fixeras till 2,000 kronor per år, och 
att den av magistraten föreslagna hyresersättningen för stadsfogdekontoret måtte upphöra att 
utgå för den händelse staden kan anskaffa lämplig lokal för kontoret i fråga. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST”. 
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Med iakttagande av vad drätselkammaren sålunda yttrat förklarade sig stadsfullmäktige icke 
hava något att erinra mot ifrågavarande tjänsts besättande på det sätt magistraten föreslagit. 
 
§ 75. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få för ett pris av 
två (2) kronor per kvm. till mästerlotsen herr Hjalmar Lundin försälja tomten n:o 5 inom 
kvarteret ”Blekebacken”, vilken tomt enligt skrivelsen bilagt tomtindelningsförslag innehåller 
en areal av cirka 360 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Herr Källén ansåg, att denna tomt ej borde försäljas, då staden behövde hava kvar den å 
tomten belägna brunnen. 
 
Yrkade att ärendet måtte remitteras till vattenstyrelsen för dess yttrande med hänsyn till denna 
brunns behövlighet. 
 
Herr Johansson understödde detta yrkande. 
 
Herr Ljungberg ansåg denna remiss onödig och yrkade bifall till drätselkammarens 
föreliggande begäran. 
 
Herr Lindbom delade denna uppfattning och instämde i herr Ljungbergs yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall dels till att avgöra ärendet i dag, dels till att remittera detsamma till vattenstyrelsen 
förklarat frågan om att avgöra ärendet i dag vara med övervägande ja besvarad, begärdes 
votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill avföra ärendet i dag, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att remittera detsamma till vattenstyrelsen.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Albert Andersson ej deltog, röstade 
herrar Sterner, Ljungberg, Fritz Olsson, Christenson, Boheman, Lindbom och Elmqvist ja, 
med herrar Gust. Karlson, Ludv. Anderson, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Evald I. 
Andersson, Sandström, Johansson, Sörensen, Arsenius, Foss och ordföranden nej. 
 
Med 12 nej- mot 7 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla remissyrkandet. 
 
§ 76. 
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Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse att få för ett pris av en (1) kr. per 
kvm. försälja tomtområdet n:o 1 inom kvarteret ”Berghällen” till bagaren herr Karl Henrik 
Bergqvist, Slätten n:o 37, Lyse, vilket tomtområde innehåller en areal av cirka 400 kvm. 
enligt skrivelsen bilagd kartskiss. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Herr Otto Olsson yrkade, att priset å detta område måtte bestämmas till 75 öre per kvm. på 
grund av områdets mindre goda beskaffenhet. 
 
Herr Ljungberg yrkade bifall till drätselkammarens förslag. 
 
Herr Ordföranden yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de trenne föreliggande yrkandena förklarat avslagsyrkandet vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därefter för utökandet av motförslag i samma votering framställt proposition på bifall till 
vartdera av de båda återstående yrkandena förklarade han drätselkammarens yrkande vara 
med övervägande ja besvarat, varefter votering å nyo begärdes, vilken verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som i huvudvoteringen vill hava drätselkammarens yrkande till motförslag, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att i huvudvoteringen uppställa herr Otto Olssons 
yrkande såsom motförslag.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Sterner, Ljungberg, Gust. Karlson, 
Ludv. Andersson, Fritz G. Olsson, Sandström, Christenson, Boheman, Lindbom, Albert 
Andersson, Elmqvist och ordföranden ja, men herrar Otto Olsson, Källén, Pettersson, Evald I. 
Andersson, Johansson, Sörensen, Arsenius och Foss nej. 
 
Med 12 ja- mot 8 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att i huvudvoteringen 
uppställa drätselkammaren yrkade såsom motförslag. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden med omkastande av avslagsyrkandet till nej-förslag 
och drätselkammarens yrkande till ja-förslag följande voteringsproposition för 
huvudvoteringen, vilken proposition godkändes: 
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Den, som i denna votering vill bifalla drätselkammarens yrkande om att göra denna 
tomtförsäljning till ett pris av en (1) kr. per kvm., röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner ja, och ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av de avgivna rösterna, hava 
stadsfullmäktige beslutit bifalla drätselkammarens yrkande om att göra denna tomtförsäljning 
för ett pris av en (1) kr. per kvm.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga närvarande 
stadsfullmäktigeledamöter ja utom herr Otto Olsson, vilken röstade nej, vadan 
stadsfullmäktige med 19 röster mot 1, alltså med kvalificerad majoritet, beslutit att bifalla 
drätselkammarens yrkande om att göra denna tomtförsäljning för ett pris av en (1) kr. per 
kvm. 
 
§ 77.  
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 maj 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 83. Sjökapten herr J. O. Hermansson anhöll genom föreliggande skrivelse om att få köpa ett 
tomtområde att tilläggas tomten till huset n:o 5 vid utsiktsgatan (Flaggberget), vilket område 
enligt ansökningen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 380 kvm. 
 
Stadsingenjören hade överlämnat ansökningen till byggnadsnämnden för dess yttrande, och 
hade nämnden jämlikt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 22 dennes beslutit att 
tillstyrka denna försäljning. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få till 
sökanden försälja tomtområde för ett pris av två (2) kronor per kvm., dock på villkor att 
sökanden vid köpets avslutande till staden överlämnar ett område gatumark å 48 kvm. i utbyte 
för samma pris som det ovan sagda, och att köpeskillingen för sistnämnda område avräknas 
från köpeskillingen för det förstnämnda området. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 78. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 
stadsingenjören herr Sven H. Lundgren för ett pris av en (1) kr. per kvm. försälja ett område 
att tilläggas honom tillhöriga stadsägan n:o 433 C i Flaggberget, vilket område enligt 
skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 100 kvm. 
 
Då området ingår i av byggnadsnämnden godkänd tomtindelning, hade det ej befunnits nödigt 
inhämta byggnadsnämndens yttrande i saken. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 79. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse att få till källarmästaren herr C. J. 
Nilsson för ett pris av femtio (50) kronor försälja ett område att tilläggas tomten Rosvik n:o 2 
(Grand Hotell), vilket område enligt skrivelsen bilagd karta innehåller en areal av 24 kvm. 
 
Då området ingår i en av byggnadsnämnden godkänd tomtindelning hade det ej varit nödigt 
inhämta byggnadsnämnden yttrande i saken. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ifrågavarande begäran. 
 
§ 80. 
Rörande utarrendering av område på Gallebergs udde förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 10 maj 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Elmqvist och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare.  
 
§ 68. Under § 56 i sitt protokoll för den 25 nästlidne april beslöt drätselkammaren med 
anledning av skeppsmäklaren herr Carl Anderssons ansökan om att i eget eller i ett blivande 
bolags namn få arrendera ett område på Grötö i och för uppförande av en oljetank för 
bunkring av fartyg uppdraga år stadsingenjören att i denna sak konferera med herr Andersson. 
 
Stadsingenjören meddelade nu, att herr Andersson i stället önskade att för ifrågavarande 
ändamål få arrendera ett område på Gallebergs udde, vilket i enlighet med föreliggande 
kartskiss innehåller en areal av cirka 500 kvm. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan 
om, att sökanden eller ett blivande bolag måtte få arrendera sistnämnda område för en tid av 
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10 år räknat från den 1 juli i år mot ett årligt arrende av 150 kronor att halvårsvis erläggas i 
förskott med 75 kronor varje gång. 
 
Vidare beslöt kammaren hos stadsfullmäktige förorda, att denna utarrendering måtte i övrigt 
ske på vanliga villkor, varigenom staden fritager sig från ersättningsskyldighet vid 
arrendetidens utgång för av arrendatorn under densamma havde kostnader av vad slag vara 
månde. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr ordföranden yrkade ärendets bordläggning till nästa sammanträde, då platsen i fråga är 
belägen i närheten av badställe, vilket möjligen kunde förorenas av olja från tanken, en sak 
som man under tiden bleve i tillfälle att undersöka. 
 
Herr Ljungberg framhöll behövligheten av en dylik oljetank. 
 
Herr Otto Olsson påpekade, att badstället är beläget ett rätt långt stycke från den blivande 
anläggningen. 
 
Herr Sterner understödde bordläggningsyrkandet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att bordlägga ärendet till nästa sammanträde. 
 
§ 81. 
Genom föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 23 nästlidne maj anmälde 
drätselkammaren, att de nuvarande tomtarrendena utlöpa i och med detta års utgång samt 
hemställde, att dessa arrenden måtte förlängas på ytterligare fem år på nu gällande villkor, 
dock med rätt för drätselkammaren att i ett och annat fall få vidtaga jämkningar beträffande 
arrendetid och arrendebelopps storlek, om så skulle anses erforderligt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr ordföranden, att bifalla 
drätselkammarens föreliggande framställning i dess helhet. 
 
§ 82.  
Till stadsfullmäktige hade från stadens ombud vid stämmor m. m. med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag under år 1929, redaktören herr Axel Ljungberg, skrivelse inkommit med 
hemställan om, att stadsfullmäktige måtte delgiva ombudet de önskemål, vilka de på den 
ordinarie bolagsstämman med järnvägsbolaget den 15 innevarande juni månad vilja få 
framförda. 
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Med hänsyn till val vid bemälda bolagsstämma hade stadsfullmäktiges herr ordförande 
remitterat skrivelsen till valkommittén för förslags upprättande, och hade valkommittén 
jämlikt sitt föreliggande protokoll för den 30 nästlidne maj härvidlag upprättat följande 
förslag: 
 
Styrelseledamöter för åren 1930 och 1931: 
Herrar Borgmästaren Axel Sundberg, Kontraktsprosten Frtz Lüsch, Riksdagsmannen Oskar 
N. Olsson, Stenhuggaren C. G. Tinggren och Konsuln John Sterner. 
 
Styrelsesuppleanter för samma tid: 
Herrar Konsuln L. Laurin, Landtbrukaren G. Hjort, Disponenten Ludv. Andersson, 
Riksdagsmannen Carl Brännberg och Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
 
Revisor för år 1930: 
Försäljningschefen Herr Edmund Andersson. 
 
Revisorssuppleant för samma år: 
Bankkamreraren Herr Ernst Larsson. 
 
Beträffande andra platsen som revisor och revisorssuppleant hade valkommittén ej velat 
avgiva förslag, då den ansett, att båda dessa uppdrag nu i likhet med vad som skett vid de 
senaste årens bolagsstämmor borde överlämnas till personer från landsbygden, och att det 
vore lämpligt, att ombud från densamma vid ifrågavarande bolagsstämma komme med dylikt 
förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt förorda önskemålet av att nämnda ombud, i enlighet med 
revisorernas tillstyrkan, röstar för ansvarsfrihets beviljande och för att den uppkomna vinsten 
disponeras i enlighet med styrelsens för järnvägsbolaget förslag och revisorernas hemställan, 
samt för att arvoden och villkor för styrelseledamöter, revisorer och suppleanter bestämmas 
lika som nu. 
 
Med hänsyn till val vid stämman beslöto stadsfullmäktige, likaledes enhälligt, överlämnas till 
ombudet att rösta i enlighet med det från valkommittén föreliggande förslaget. 
 
Vidare beslöto stadsfullmäktige, att vid förfall för styrelseledamöterna skola de från Lysekil 
ersättas med styrelsesuppleanterna från Lysekil och herr Oscar N. Olsson i Broberg med herr 
G. Hjort i Broberg. 
 
§ 83. 
Från vattenstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 27 maj 1929. 
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Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Lundbom, Johansson och Andersson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 36. Genom föreliggande skrivelse ansökte J. A. Anderson barn om att i sitt under byggnad 
varande hus med N:o 14 Kungsgatan få insätta 5 st, vattenklosetter, till vilkas spolning vatten 
skulle användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Utomhusledningen från dessa klosetter kommer att utmynna i 9” huvudavloppsledning för att 
fortsätta i ytterligare sådana ledningar av respektive 12” och 15”, och ansåg stadsingenjören 
dessa dimensioner fullt tillräckliga för ändamålet i fråga. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökande i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med i vattenstyrelsens 
skrivelse nämnda villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd 
till dessa klosetters inrättande. 
 
§ 84. 
Från härvarande samrealskolas rektor förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Den 21 januari d. å. meddelade undertecknad Stadsfullmäktige i Lysekil, att de enl. Kungl. 
Maj:ts stadga för rikets allmänna läroverk år 1928 n:o 412 § 307 samt övergångsbestämmelser 
mom. 16 skulle före den 1 juli 1929 utse två (2) ledamöter i lokalstyrelse för samrealskolan i 
Lysekil. 
 
Nyligen har undertecknad genom Kungl. Skolöverstyrelsen erfarit, att kommunala 
mellanskolans lokalstyrelse skall fungera, till dess att skolan i sin helhet övertagits av staten, 
d. v. s. till den 1 juli 1931, och att ovannämnda lagparagraf nu endast gäller sådana läroverk, 
där lokalstyrelse förut saknats. 
 
Lysekil den 7 maj 1929. 
 
SIGFRID SANSTRÖM 
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Rektor vid samrealskolan i Lysekil.” 
 
Med anledning av denna skrivelse beslöto stadsfullmäktige, att det vid stadsfullmäktiges 
sammanträde den 21 sistlidne februari enligt § 23 i protokollet skedda valet av tvenne sådana 
ledamöter skulle anses vara upphävt. 
 
§ 85. 
Genom magistraten inkommen revisionsberättelse över fattigvårdsstyrelsens räkenskaper och 
förvaltning för år 1928 förelåg enligt --- Bilaga N:o 4, 1929, vilken bilaga förelåg i tryck och 
före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Revisorerna hade gjort erinran om, att kassabehållningen, som av dem inventerats den 8 
dennes, bort vara insatt i bank i fattigvårdens namn. 
 
Med instämmande i denna erinran beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med 
revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 86. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat drätselkammarens redogörelse över stadens 
räkenskaper och förvaltning för år 1928 jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper. 
 
Dessa handlingar förelågo nu i tryck enligt --- Bilaga N:o 5, 1929 vilken bilaga före detta 
sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 87. 
Folkskolestyrelsens redogörelser för år 1928 över folkskolans, dess biblioteks, 
fortsättningsskolans, Petrelius understödsfonds och Johan Johanssons donationsfonds 
räkenskaper och förvaltning jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper förelågo 
enligt --- Bilaga N:o 6, 1929, och hade dessa handlingar, vilka förelågo i tryck, före dagens 
sammanträde utdelats till stadsfullmäktigeledamöterna. 
 
Med hänsyn till Johan Johanssons donationsfond så omfattade redogörelsen och revisionen 
även åren 1926 och 1927, då folkskolestyrelsen först år 1928 tagit hand om fondens 
förvaltning, och någon redogörelse för fonden ej tidigare upprättats. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för samtliga ovannämnda räkenskaper för den tid revisionen 
omfattade. 
 
§ 88. 
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Från styrelsen för kommunala mellanskolan förelåg redogörelse över skolans förvaltning och 
räkenskaper för år 1928 jämte revisionsberättelse för nämnda tid enligt --- Bilaga N:o 7, 1929, 
vilken bilaga före detta sammanträde utdelats i tryck till ledamöterna i stadsfullmäktige. 
 
I enlighet med revisorernas tillstyrkan beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 89. 
Över nykterhetsnämndens räkenskaper och förvaltning för år 1928 förelåg revisionsberättelse, 
och beslöt stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 90. 
Från fattigvårdstyrelsens förelåg jämlikt utdrag av dess protokoll för den 28 dennes 
framställning om, att stadsfullmäktige måtte besluta att låta uppföra nytt försörjningshem å 
plats, som tidigare, och att stadsfullmäktige för ändamålet måtte bevilja ett anslag å Ett 
hundra fyrtio tusen (140.000) kronor, i vilket belopp dock icke ingår värdet av tomt och 
inventarier. 
 
Tillika hemställdes i skrivelsen, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt en för ändamålet vald 
byggnadskommitté att enligt det tidigare av stadsfullmäktige godkända förslaget låta uppföra 
det nya försörjningshemmet. 
 
Herr ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige redan i dag måtte besluta om dylik kommittés 
tillsättande, och att detsamma måtte bestämmas att bestå av fem ledamöter varav två från 
fattigvårdsstyrelsen. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
Vidare beslöto stadsfullmäktige, ävenledes på herr ordförandens förslag, att remittera ärendet 
dels till valkommittén för förslags upprättande å ledamöter i nämnda kommitté, dels till 
drätselkammaren för att denna måtte yttra sig med hänsyn till medels anskaffande för 
ändamålet i fråga. 
 
§ 91. 
Då föredragningslistan för dagen genomgåtts, framhöll herr Foss behovet av ny lekplan för 
barn, då den i stadsparken belägna kommer att bliva för liten, då Korsgatan framdragits, samt 
framhöll såsom lämplig sådan lekplan ett område i Kyrkvik mellan de båda pensionaten. 
 
Herr ordföranden ansåg frågan ganska svårlöst, då det givetsvis komme att bliva protest från 
närboende, så fort man upplåte en plan för dylikt ändamål samt framhöll såsom ett exempel 
härvidlag, att på grund av ett felaktigt rykte om upplåtelse av skolplanen vid Färgaregatan 
såsom lekplats under sommarmånaderna det strax inkommit en lång petitionslista med protest 
mot dylik upplåtelse. 
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Herr Christenson ansåg saken behjärtansvärd men svår att ordna till allas belåtenhet. 
 
Herr Otto Olsson föreslog för ändamålet tullträdgården eller en större plats i stadsparken. 
 
Herr Foss ansåg, att lekplatser ej borde finnas i stadsparken, varför andra ställen för sådana 
måtte anvisas. 
 
Herr Ljungberg påpekade såsom synnerligen lämplig lekplan tomten mellan Österbergs och 
Öhrngrens i Kyrkvik. 
 
Herr Ludv. Andersson föreslog såsom passande plats för lekplan den s. k. ”Trekanten” vid 
gamla kyrkogården. 
 
Ärendet föranledde ej något stadsfullmäktiges beslut. 
 
Som ovan, 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
G. KARLSON. 
L. ANDERSSON.  
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 24 juli 1929 kl. 2 e. m. brtygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1929 Lysekils N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 13 juni 1929. 
 
§ 92. 
Upprop förrättades, varvid herr Erik Carlsson var frånvarande med anmält förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 93. 
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Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 94. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar vice ordföranden och Otto 
Olsson. 
 
§ 95. 
Det vid stadsfullmäktigess sammanträde den 30 nästlidne maj under § 80 i protokollet 
bordlagda ärendet rörande ifrågasatt utarrendering till skeppsmäklaren Carl Andersson eller 
ett blivande bolag av ett område på Gallebergs udde, vilket skulle användas i och för 
uppförandet av en oljetank för bunkring av fartyg. 
 
Herr Sterner framhöll, att platsen i fråga ej så stor utsträckning är behövlig såsom badplats, 
varför han ansåg, att stadsfullmäktige kunde bifalla drätselkammarens framställning i ärendet 
med iakttagande av den ändringen att arrendet för området bestämmes till 200 kronor pr år 
och yrkade bifall i anslutning till detta yttrande. 
 
Herr Ljungberg yttrade, att drätselkammaren givetsvis ej kunde hava något att erinra mot en 
dylik höjning av arrendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla herr Sterners yrkande, och skulle villkoren i 
övrigt vid denna utarrendering bliva de av drätselkammaren föreslagna. 
 
§ 96. 
Vid sitt sammanträde den 30 nästlidne maj under § 73 i protokollet beslöto stadsfullmäktige 
dels att till valkommittén uppdraga att föreslå antalet ledamöter i fiskauktionsstyrelse och att 
upprätta förslag till val av dylika ledamöter, dels att i allt övrigt bordlägga ärendet rörande 
fiskauktionernas inrättande. 
 
Från valkommittén förelåg nu sådant förslag enligt dess protokoll för den 10 dennes, vilket 
var av följande lydelse: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 10 juni 1929 med valkommittén i Lysekil. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Andersson, Pettersson, Boheman och Foss. 
Vid protokollet undertecknad, Holmqvist, anmodad att föra protokollet för detta 
sammanträde. 
 
§ 1. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 30 nästlidne maj uppdraga åt 
valkommittén dels att föreslå antalet ledamöter i fiskauktionsstyrelse, dels att upprätta förslag 
till val av dylika ledamöter. 
 
Kommittén beslöt föreslå, att antalet ledamöter i ifrågavarande kommitté bestämmes till fem 
samt att föreslå av följande personer såsom dylika ledamöter; 
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Herrar Fabrikören Wiktor Lindbom, sammankallande, Byggmästaren Rob. G. Christenson, 
Fiskhandlaren Carl Mattsson, Mekanikern Otto Olsson och Stenhuggeriförmannen F. J. 
Elmqvist. 
 
Dessutom beslöts föreslå att tre suppleanter väljas för dessa ledamöter och upprättades 
följande förslag härvidlag: 
 
Herrar Skeppsmäklaren Axel Olsson, Handlanden Evald Andersson och Förrådsförvaltaren 
Evald I. Andersson. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, avsade sig herr Elmqvist på grund av bristande tid ledamotskapet 
i denna styrelse och föreslog i sitt ställe skeppsmäklaren herr Axel Olsson samt att han själv 
måtte nedflyttas till suppleant i styrelsen. 
 
Valet, som nu företogs, sedan stadsfullmäktige först beslutit att antalet styrelseledamöter 
skulle utgöra fem med tre suppleanter, utföll i enlighet med det från valkommittén 
föreliggande förslaget med den ändringen, att herr Axel Olsson valdes till ledamot och herr F. 
J. Elmqvist till suppleant. 
 
Härefter vidtog diskussionen med hänsyn till ärendet i övrigt, under vilken samtliga de talare 
uppträdde, vilka yttrat sig i saken vid stadsfullmäktiges föregående sammanträde den 30 
nästlidne maj, och hävdade dessa talare genomgående samma åsikter de vid nämnda 
sammanträde framfört. 
 
Herr Ljungberg framlade följande skriftliga yrkande: 
 
”Att stadsfullmäktige måtte besluta, att fiskauktionerna skola förläggas till södra hamnen, som 
att auktioner å skarpsill skola anordnas i norra hamnen i den mån så påfordras. 
 
Vidare yrkas att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt drätselkammaren att snarast till 
stadsfullmäktige inkomma med förslag till anläggning för fiskauktioner i södra hamnen.” 
 
Herr vice ordföranden ansåg, att staden borde genom Kungl. Maj:ts Befallningshavande söka 
statsbidrag för anläggandet av fiskhamn. 
 
Herr ordföranden framhöll, att då för närvarande intet av de föreliggande förslagen i ärendet 
kunna samla kvalificerad majoritet, så vore det bäst att å nyo bordlägga detsamma och ingå 
för verkställandet av en utredning därvidlag med hänsyn till södra hamnen i enlighet med 
senare delen av det av herr Ljungberg nu framlagda yrkandet, och man kunde sålunda bliva i 
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tillfälle att inhämta hälsovårdsnämndens och byggnadsnämndens yttranden över förslag till 
fiskauktionshall i södra hamnen. 
 
Tillika framhöll talaren, att frågans avgörande ej alltför länge komme att fördröjas genom 
denna bordläggning, då stadsfullmäktige mäste hava ett sammanträde under sista delen av 
instundande juli månad för behandling av epidemisjukhusfrågan och därmed 
sammanhängande frågor. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till dels ärendets avgörande i dag, dels att bordlägga detsamma förklarat den 
förstnämnda frågan vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes 
enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill avgöra ärendet i dag, röstar Ja, 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bordlägga detsamma.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Fritz G. Olsson, Christenson och 
Lindbom ja, men samtliga övriga närvarande stadsfullmäktigeledamöter nej. 
 
Med 20 nej- mot 3 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bordlägga ärendet. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla det av herr ordföranden framlagda 
förslaget om att i enlighet med senare delen av det i dag av herr Ljungberg gjorda yrkandet 
uppdraga åt drätselkammaren att snarast till stadsfullmäktige inkomma med förslag till 
anläggning för fiskauktionerna i södra hamnen samt tillika att under bordläggningstiden 
inhämta yttranden från ovannämnda myndigheter över förslag till dylik anläggning. 
 
§ 97. 
Enligt § 75 i sitt protokoll för den 30 nästlidne maj beslöto stadsfullmäktige att till 
vattenstyrelsen för dessa yttrande remittera drätselkammarens skrivelse med begäran om att få 
till mästerlotsen herr Hjalmar Lundin för ett pris av två (2) kronor per kvm. försälja tomten 
n:o 5 inom kvarteret ”Blekebacken”, vilken remiss innebar, att styrelsen måtte yttra sig med 
hänsyn till den å ifrågavarande tomt befintliga brunnen. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 11 dennes hade vattenstyrelsen beslutit att 
hos stadsfullmäktige hemställa om, att stadsfullmäktige ej för närvarande måtte lämna sitt 
bifall till den nu sålunda ifrågasatta tomtförsäljningen. 
 
Herr Ljungberg yrkade bifall till drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
Herr Källén yrkade bifall till vattenstyrelsens förslag i ärendet. 
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Herr Foss framhöll lämpligheten av att vidtaga åtgärder för fridlysning av sådana 
vattentillgångar som den ifrågavarande brunnen. 
 
Herr Johansson understödde herr Källéns yrkande och påpekade svårigheterna med 
vattenförhållandena i Kronberget synnerligen under de tider, då vattenledningen dit avstänges. 
 
Herr Sterner ansåg ock, att man härvidlag borde följa vattenstyrelsens anvisning att ej för 
närvarande göra denna tomtförsäljning. 
 
Herr Christenson fann det beklagligt, att Kronbergets innevånare skulle hava det så besvärligt 
med vattenförhållandena, ett missförhållande som dock med tiden komme att undanrödjas 
genom läggandet av nya ledningar. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de båda yrkandena, dels om att försälja tomten i fråga till herr Lundin för 
det av drätselkammaren föreslagna priset, dels om att i enlighet med vattenstyrelsens yttrande 
ej för närvarande försälja densamma, förklarat det förstnämnda av dessa yrkanden vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla drätselkammarens förslag i ärendet, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner ja, och ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av det avgivna antalet röster, hava 
stadsfullmäktige beslutit att göra denna tomtförsäljning till det av drätselkammaren föreslagna 
priset.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, Fritz G. Olsson, 
Christenson, Lindbom, Albert Andersson, Elmqvist och ordföranden ja, men herrar vice 
ordföranden, Sterner, Gust. Karlson, Ludv. Andersson, Otto Olsson, Källén, Petterson, Evald 
I. Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Johansson, Sörensen, Boheman, 
Arsenius, Foss och Lycke nej. 
 
7 ja- mot 16 nejröster hade härvidlag alltså avgivits, vadan stadsfullmäktige beslutit att för 
närvarande ej göra denna tomtförsäljning. 
 
§ 98. 
Med anledning av stadsfullmäktiges den 30 nästlidne maj under § 90 i protokollet beslutade 
remissen förelåg nu från valkommittén och drätselkammaren följande skrivelser: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 10 juni 1929 med valkommittén i Lysekil. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Andersson, Petterson, Boheman och Foss. 
 
Vid protokollet undertecknad, Holmqvist, anmodad att föra protokollet för detta 
sammanträde. 
 
§ 2. Vid sitt sammanträde den 30 nästlidne maj beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt 
valkommitté att upprätta till val av fem ledamöter i byggnadskommitté för 
försörjningshemmet. 
 
Valkommittén ansåg, att det för beredandet av plats i byggnadskommittén för en 
byggnadssakkunnig, kommittén borde utökas med en ledamot, varför sådan ökning skulle hos 
stadsfullmäktige föreslås, och upprättelse med anledning härtill följande förslag å dylika 
ledamöter: 
 
Herr Kontraktsprosten Fritz Lüsch, sammankallande, Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. 
Ehnberg, Vaktmästaren Jakob Pettersson, Handlanden Fritz G. Olsson, Förrådsförvaltaren 
Evald I. Andersson och Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
 
Tillika ville valkommittén hos stadsfullmäktige framhålla, att bemyndigande måtte lämnas för 
kommittén, att om så befinnes nödvänligt, få använda ett mindre belopp till arvode åt 
sekreterare i denna byggnadskommitté. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 juni 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och Johansson 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 89. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 30 nästlidne maj att till 
drätselkammaren för dess yttrande remittera fattigvårdsstyrelsens skrivelse med begäran om 
att för uppförandet av nytt försörjningshem ett anslag å Ett hundra fyrtio (140.000) kronor 
måtte ställas till förfogande. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige avgiva följande yttrande i ärendet. 
 
1) Att tillstyrka beviljandet av det sålunda för uppförandet av försörjningshem anslaget. 
 
2) Att förorda att det hos Kungl. Maj:t sökes tillstånd om att för ändamålet i fråga få upptaga 
ett 20-årigt amorteringslån å Ett hundra (100.000) kronor, och att återstoden, Fyrtio tusen 
(40.000) av nämnda anslag måtte bestridas av tillgängliga medel. 
 



1929 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 51 
 

3) Att stadsfullmäktige måtte lämna drätselkammaren bemyndigande dels att med långivare 
träffa avtal om erhållande av bemälda lån, dels att få å stadens vägnar utkvittera detsamma, då 
det beviljats. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan dessa handlingar lästs, företogs val av ledamöter i denna byggnadskommitté, vilket 
utföll i enlighet med valkommitténs föreliggande förslag, och lämnade stadsfullmäktige tillika 
bemyndigande åt byggnadskommittén att, om så befinnes nödvändigt, få använda ett mindre 
belopp till arvode åt sekreterare i ifrågavarande kommitté. 
 
Herr Brännberg uttalade dock förhoppning om, att något sekreterararvode till stadsingenjören 
Lundgren ej skulle i detta fall ifrågakomma. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt följande i ärendet: 
 
1) att låta i huvudsaklig överensstämmelse med tidigare av stadsfullmäktige godkänt förslag 
uppföra nytt försörjningshem å den därför av stadsfullmäktige redan bestämnda platsen på 
Blekebacken. 
 
2) Att för ändamålet anslå ett belopp av Ett hundra fyrtio tusen (140.000) kronor. 
 
3) Att genom magistraten hos Kunglig Maj:t söka tillstånd om att för ifrågavarande ändamål 
få upptaga ett 20-årigt amorteringslån å Ett hundra tusen (100.000) kronor. 
 
4) Att återstoden, Fyrtio tusen (40.000) kronor, av nämnda anslag skall bestridas av 
tillgängliga medel. 
 
5) Att lämna drätselkammaren bemyndigande dels att med långivare träffa avtal om 
erhållandet av bemälda lån, dels att å stadens vägnar utkvittera detsamma, då det beviljats. 
 
§ 99. 
Vid sammanträde den 4 sistlidne april under § 48 i protokollet beslöto stadsfullmäktige att till 
härvarande kommunala mellanskolas styrelse remittera skrivelse från härvarande 
samrealskolas rektor med hemställan om uppförande av nybyggnad för samrealskola. 
 
Med anledning av denna remiss förelåg nu skrivelser från bemälda styrelse, av vilken 
skrivelse följande i huvudsak framgick: 
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Att styrelsen ställt sig avvaktande till frågan om nybyggnad eller mera omfattande ändring av 
det gamla skolhuset har även berott på ovissheten om skolans närmaste framtid inom 
samhället. 
 
Elevantalet har nämligen under de senaste åren varit statt i en oavbruten nedgång. Huruvida 
denna är av tillfällig art eller icke undandrar sig för närvarande vårt bedömande, men vilja vi 
upplysningsvis nämna, att i Lysekils folkskola, varifrån samrealskolan får sina flesta elever, år 
1916 vid läsårets slut barnantalet var 547 och år 1928 endast 467. Redan den omständigheten 
är för styrelsen ett verkligt skäl att vänta och se tiden an och därunder samla erfarenheter om, 
vad som sedan kan och bör göras för att inom ramen av samhällets förmåga lösa lokalfrågan 
på ett sätt, som kan tillfredsställa sakkunnigt bedömande. 
 
Herr ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige måtte med gillande lägga denna skrivelse till 
handlingarna, samt att, för den händelse Kungl. Skolöverstyrelsen från stadsfullmäktige begär 
uttalande i ärendet svar då måtte avgivas i huvudsaklig överensstämmelse med ifrågavarande 
skrivelse. 
 
Herr Ljungberg delade ock denna uppfattning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla herr ordförandens förslag i ärendet. 
 
§ 100. 
Från Lysekils stads elektricitetsverks styrelse förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan A.-B Plåtmanufaktur anhållit om anslutning och abonnemang å belysning och 
motorkraft för sin under byggnad varande nya fabrik i Rinkenäs, och då denna ökade 
belastning ej kan upptagas från befintliga likströmsledningar, får styrelsen härmed anhålla om 
bemyndigande att anlägga en transformatorstation å den plats vid Drottninggatan, där 
likvagnsboden nu står. Kostnaderna för denna nyanläggning, som kunna bestridas av 
tillgängliga medel, beräknas icke överstiga kr. 15,000:- 
 
Från denna nya station utdrages jordkablar till respektive abonnenter. Stationen är avsedd att 
kunna förse samtliga större motorabonnenter i gamla staden med elektrisk energi. 
 
Samtidigt anhålles om tillstånd att flytta likvagnsboden till av stadsingenjören anvisad plats. 
 
Lysekil den 10 juni 1929. 
 
STYRELSEN FÖR LYSEKILS STADS ELEKTRICITETSVERKS. 
FRITZ LÜSCH. 
 /Ivar Hyllengren. 
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Herr vice ordföranden påpekade, att stationen i fråga komme att förläggas på ett område, som 
ingår i en delvis såld tomt, varför ärendet borde hava varit remitterat till byggnadsnämnden 
för dess yttrande i saken. 
 
Tillika framhöll talaren, att det icke finge fattas som orsak till denna betänklighet, att han själv 
vore ägare av sagda tomt, samt att ärendet bort vara behandlat av drätselkammaren, då det rör 
sig om en anslagsfråga. 
 
Herr Foss delade de av herr vice ordföranden framlagda synpunkterna i saken. 
 
Herr Sterner uttalade tillfredsställelse över att denna anläggning nu synes så nära att bliva 
fullbordad, då industrien i Rinkenäs kommer att få stor nytta av densamma. 
 
Yrkade bifall till den föreliggande framställningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att bifalla framställningen i fråga. 
 
§ 101. 
En så lydande skrivelse förelåg: 
 
”Protokoll, fört vid sammanträde med G. A. Engbergs donationsfonds stipendienämnd. 
 
Närvarande: vid protokollet undertecknad, ordförande, samt herrar Carl Brännberg och And. 
Jakobsson. 
 
§ 1. Nämnden beslöt föreslå Stadsfullmäktige att vid den första utdelningen i höst av räntan å 
Engbergska donationsfonden bestämma stipendiernas antal till sex (6) och beloppet för varje 
till kr. femhundra (500); 
 
att låta i kungörelsen för ansökningarna förtydliga donators avsikt i så måtto, att bland 
villkoren upptagas, utom de i § 30 i Stadsfullmäktiges protokoll för den 7 februari 1924 
angiva, även det att vara hemmahörande i Lysekil. 
 
§ 2. När stadsfullmäktige fattat sitt beslut, har nämnden för avsikt att kungöra stipendierna till 
ansökan lediga, omedelbart efter ansökningstidens utgång pröva handlingarna och utse 
stipendieinnehavarna. 
 
Lysekil den 11 juni 1929. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
Justeras: 
 
AND. JAKOBSSON. 



1929 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 54 
 

C. BRÄNNBERG.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att på sålunda föreslaget sätt komplettera ifrågavarande 
villkor och att i övrigt godkänna de åtgärder bemälda nämnd vidtagit med hänsyn till dessa 
stipendier. 
 
§ 102. 
Från Kungl. Maj:ts Befallningshavande förelåg skrivelse med preliminärt förslag till särskilda 
föreskrifter med avseende å byggnadsverksamhetens ordnande inom de delar av Lysekils stad, 
där stadsplan ännu icke fastställts. 
 
På förslag av herr borgmästaren Sundberg beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
byggnadsnämnden för dess yttrande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
C. BRÄNNBERG. 
OTTO OLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter skedd kungörelse och justering offentligen uppläst å 
rådhuset onsdagen den 24 juli 1929 kl. 3 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
1929 Lysekils N:r 7. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 18 juli 1929. 
 
§ 103. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden och Erik Carlsson voro frånvarande med 
anmälda förfall. 
 
Herr borgmästare Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 104. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
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§ 105. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Källén och Pettersson. 
 
§ 106. 
Vid sitt sammanträde den 13 nästlidne juni under § 96 i protokollet beslöto stadsfullmäktige 
uppdraga åt drätselkammaren att utreda och till stadsfullmäktige inkomma med förslag till 
beredande av lämplig plats vid södra hamnen för fiskauktioner, och bordlades ärendet i övrigt. 
 
Med anledning av detta uppdrag förelåg nu från drätselkammaren en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 11 juli 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Foss och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 100. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 13 sistlidne juni under § 96 i 
protokollet uppdraga åt drätselkammaren att utreda och till stadsfullmäktige inkomma med 
förslag till beredande av lämplig plats vid södra hamnen för fiskauktioner. 
 
På uppdrag av drätselkammarens herr ordförande hade stadsingenjören härvidlag upprättat 
tvenne nya förslag: det ena i anslutning till brandstationen och det andra å Rosvikstorg, vilket 
senare innefattade trenne alternativ. 
 
Härjämte förelåg det ursprungliga förslaget om placering av fiskauktionshall på området öster 
om järnvägsbryggan. 
 
Drätselkammaren beslöt att till stadsfullmäktige överlämna de sålunda avgivna förslagen 
jämte därtill hörande handlingar enligt följande: 
 
1) Förslaget öster om järnvägsbryggan beräknat till en totalkostnad av cirka 10.204 kronor, 
varav skulle på stadskassan belöpa cirka 7.500 kronor och på hamnkassan cirka 2.704 kronor. 
 
2) Förslaget i anslutning till brandstationen beräknat till en kostnad av cirka 12.000 kronor. 
 
3) Förslaget på Rosvikstorg innefattade 3:ne nedanstående alternativ med för vart och ett 
angiven kostnadsberäkning: 
Alt. I: 10x30 m., cirka 30.000 kronor. 
Alt. II: 10x24 m., cirka 22.000 kronor. 
Alt. III: 10x18 m., cirka 14.000 kronor. 
 
För den händelse stadsfullmäktige skulle besluta i enlighet med något av förenämnda förslag, 
beslöt kammaren hos stadsfullmäktige förorda, att de medel som härvidlag skulle komma att 
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gäldas av stadskassan, måtte anskaffas medelst upplåning för återbetalning inom kortare tid än 
två år. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto även vid nämnda tillfälle att under bordläggningstiden inhämta 
hälsovårdsnämnden och byggnadsnämndens yttranden över förslag till fiskauktionsanläggning 
vid södra hamnen. 
 
Sådana yttranden förelågo nu och voro av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hälsovårdsnämndens i Lysekil sammanträde den 20 juni 
1929. 
 
§ 44. Stadsfullmäktige hade begärt nämndens yttrande, huruvida från hygienisk synpunkt 
hinder skulle möta att använda lokalerna i nuvarande brandstationsbyggnaden i Rosvik för 
hållande av fiskauktioner och i samråd därmed den förvaring av fisk i lådor, som betingades 
av auktionsrörelsen. 
 
För detta ändamål hade till nämnden överlämnats en av stadsingenjören uppgjord skiss över 
platsen i fråga, upptagande nuvarande brandstationsbyggnaden jämte en tillbyggnad, avsedd 
att användas till brandstationen, då de nuvarande brandstationslokalerna, tages i anspråk för 
fiskautionerna. 
 
Nämnden tog detta ärende i övervägande och fann därvid, att hinder icke borde möta för 
anläggningen i fråga på ifrågavarande plats, därest betryggande hygieniska anordningar enligt 
nämndens anvisning vidtoges. 
 
Som ovan. 
På Hälsovårdsnämndens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 16 juli 
1929. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, kamreraren Hugo Hallgren, vice 
ordförande, kontraktsprosten Fritz Lüsch, handlanden Axel Johansson, muraremästaren Klas 
Zetterström och stadsingenjören Sven H. Lundgren, sekreterare. 
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§ 65. Genom drätselkammarens herr ordförande hade för uttrande överlämnats tvenne 
alternativa förslag i fråga om plats för fiskauktionshall invid och på Rosvikstorg. Bägge 
förslagen voro i skissform utarbetade och förelågo nu till påseende. 
 
Sedan nämnden noga genomgått vart och ett beslöts göra det uttalandet, att nämnden för sin 
del förorda förslaget på Rosvikstorg framför kvarteret ”Ångbåten”, där en byggnad av mera 
tillfällig art torde kunna uppföras utan att nämnvärt inkräkta på torgets för annat ändamål 
avsedda utrymme. 
 
Som ovan. 
SVEN H. LUNDGREN.” 
 
Härjämte förelågo de i skissform utarbetade förslagen till dylik anläggning.  
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i detsamma 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr ordföranden framhöll, att han tidigare ställt sig passiv i denna fråga och ej heller yttat sig 
i densamma. 
 
Talaren yttrade vidare följande: Att det vore önskvärt med ett positivt beslut i frågan i dag, då 
det enligt stadsfullmäktiges arbetsordning fordrades majoritet för densammas ytterligare 
bordläggning, då nämligen all utredning i frågan förelågo. Av de trenne alternativen, som 
framkommit till frågans lösning, var talaren motståndare till det s. k. brandstationsförslaget, ty 
man skulle genom detsammas realiserande göra sig av med en tomt, som staden senare kan 
behöva för en allmän byggnad. Rosvikstorg vore en mera lämplig plats, men anläggningens 
placerande där skulle sälla sig för dyrt, och dessutom skulle sådan förläggning vara ett stort 
hinder ur hamnens synpunkt, enligt vad hamnstyrelsens ordförande framhållit. Det vore alltså 
endast tvenne förslag att reflektera på, nämligen vid norra hamnen och öster om 
järnvägsbryggan, ansåg sig kunna vara med om att välja vilket som helst av dessa, men hyste 
dock störst benägenhet för det förstnämnda. Beträffande förläggningsfrågans avgörande så 
kunde det ske med enkel majoritet, då däremot anslagsfrågan krävde kvalifiserad. Framhöll 
att anläggningen i fråga kunde till en början vara av provisorisk art, och att man sedan efter 
vunnen erfarenhet kunde vidtaga de åtgärder som befunnos nödiga, f. ex. anläggningens 
förflyttning eller utvidgande. 
 
Herr Ljungberg ställde sig tveksam till herr ordförandens mening om förläggnings- och 
anslagsfrågornas avgörande. 
 
Talaren vidhöll sin förut intagna ståndpunkt i frågan och anförde: Att det skulle vara ett 
misstag och till skada för fiskhandeln och staden, om förslaget med norra hamnen 
genomfördes. Om saken skulle misslyckas, komme det att betyda tidsförlust, och fiskhandeln 
tål ej något experiment. Den allmänna meningen i staden är till förmån för södra hamnen, 
varför det vore klokast att omedelbart bestämma sig för att placera anläggningen där. 
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Drätselkammaren hade icke tagit någon ståndpunkt till de olika förslagen härvidlag 
beträffande södra hamnen utan endast prövat den ur fiskhandelssynpunkt. För sin del kunde 
talaren godkänna vilket som helst av de sistnämnda förslagen, då huvudsaken är att platsen för 
fiskauktionshallen blir vid södra hamnen. Då emellertid Rosvikstorg ej lämpar sig för 
försöksanläggning, och platsen vid brandstationen ej synes vinna något gillande, förordade 
talaren förslaget om platsen öster om järnvägsbryggan, vilket understöds såväl av handels- 
och sjöfartsnämnden som hamnstyrelsen, och skulle detta förslags utförande medföra en 
kostnad för staden av cirka 7.500 kronor, vartill skulle komma ett belopp av cirka 2.700 
kronor, med vilket hamninrättningen skulle bidraga för iordningställande av brygga. Uttalade 
i likhet med herr ordföranden önskemålet av frågans omedelbara lösning samt framhöll, att 
det skulle ge ett mindre gott intryck utåt, om densammas nöjaktiga lösning nu skulle stranda. 
 
Herr Otto Olsson ansåg, att man borde gå varsamt till väga härvidlag, och att 
kostnadsberäkningarna för de olika alternativen till sådan anläggning vore för höga samt 
föreslog anvisandet av ett belopp å 3.000 kronor för åstadkommandet av ifråga varande 
anläggning, vilken kunde göras ganska enkel. Talaren framhöll, att man sedan fine bestämma 
sig för den för ändamålet lämpligaste platsen. 
 
Herr Foss understödde den föregående talarens förslag om anslagsbeloppets storlek, men 
förordade såsom plats för anläggningen öster om järnvägsbryggan, då man på så sätt finge 
både fiskhamn och fiskauktionshall och sålunda i någon mån kunde infria tidigare löften om 
ett lämpligt ordnande av fiskhandeln. 
 
Herr Boheman meddelade, att han tillskrivit ett flertal personer i ledande ställning inom 
Havsfiskeföreningens lokalavdelningar, och att de nio svar han erhållit åtta varit obetingat för 
södra hamnen såsom plats för fiskauktionerna. Talaren framhöll, att fiskarena ej ville ha norra 
hamnen för ändamålet, och att all industri och rörelse droges till södra hamnen, varför 
synnerligen starka motskäl måste framdragas för att han skulle frångå sin uppfattning om 
sistnämnda hamns lämplighet härvidlag. 
 
Herr Christenson vidhöll fortfarande sin mening om att norra hamnen vore lämpligaste 
platsen för fiskauktionernas förläggning och nämnde, att han vid samtal med fiskare fått en 
helt motsatt uppfattning än den av herr Boheman anförda. 
 
Herr Foss anförde, att han talat med fiskare såväl från norra som södra skärgården, men ingen 
enda hade yttrat sig till förmån för norra hamnen. 
 
Herr Elmqvist yttrade sig till förmån för det mindre anslagets beviljande och ansåg, att man 
tills vidare kunde låta de större projekten i denna fråga falla, samt att majoriteten finge avgöra 
platsen för förläggningen för dylik hall. Talaren sade sig hava hört fiskare, som förordat norra 
hamnen såsom lämplig plats för dessa auktioner. 
 
Herr Lindbom ansåg det synnerligen olämpligt att indraga fiskarebefolkningen i denna 
förläggningsfråga samt vidhöll sin uppfattning om nprra hamnens lämplighet för ändamålet i 
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fråga. Framhöll som skäl mot denna anläggnings placerande vid järnvägsbryggan, att detta 
skulle förrycka Grötökommitténs arbete. 
 
Herr Ljungberg genmälte med hänsyn till herr Lindboms yttrande om Grötökommitténs 
arbete, att densamma icke berördes av fiskauktionshallens förläggning vid järnvägsbryggan, 
då hallen beräknats i anslutning till den tänkta planen för Grötös förbindande med fastlandet. 
Talaren ifrågasatte, huruvida det kan vara välbetänkt att vara med om att rösta för ett anslag å 
3,000 kronor utan att vara förvissad om vad man får för detsamma samt hemställde om, att 
stadsfullmäktige måtte bestämma sig för anläggningens planerande öster om järnvägsbryggan, 
och att det för ändamålet måtte beviljas ett anslag å 7.500 kronor. 
 
Herr ordföranden förenade sig med detta förslag. 
 
Herr Sterner yrkade bifall till förslaget om anläggningens placerande vid norra hamnen samt 
understödde förslaget om att för ändamålet anslå ett belopp av 3.000 kronor. 
 
Herr Lycke påpekade, att piren i norra hamnen ej såsom man velat framhålla vore färdig, 
varför denna anläggning säkerligen skulle med hänsyn till pirens fullbordande bliva lika 
dyrbar vid norra som vid södra hamnen. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till å ena sidan förslaget om att förlägga fiskauktionsanläggningen till södra hamnen å 
platsen öster om järnvägsbryggan och å andra om att förlägga densamma till norra hamnen 
förklarat det förstnämnda av dessa förslag vara med övervägande ja besvarat, begärdes 
votering som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den som vill hava denna anläggning förlagd till södra hamnen å platsen om 
järnvägsbryggan, röstar Ja; 
 
den det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej hava stadsfullmäktige beslutit att anläggningen skall förläggas till norra hamnen.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, Gust. Karlson, Källén, 
Petterson, Evald I. Andersson, Sandström, Johansson, Sörensen, Boheman, Arsenius, Foss, 
Lycke och ordföranden ja, med herrar Sterner, Ludv. Andersson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson 
och fröken Wallentin samt herrar Christenson, Lindbom, Albert Andersson och Elmqvist nej. 
 
Med 13 röster mot 9 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla ja-propositionen. 
 
Då herr ordföranden härefter framställt propositionen på bifall till vartdera av förslagen, å ena 
sidan att för ändamålet bevilja ett anslag å 7.500 kronor och å andra om beviljandet av ett 
anslag å 3.000 kronor samt därvid förklarat det förstnämnda förslaget vara med övervägande 



1929 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 60 
 

ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som för ändamålet vill bevilja ett anslag å 7.500 kronor, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
det av dessa båda förslag, som eventuellt vinner kvalificerad majoritet, utgör 
stadsfullmäktiges beslut i denna anslagsfråga.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, Gust. Karlson, 
Sandström, Boheman och ordföranden ja, men herrar Sterner, Ludv. Andersson, Otto Olsson, 
Källén, Pettersson, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson och fröken Wallentin samt herrar 
Johansson, Christenson, Sörensen, Lindbom, Arsenius, Foss, Albert Andersson, Lycke och 
Elmqvist nej. 
 
Med 27 nej- mot 5 ja-röster, alltså med kvalificerad majoritet, hade stadsfullmäktige beslutit 
att anslå ett belopp av 3.000 kronor för bestridandet av kostnaderna för fiskautionshalls 
uppförande vid södra hamnen, öster om järnvägsbryggan.  
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt, att medel för ändamålet skola i enlighet med 
drätselkammarens förslag anskaffas medels upplåning för återbetalning inom kortare tid än 
två år. 
 
§ 107. 
En så lydande skrivelse förelåg i vidimerad avskrift: 
 
”Protokoll, fört vid sammanträde å rådhuset i Lysekil, mellan kommitterade för Göteborgs 
och Bohusläns landtings förvaltningsutskotts sjukvårdsavdelning och av Lysekils 
stadsfullmäktige valda kommittérade den 13 juni 1929. 
 
Närvarande: För Göteborgs och Bohus läns landtings förvaltningsutskott sjukvårdsavdelning: 
Herrar Borgmästaren Karl Rasmussen, Förste provinsialläkaren Doktor John Rohlin och 
Landstingsdirektören N. W. Torstenson, samt för Lysekils stad: Herrar Kontraktsprosten F. 
Lüsch, Borgmästaren Axel Sundberg, Riksdagsmannen Carl Brännberg och Redaktören Axel 
Ljungberg. 
 
§ 1. Såsom ordförande utsågs Herr Borgmästare, Karl Rasmussen och att föra protokoll över 
dagens förhandlingar uppdrogs åt undertecknad Torstensson. 
 
§ 2. Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågs Herrar Kontraktsprosten 
Lüsch och Doktor Bohlin. 
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§ 3. Sedan epidemisjukhuset 27 Juli 1928 nedbrunnit beslöt 1928 års landsting bland annat 
”uppdraga åt sitt förvaltningsutskotts sjukvårdsavdelning att verkställa en allsidig och 
förutsättningslös utredning av sjukvårdsfrågorna i Lysekil, omfattande såväl frågan om 
epidemisjukhusets eventuella återuppbyggnad som därmed i ett visst samband stående frågan 
om den nuvarande upptagningsanstalten, ägnade utskottet att vid utförandet av detta uppdrag 
anlita arkitekt och vid behov annan sakkunnig samt i övrigt företaga de undersökningar som 
utskottet för frågornas utredning kunde pröva nödiga, och till nästa åres landsting inkomma 
med de förslag, vartill utredningen kunde giva anledning”. 
 
För att närmare utreda frågan hade landstingets förvaltningsutskotts sjukvårdsavdelning utsett 
en kommitté bestående av Herrar Rasmussen, Rohlin och Torstenson, på vilkas anhållan 
Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil den 2 maj 1929 utsett Herrar Lüsch, Sundberg, Brännberg 
och Ljungberg ”att med kommitterade för Göteborgs och Bohus läns landstings 
förvaltningsutskotts sjukvårdsavdelning underhandla å Lysekils stads vägnar om träffande av 
preliminär överenskommelse angående vissa landstinget och staden berörande angelägenheter 
i samband med förslag om återuppbyggandet av epidemisjukhuset i Lysekil samt i samband 
därmed anordnande av en sjukstuga”. 
 
Den sålunda sammansatta kommittén hade i dag sammanträtt för att behandla de ärenden 
vartill dess uppdrag gåve anledning. 
 
Sedan hithörande frågor var för sig behandlats, och diskussion förklarats avslutad, enades 
kommitterade om följande förslag till avtal mellan landstinget och Lysekils stad: 
 
Under förutsättning att Göteborgs och Bohus läns landsting beslutar om återuppbyggnad av 
epidemisjukhus å den avbrända tomten å Slätten och i samband därmed anordnande av en 
sjukstuga, förbinder sig Lysekils stad: 
 
1) a t t  innan byggnaden påbörjas tillhandahålla landstinget fullständiga lagfartshandlingar å 
det tomtområde å Slätten som stadsfullmäktige vid sammanträde den 11 december 1919, § 
195, å landstinget överlåtit varå epidemisjukhuset sedermera uppförts, ävensom överlämna 
bevis, utvisande att tomten är gravationsfri;  
 
2) a t t  till stadsläkare med en minimilön av 2,500 kronor välja den läkare, som i den ordning 
gällande sjukhuslag och sjukhusstadga föreskriver eller motsvarande bestämmelser i 
framtiden komme att föreskriva, förordnats som sjukstugeläkare, varvid dock bör iakttagas att 
sjukstugustyrelsen innan förslag å sjukstugeläkare avgives bör lämna stadsfullmäktige tillfälle 
att genom utsedde representanter jämte sjukstugestyrelsen ägna frågan om avgivande av 
förslag å och förord för sjukstugeläkare förberedande gemensam behandling; åliggande staden 
att, därest sjukstugeläkaren likväl icke skulle väljas till stadsläkare, till landstinget årligen 
under den tid stadsläkare- och sjukstugeläkaretjänsterna icke äro förenade, till landstinget 
erlägga ett bidrag till läkarens lön av 1,500 kronor. detta bidrag utgår ävenledes från den dag 
sjukstugeläkaren tillträtt sin befattning vid verksamhetens början och till tjänsternas 
sammanförande kunnat genomföras; 
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3) a t t  tillhandahålla fritt vatten för såväl epidemisjukhusets som sjukstugans behov från 
stadens vattenledning, som för närvarande är framdragen i Landsvägsgatan, ägande staden rätt 
att inom sjukhusen uppsätta mätare för kontrollerande av åtgången; 
 
4) a t t  från stadens elektricitetsverk tillhandahålla sjukhusen elektrisk ström jämte 
erforderliga yttre ledningar för dess behov av såväl kraft som ljus mot de taxor och 
rabattvillkor som gälla eller komma att gälla för de mest gynnade större förbrukarn inom 
staden; samt 
 
5) a t t  i händelse av eldsvåda ställa stadens brandkår och brandsläckningsresurser 
kostnadsfritt till förfogande för släckningsarbete i samma utsträckning som om sjukhusen 
vore belägna inom staden. 
 
Detta avtal skulle för att bliva gällande godkännas av Stadsfullmäktige i Lysekil och 
Göteborgs och Bohus läns landsting. 
 
Som ovan 
N. W. TORSTENSON. 
 
Justerat: 
KARL RASMUSSEN. 
JOHN ROHLIN. 
FRITZ LÜSCH. 
 
Rätt avskrivet betyga 
AXEL HOLMQVIST. ALF ÖHRNGREN. 
 
Denna skrivelse remitterades i original av stadsfullmäktiges herr ordförande den 27 juni 1929 
till drätselkammaren för dess yttrande, vilket härmed betygas 
 
AXEL HOLMQVIST, 
stadsfullm. sekr. 
 
stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 11 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige förorda träffandet av sådan överenskommelse på de grunder skrivelsen i 
fråga angiver. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att utan ändringar 
godkänna samtliga villkor med hänsyn till sådan överenskommelse mellan Göteborgs och 
Bohus läns landsting och Lysekils stad. 
 
Omedelbart efter detta besluts fattande avsändes ett så lydande telegram: 
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”Landstingsdirektör Torstensson, 
 
Rt 35185, Göteborg. 
 
Protokollet rörande sjukvårdsfrågor återsänt med dagens post och hava stadsfullmäktige i dag 
beslutit att utan ändringar godkänna samtliga villkor i detsamma med hänsyn till 
ifrågavarande överenskommelse. 
 
Å Lysekils stadsfullmäktiges vägnar: 
 
Fritz Lüsch 
 Axel Holmqvist.” 
 
§ 108. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till Dan. 
Strandbergs barn (eventuellt till ingenjören herr Dan. Strandberg) försälja tomten till huset n:o 
10 vid Blekegatan för ett pris av två (2) kronor per kvm., och innehåller denna tomt en areal 
av cirka 310 kvm. enligt skrivelsen bilagd kartskiss. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 109, 
Drätselkammaren hemställde genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få till 
fabrikören herr Evald Luckey för ett pris av en (1) kr. per kvm. försälja en markremsa 
innehållande en areal av cirka 65 kvm. enligt skrivelsen bilagd kartskiss, vilken markremsa 
skulle tilläggas honom tillhöriga stadsägan n:o 505 A. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 110. 
Från Lysekils stads elektricitetsverk förelågo styrelse-, och revisionsberättelser över dess 
räkenskaper och förvaltning för år 1928 enligt --- Bilaga N:o 8, 1929, vilken bilaga förelåg i 
tryck och före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktigeledamöterna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande styrelse ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 111. 
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Års- och revisionsberättelser över Lysekils föreläsningsförening jämte dess folkbiblioteks 
räkenskaper och förvaltning för tiden f. o. m. den 1 juli 1928 t. o. m. 30 juni 1929 förelågo, 
och hade stadsfullmäktige intet att emot ifrågavarande räkenskaper och förvaltning erinra. 
 
Berättelserna lades till handlingarna. 
 
§ 112. 
Hälsovårdsnämnden hade till stadsfullmäktige överlämnat utdrag av sitt protokoll för den 20 
nästlidne juni, vilket protokollsutdrag nu jämte tillhörande handlingar förelåg, och röde detta 
ärende vissa av förste provinsialläkaren anförda önskemål med hänsyn till det av 
stadsfullmäktige vid dess sammanträde den 18 oktober 1928 enligt § 138 i protokollet 
godkända förslaget till matvarustadga för staden. 
 
Herr Fritz G. Olsson yrkade, att stadsfullmäktige måtte godkänna de av förste 
provinsialläkaren föreslagna och av hälsovårdsnämnden förordade ändringarna i enlighet med 
hälsovårdsnämndens förenämnda protokollsutdrag. 
 
Herr Lindbom understödde detta yrkande med iakttagande av den ändringen att mom. 1 i § 17 
i förslaget får bibehålla den lydelse stadsfullmäktige den 18 oktober 1928 godkänt, vadan den 
av förste provinsialläkaren föreslagna bestämmelsen om att matvaror ej må uppläggas på 
underlag av mindre höjd än en halv meter skulle ur det senaste av hälsovårdsnämnden 
godkända förslaget utgå. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt godkänna ifrågavarande yrkande med iakttagande av det av 
herr Lindbom gjorda tillägget. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att genom magistraten hos Länsstyrelsen söka fastställelse å 
samtliga de ändringar i stadens matvarustadga, vilka av stadsfullmäktige sålunda godkänts 
jämlikt deras beslut av den 18 oktober 1928 och av denna dag. 
 
§ 113. 
Magistraten hade med överlämnande av handlingarna i ärendet anmodat stadsfullmäktige att 
avgiva yttrande rörande servitrisen Hildegard Margareta Flods mantalsskrivningsort. 
 
Med hänvisning till t. f. stadsfogdens i Lysekil föreliggande skrivelse beslöto stadsfullmäktige 
göra det uttalandet, att personen i fråga måtte för år 1929 mantalsskrivas i Lysekil. 
 
Likaledes hade magistraten med överlämnande av handlingarna i ärendet hemställt om 
stadsfullmäktiges yttrande rörande Vivi Karin Anderssons mantalsskrivningsort. 
 
Med hänvisning till t. f. stadsfogdens i Lysekil föreliggande skrivelse beslöto stadsfullmäktige 
göra det uttalandet, att ifrågavarande person fortfarande måtte vara mantalsskriven i Lysekil. 
 
§ 114. 
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Herr Jakob Petterson ingav såsom egen motion följande av ett åttiotal personer undertecknad 
skrivelse: 
 
”Till stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Vårt vattenledningsverk har i flera år och synnerligast det senare året ej fungerat till 
belåtenhet utan varit och är mycket otillfredsställande i det att ibland får man intet vatten, och 
när man får vatten, så är detta uppblandat med en mängd rostpartiklar och orenlighet, som gör 
detsamma hälsovådligt. Dessa olägenheter förefinnas huvudsakligast uti följande stadsdelar: 
Kronberget, Skottegatan, Stora Kyrkogatan, Kyrkvik, Hagarna, Rinkenäs, Gamla staden, 
Blekebacken och en del av Kungsgatan. Alltså mer än halva staden. 
 
Då vi nu ha en riklig tillgång på vatten uti Rote- och Trötemyrarna, torde ovannämnda 
olägenhet kunna avhjälpas genom filtrenas höjande vid Rotemyren samt nedläggande av 
erforderligt grovt vattenledningsrör uti Skottegatan i det där befintliga 3”-röret, som 
säkerligen är till största delen igenrostat, då det legat där i cirka 40 år och således helt 
naturligt ej kan mata förutnämnda stadsdelar med vatten. 
 
Undertecknade anhålla därför vördsamt, att staden skyndsammast, och innan vintern inträder, 
måtte avhjälpa här berörda olägenheter. Andra stadens arbeten få sättas i andra rummet, då det 
gäller en så viktig fråga som vatten. 
 
Lysekil i juli 1929. 
 Underskrifter.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr Petterson framhöll det trängande behovet av att förbättra ifrågavarande 
vattenförhållanden och ansåg, att man snarast möjligt borde låta överföra vatten från 
Trötemyren till stora vattendammen. 
 
Herr Otto Olsson delade denna uppfattning och ansåg, att vattenstyrelsen redan bort gå i 
författning om sådan vattenöverföring. 
 
Herr Foss hyste samma mening i saken som de båda föregående talarna och framhöll tillika, 
att vattnets kvalitet icke vore den bästa, vilket förhållande berodde på arbetet med 
Rotemyrens filter. Påpekade att det redan i vintras varit tal om överföra vatten på antytt sätt. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att man inte gärna kunde avbryta de nu pågående stora arbetena för 
att lägga ny vattenledning i Skottgatan. Vidare yttrade talaren, att stadsingenjören räknat med 
att i nästa års förslag till utgiftsstat för vatten- och avloppsledningar upptaga kostnader för 
höjandet av Rotemyrsfilltrerna. Påpekade att orsaken till svårigheterna med vattnet låg uti den 
kalla vintern och den därpå följande torra sommaren, samt att vattenstyrelsen icke förbisett 
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frågan om dylik vattenöverföring utan haft den uppe till behandling men att styrelsen funnit 
kostnaderna därvidlag för höga och uppskjutit frågan under förhoppning om rikligare 
nederbörd. 
 
Herr Christenson ansåg, att ordnandet av stadens vattenförhållanden borde vara en 
angelägenhet, som skulle gå vidare före många andra, som äro av ringare betydelse för 
samhället. 
 
Herr Evald I. Andersson framhöll de svåra vattenförhållandena för Kronbergets befolkning 
och uttalade önskvärdheten för åtgärders vidtagande i denna sak. 
 
Herr Källén vitsordade i egenskap av ledamot av vattenstyrelsen, att denna haft frågan om 
dylik överföring av vatten under behandling, men att de dryga kostnader-, som denna 
överföring skulle åsamka staden avhållit styrelsen från att till stadsfullmäktige inkomma med 
sådant förslag. 
 
Herrar Sterner och Ludv. Andersson understödde förslaget om vattenöverföring på nämnt sätt. 
 
Herr ordföranden yrkade remiss till vattenstyrelsen och drätselkammaren dels av den 
föreliggande motionen, del av frågan om överföring av vatten från Trötemyren till stora 
vattendammen. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad beslöto stadsfullmäktige att bifalla detta ytrkande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
KARL KÄLLÉN. 
JAKOB PETTERSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 2 september 1929 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1929 Lysekils N:r 8. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 3 oktober 1929. 
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§ 115. 
Upprop förrättades, varvid herr Erik Carlsson var frånvarande med anmält förfall.  
Herr borgmästare Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 116. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 117. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Fritz G. Olsson och Rob. 
G. Christenson. 
 
§ 118. 
Från vattenstyrelsen och drätselkammaren förelågo följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 26 juli 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Källén, Johansson och Ljungberg samt stadsingenjören 
Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 46. Den 18 juli d. å. beslöto stadsfullmäktige att till vattenstyrelsen och drätselkammaren för 
deras yttranden remittera en till staden inkommen skrivelse rörande stadens vattenfråga. 
 
I samband med denna remiss beslöto stadsfullmäktige även att på enahanda sätt remittera 
frågan om att leda vatten genom rör från Trötemyren till stora vattendammen. 
 
Med anledning av dessa remisser beslöt styrelsen enhälligt följande: 
 
Beträffande den till stadsfullmäktige inkomna skrivelsen med framställning om höjandet av 
filter och omläggning av ledningar: 
 
Att, då styrelsen ej för närvarande är beredd avgiva sålunda begärt yttrande, överlämna åt 
stadsingenjören att härvidlag upprätta en fullständig utredning jämte kostnadsförslag, varefter 
styrelsen vill återupptaga frågan till behandling. 
 
Beträffande ifrågasatt överföring av vatten från Trötemyren till stora vattendammen: 
 
Att hos stadsfullmäktige förorda att försök med dylik överföring medelst ångspruta och 
slangar, vilket enligt stadsingenjörens uppgift skulle uppgå till en kostnad av cirka 1,000 
kronor. 
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Dessutom beslöt styrelsen att, om sådan överföring ej ger resultat, hos stadsfullmäktige 
hemställa om bemyndigande att få på annat sätt låta verkställa dylik överföring, vilken enligt 
stadsingenjörens beräkning skulle draga en kostnad av cirka 5,000 kronor. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 12 september 
1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson 
och Elmqvist samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 128. Till förnyad behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde den 8 
nästlidne augusti under § 119 i protokollet bordlagda ärendet, från Stadsfullmäktige 
remitterad motion rörande stadens vattenfråga jämte den på enahanda sätt remitterade frågan 
om att leda vatten genom rör från Trötemyren till stora vattendammen. 
 
Beträffande den till stadsfullmäktiges ingiva förenämnda motionen så kunde kammaren ej för 
närvarande intaga någon ståndpunkt till densamma utan hänvisar till vattenstyrelsens beslut i 
ärendet för den 26 sistlidne juli, av vilket framgår, att styrelsen uppdragit åt stadsingenjören 
att därvid lag upprätta en fullständig utredning jämte kostnadsberäkning, varefter styrelsen 
ville återupptaga till behandling.  
 
Vad angår ifrågasatt överföring av vatten från Trötemyren till stora vattendammen beslöt 
kammaren uppdraga åt stadsingenjören att gå i författning om att anskaffa och utlägga rör för 
ändamålet. 
 
Kostnaderna härför skulle enligt stadsingenjörens beräkning uppgå till ett belopp av cirka 
4,000 kr. 
 
Vidare beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige anmäla detta beslut och samtidigt 
hemställa om beviljandet av beloppet ifråga, vilket anslag skulle upptagas för uttaxering i 
1930 års utgifts- och inkomststat. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
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Sedan dessa skrivelser lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att godkänna de av 
drätselkammaren vidtagna åtgärderna i saken samt att för ifrågavarande ändamål bevilja det 
begärda anslaget å 4,000 kronor för uttaxering i 1930 års utgifts- och inkomststat. 
 
§ 119. 
Genom föreliggande skrivelse ansökte kommunala mellanskolans styrelse om beviljande av 
ett extra anslag å 500 kronor under innevarande år för inköp av inventarier åt skolan. 
 
Drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat ansökningen, hade 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 24 nästlidne september enhälligt beslutit att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen samt föreslagit beloppets anvisande 
av medel anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat, och 
beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bevilja anslaget i fråga att utgå såsom drätselkammaren 
föreslagit. 
 
På förslag av herr vice ordföranden gjorde stadsfullmäktige tillika det uttalandet, att det 
hädanefter ej må ifrågakomma, att anslag i skolans utgifts- och inkomststat överskridas, så att 
dylika extra anslag bliva erforderliga. 
 
§ 120. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 
handelsbiträdet herr Ernst Olsson för ett pris av två (2) kronor per kcm. Försälja tomten till 
huset n:o 12 vid Blekegatan, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal 
av cirka 450 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 121. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse att få för ett pris av 75 öre per kvm. 
försälja ett område av stadsägan n:o 359 till stenhuggarna herrar Karl och Gustaf Josefsson, 
Skottegatan n:o 10, och innebar detta område enligt skrivelsen bilagd kartskiss en areal av 
cirka 435 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tidigare tillstyrkt områdets försäljning. 
 
Drätselkammaren hade tillika beslutit hos stadsfullmäktige föreslå, att området ej må få tagas 
i besittning, innan köpeskillingen för detsamma erlagts, samt att vid områdets rödjande 
närliggande tomter på inga villkor få nedskrotas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammaren föreliggande framställning med 
iakttagande av sagda villkor. 
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§ 122. 
Genom föreliggande skrivelse hemställde drätselkammaren om rätt att till konservarbetaren 
herr Folke Karlsson, Västra Kronbergsgatan n:o 22, för ett pris av två (2) per kvm. försälja 
stadsägan n:o 11 C, vilken enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 460 
kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tidigare tillstyrkt dylik försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna hemställan. 
 
§ 123. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 12 september 
1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson 
och Elmqvist samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 141. En så lydande skrivelse förelåg: 
 
”Till Drätselkammaren i Lysekil. 
 
För kronodebetsedlar utgår lösen med 12 öre för belopp över 7 t. o. m. 75 kronor och med 50 
öre för belopp överstigande 75 kronor. 
 
För kommunalutskylder är för närvarande debetsedellösen bestämd till 10 öre för varje 
påbörjat 100-tal kronor, dock så att lösen ej får överstiga 50 öre. 
 
Jag hemställer därför vördsamt, att Drätselkammaren måtte hos Stadsfullmäktige förorda, att 
debetsedellösen för kommunalutskylder måtte f. o. m. nästa års ingång ändras i närmare 
överensstämmelse med debetsedellösen å kronoutskylder, dock med iakttagande av vissa 
modifikationer i enlighet med nedanstående uppställning: 
 
För belopp t. o. m. ---   10 öre. 
För belopp över 50 kr. t. o. m. 150 kr. 25 öre. 
För belopp över 150 kronor 50 öre. 
Högsta debetsedellösen skulle alltså bliva liksom nu 50 öre. 
 
Då jag icke har några felräkningspenningar, vilka eljest utgå i rätt många städer, och 
kommunaluppbörden uppgår till det avsevärda beloppet av omkring 365,000 kronor utom den 
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kommunala progressivskatten, vilken uppgår till cirka 20,000 kronor, uttalar jag förhoppning 
om, att Drätselkammaren välvilligt tillmötesgår min ifrågavarande framställning. 
 
Lysekil den 9 september 1929. 
 
AXEL HOLMQVIST, 
Stadskamrer. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan 
om bifall till framställningen. 
 
Då detta ärende behandlades, var undertecknad, sekreterare ej närvarande, och protokollet för 
denna paragraf fördes av herr ordförande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas. 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Då detta ärende behandlades, var undertecknad, sekreterare, ej närvarande, och protokollet för 
denna paragraf fördes av herr ordföranden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att fastställa ifrågavarande debetsedellösen i enlighet med 
drätselkammaren föreliggande skrivelse. 
 
§ 124. 
Svenska Stadsförbundet hade genom till drätselkammaren ställd skrivelse meddelat, att 
medlemsavgiften till förbundet för år 1930 skall i likhet med vad fallet är för innevarande år, 
utgå med sex (sex) kronor för varje fullt hundratal innevånare, vadan denna utgift för staden 
skulle uppgå till två hundra fyratiosex (246) kronor under mästa år. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år 
är medlem av ifrågavarande förbund, och att beloppet för ändamålet upptages i 1930 års 
utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med denna tillstyrkan. 
 
§ 125. 
Svenska Stadsförbundet hade till drätselkammaren hemställt, att staden även för år 1930 måtte 
prenumerera på 26 ex. av förbundets tidskrift. 
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Prenumerationspriset för nästa år är detsamma som i år kr. 12:- vid kommunal prenumeration 
å minst så stort antal exemplar, som motsvarar stadsfullmäktiges antal, vadan stadens utgift 
för dylik prenumeration å 26 ex. under nästa år skulle utgöra 312 kronor. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige och där tillstyrka 
sådan prenumeration med samma antal exemplar som i år, samt att beloppet för ändamålet 
upptages i 1930 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet härmed. 
 
§ 126. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om att för stadsfiskalkontorets räkning 
få för år 1930 prenumerera på 1 ex. av Post- och Inrikes Tidningar, kommunalupplagan B. 
 
Prenumerationspriset för denna upplaga av tidningen har under detta år utgjort tre (3) kronor 
och 65 öre. 
 
Framställningen bifölls enhälligt av stadsfullmäktige, och skulle beloppet för ändamålet 
upptagas bland stadens utgifter för polisväsendet under år 1930. 
 
§ 127. 
Från hamnstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 23 september 
1929. 
 
Närvarande: herrar Nyblom, Pettersson, Lindbom och Olsson samt vid protokollet 
undertecknad, sekreterare. 
 
§ 29. Då den senast förnyade taxan å hamnavgifter i Lysekil skall fortfarande gälla intill 
utgången av år 1930, beslöt hamnstyrelsen ingå till stadsfullmäktige med begäran om, att de 
enligt nämnda taxa utgående avgifterna må i likhet med för år 1929 höjes med 10 %. 
 
Som ovan. 
L. ANDERSSON. 
 
Rätt utdraget betygas 
 L. ANDERSSON.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, att det på vederbörligt sätt måtte göras ansökan om 
fastställelse för år 1930 av hamnavgifter i Lysekil med sådan höjning, som i hamnstyrelsens 
föreliggande skrivelse sagts. 
 
§ 128. 
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Från vattenstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 26 juli 1929 med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Källén, Johansson och Ljungberg samt stadsingenjören 
Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 53. Följande ansökningar om vattenklosetter, till vilkas spolning vatten från stadens 
vattenledningsnät skulle användas, förelågo: 
 
1) Herr fil. doktor Arvid Molander: 
 
1 nybyggnad å tomten n:o 5 inom kvarteret ”Merkurius”: 1 st. 
 
Utomhusledningen från denna klosett kommer att utmynna i 9” avloppsledning i 
Gullmarsgatan. 
 
2) Havsfiskelaboratoriet: 
 
I dess nybyggnad, fastigheten n:o 1 inom kvarteret ”Udden”: 1 st. 
 
Utomhusledningen från denna klosett kommer att utmynna i sökanden tillhörig 
avloppsledning av för ändamålet i fråga betryggande dimension. 
 
3) Otto Werners möbleringsaffär: 
 
I fastigheten n:o 9 inom kvarteret ”Vadet”: 7 st. 
 
Utomhusledningen från dessa klosetter komma att utmynna i 6” avloppsledning anknuten till 
15” sådan ledning. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till samtliga dessa 
ansökningar på av stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökandena härvidlag i övrigt 
ställa sig till efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
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Hälsovårdsnämnden hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 nästlidne 
september beslutit att för sin del bifall till dessa klosetters inrättande.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att på i den föreliggande skrivelsen nämnda vilkor lämna 
bifall till inrättandet av samtliga ifrågavarande vattenklosetter. 
 
§ 129. 
Vattenstyrelsen hade till stadsfullmäktige ingivit en nu föreliggande, så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 13 september 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Johansson, Ljungberg och Anderson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
§ 65. Skeppsmäklaren herr Carl Andersson anhöll genom föreliggande skrivelse om tillåtelse 
att från vattenpost i Verkstadsgatan få utlägga ledning till sjön för att medelst vattenbåt 
tillhandahålla vatten samt hemställde tillika om att för sådan vattenleverans från staden få 
erlägga det pris som gäller för industriförbrukning av vatten. 
 
Styrelsen beslöt att med ärendet infå till Stadsfullmäktige och där tillstyrka bifall till 
ansökningen på villkor att serveringen anslutes på stadens huvudledning och förses med 
mätare placerad på frotfri djup, och att anordning göres för rörets avtappning, samt att 
sökanden på egen bekostnad anskaffar, uppsätter och underhåller vattenmätare för ändamålet 
ifråga. 
 
Priset på det vatten staden sålunda komme att leverera beslöt styrelsen föreslå att i likhet med 
vad som gäller för industrien utgå med 35 öre per bkm. 
 
Styrelsen ansåg dock, att sökanden med hänsyn till dylik vattenleverans ej bör förse annat än 
småfartyg och i mindre kvantiteter, då staden själv såsom hittills bör handhava vattenleverans 
till större fartyg. 
 
Vidare beslöt styrelsen att sökanden skulle med hänsyn till sålunda blivande 
vattenförbrukning ställa sig till efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar 
gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST.” 
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Sedan denna skrivelse lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr vice ordföranden: Att det av vattenstyrelsen härvidlag föreslagna priset vore för billigt, 
och att det i övrigt vore olämpligt att tillämpa tvenne taxor vid dylik vattenleverans, vilket 
bleve fallet, då fartyg eljest jämlikt stadsfullmäktiges beslut av år 1926 betala 3 kronor per 
kbm. för vatten, till vilket pris även kommer servisavgift med 50 öre per kbm. 
 
Herr Ludv. Andersson delade denna uppfattning och ansåg, att det ej borde ifrågakomma att 
tillämpa det lägre priset för större båtar än fiskebåtar. 
 
Herr Wiktor Lindbom ansåg det enbart glädjande, att skeppsmäklaren herr Carl Andersson 
tagit initiativet till att förse båtar med vatten och yrkade bifall till den föreliggande 
framställningen samt framhöll, att hamnstyrelsen ej komme att behöva taga någon befattning 
med ifrågavarande leverantör, då sökanden ensam finge handhava desamma och erlägga 
kostnaderna därför. 
 
Herr Ljungberg hade uppfattat vattenstyrelsens föreliggande tillstyrkan såsom ett försök och 
framhöll, att det vore sökandens avsikt att utan kostnader transportera och leverera vatten till 
de motorseglare, vilka komma att köpa olja av den firma herr Andersson representerar. 
 
Herr Christenson anförde, att det i förevarande fall gäller småfartyg utan större resurser, 
varför man borde söka göra sitt bästa för att tillmötesgå sökanden samt föreslog som en 
medelväg härvidlag ett pris av 70 öre per kbm. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla den 
föreliggande framställningen på så sätt, att priset å dylik vattenleverans bestämmes i enlighet 
med herr Christenssons yrkande till 70 öre per kbm. 
 
§ 130. 
Länstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten begärt stadsfullmäktiges 
hörande över ”Utredning och förslag angående införlivning med Lysekils stad av en del av 
Lyse socken av Knut Dahlberg”, vilket ärende av stadsfullmäktiges herr ordförande 
remitterades till drätselkammaren för dess yttrande, som nu förelåg jämlikt följande 
protokollsutdrag: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 30 september 
1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson 
och Elmqvist samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 157. Till slutlig behandling återupptogs det av stadsfullmäktiges herr ordförande till 
drätselkammaren och dess yttrande remitterade ärendet, Utredning och förslag angående 
införlivning med Lysekils stad av en del av Lyse socken av Knut Dahlberg”, vilket ärende 
senast bordlagts vid drätselkammarens sammanträde den 24 dennes. 
 
Det vid drätselkammarens nämnda sammanträde föreliggande förslaget till dylikt yttrande, 
vilket förslag upprättats av drätselkammarens herr ordförande, diskuterades nu ånyo, och 
beslöt kammaren enhälligt att med mindre av herr vice ordföranden föreslaget tillägget antaga 
det föreliggande förslaget att såsom kammarens eget yttrande i ärendet till stadsfullmäktiges 
avgivas. 
 
Detta förslag hade med det av herr vice ordföranden gjorda tillägget följande lydelse: 
 
”Till bevarande av den gjorda remissen får drätselkammaren anförda följande: 
 
Av den historik utredningsmannen lämnar över införlivningsfrågan framgår, att införlivningen 
visserligen varit föremål … Bilaga § 157.” 
 
(Denna bilaga motsvaras av nedanstående Bilaga N:o 10, 1929). 
 
Härjämte förelåg en av stadens brandchef upprättad utredning rörande ökade kostnader för 
stadens brandväsen vid sådan införlivning, vilken utredning skulle biläggas ärendets 
handlingar vid deras överlämnande till stadsfullmäktige. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelågo de i detta protokollsutdrag nämnda handlingarna tillika med 
byggnadsnämndens utlåtande i denna inkorporeringsfråga. 
 
Då handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr Sterner ansåg, att ingenting vore för staden att vinna genom dylik inkorporering, men 
däremot att staden komme att åsamkas en massa utgifter, och att hela fördelen av 
inkorporeringen bleve endast till Slättens fördel, och Lysekils stad hade enligt den 
föreliggande utredningen endast skyldigheter att fylla utan några som helst motsvarande 
förmåner. Framhöll att om staden fordrat denna införlivning, så hade förhållandet varit ett helt 
annat. Ansåg det från drätselkammaren föreliggande förslaget till yttrande utmärkt väl avfattat 
och föreslog detsammas antagande. 
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Herr Petterson yrkade, att den i förslaget varande punkten om att staden kräver gottgörelse av 
allmänna medel, för den händelse Kungl. Maj:t skulle mot stadens bestridande förordna om 
tvångsinförlivning, måtte flyttas till förslagets slut. 
 
Herr Christenson ansåg den sålunda föreslagna ändringen icke vara befogad. 
 
Herr ordföranden fann frågan om denna punkts placering vara av underordnad betydelse. 
 
Herr Ljungberg hyste motsatt uppfattning och framhöll, att där punkten nu står, passar den till 
de föregående och efterföljande punkterna, varför en dylik omflyttning vore olämplig. 
 
Herr vice ordföranden sade sig i fråga om bemälda punkts placering kunna vara med om 
vilket som helst av förslagen, dock hade hans meningsgrupp ansett det lämpligt att flytta 
punkten till skrivelsens slut. Vidare framhöll talaren å sin meningsgrupps vägnar, att han ej 
ville vara med om att avstyrka den nu ifrågasatta införlivningen på andra skäl än de rent 
ekonomiska. 
 
Herr Foss understödde herr Petterson yrkande. 
 
Då överläggning förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av förslagen, å ena sidan att låta det föreliggande förslaget till yttrande i 
ärendet vara oförändrat och å andra att ändra placeringen av förenämnda punkt enligt herr 
Pettersons yrkande, förklarat det förstnämnda av dessa förskag vara med övervägande ja 
besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringspropostition: 
 
”Den, som vill bibehålla det föreliggande försaget till yttrande i ärendet oförändrar, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att ändra förslaget ifråga enligt herr Pettersons 
yrkande.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning, i vilken herr ordföranden ej deltog, röstade 
herrar Sterner, Ljungberg, Gust. Karlson, Ludv. Anderson, Fritz G. Olsson, Sandström och 
fröken Wallentin samt herrar Christenson, Boheman, Lindbom, Albert Anderson, Lycke och 
Elmqvist ja, medan herrar vice ordföranden, Otto Olsson, Källén, Petterson, Evald I. 
Anderson, Johansson, Sörensen, Arsenius och Foss nej. 
 
Med 13 ja- mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att låta detta förslag till 
yttrande i det föreliggande ärendet vara oförändrat. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga det från drätselkammaren föreliggande 
förslaget att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas, och skulle samtliga 
ovannämnda handlingar vid yttrandets avgivande bifogas. 
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På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige tillika att till drätselkammarens 
ordförande, herr Ljungberg, uttala sitt tack för han myckna och väl utförda arbete med 
avfattande av förslaget till ifrågavarande yttrande. 
 
Det sålunda av stadsfullmäktige antagna yttrandet i ärendet innefattas i denna … Bilaga N:o 
10, 1929. 
 
§ 131. 
I avskrift förelåg för stadsfullmäktiges kännedom Kungl. Maj:ts brev av den 9 augusti 1929 
rörande fastställelse av stadsplanen och byggnadsbestämmelserna för kvarteren ”Vadet” och 
”Kvarnen”, och lades skrivelsen till handlingarna. 
 
§ 132. 
Från byggmästaren herr Oscar Wallén, Göteborg, för en genom magistraten till 
stadsfullmäktige överlämnad skrivelse av följande lydelse: 
 
”Till stadsfullmäktige i Lysekil 
 
Genom skrivelse av den 15 sistlidne juni hemställde jag till Drätselkammaren om åtgärders 
vidtagande för avledande av ytvatten från staden tillhörig tomtmark intill min fastighet på 
Slätten. 
 
I skrivelsen hemställdes tillika, om Drätselkammaren mot förmodan vore tveksam om vem 
som är skyldig att ombesörja av vattnet i fråga, att ärendet då så skyndsamt som möjligt måtte 
överlämnas till stadsfullmäktige för snar behandling. 
 
Drätselkammaren, som slutbehandlade ärendet den 8 dennes, fattade följande beslut i 
detsamma: 
 
”Att framställningen ej skulle föranleda någon kammarens åtgärd, enär den av Herr Wallén 
påpekade olägenheten icke vållats genom någon stadens åtgärd utan genom vägbygget, en sak 
som även framgår av Herr Walléns skrivelse av den 26 april d. å.” 
 
Med hänsyn till detta beslut borde Drätselkammaren enligt min ovannämnda begäran hava 
överlämnat ärendet till Stadsfullmäktige, en sak som dock ej skett. 
 
Då jag ej kan låta mig åtnöja med Drätselkammarens förenämnda beslut, så beder jag härmed, 
att Stadsfullmäktige måtte taga ärendet under prövning, och närsluter jag härmed i avskrift 
min ifrågavarande skrivelse av den 15 juni d. å. jämte utdrag av Drätselkammarens protokoll 
för den 8 dennes. 
 
Göteborg den 15 augusti 1929. 
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OSCAR WALLÉN.” 
 
Härjämte förelåg de i förestående skrivelse nämnda avskrifterna. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i detsamma 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ludv. Anderson föreslog, att ärendet måtte överlämnas till Drätselkammaren för förnyad 
behandling. 
 
Herr Ljungberg ansåg emellertid, att resultatet av sådan behandling skulle bli enahanda som 
tidigare och framhöll, att staden ej gärna kunde åläggas en sak, som snarare tillkomme 
Slättens municipalsamhälle i följd av vägbygget därstädes. Talaren påpekade, att 
stadsfullmäktige ej hade rätt att använda stadens medel för ändamål, som ligga utanför de 
staden tillhörande uppgifterna. Vidare framhöll talaren, att han i saken rådgjort med herr 
borgmästaren Sundberg och därvid styrkts i sin uppfattning härvidlag. 
 
Herr vice ordföranden yrkade, att skrivelsen i fråga icke måtte föranleda någon 
stadsfullmäktiges åtgärd. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla detta 
yttrande. 
 
§ 133. 
Sedan dragens föredragningslista genomgåtts, bragte herr Foss på tal frågan om bredden av 
Korsgatans förlängning och framhöll det egendomliga i att drätselkammaren beslutit tillåta 
tomtägaren vid den samma att fylla ut denna gatuförlängning till en bredd av 6 m. utan att 
förvissa sig om, att stadsfullmäktige komma att besluta sig för att låta utlägga ifrågavarande 
gatuförlängning till en dylik bredd, vilken talaren fann vara lämplig. 
 
Under den i denna fråga uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Ljungberg förklarare, att drätselkammarens beslut hade sin grund i att ifrågavarande 
tomtägare begärt att få bredda gatuförsäljningen, och hade kammaren genom detta beslut belat 
göra det möjligt att framdeles bredda gatan utan några nämnvärda kostnader för staden. 
Kammaren hade för övrigt för avsikt att i samband med budgetbehandlingen för nästa år 
återkomma till stadsfullmäktige med ärendet. Talaren ansåg drätselkammarens åtgärd i saken 
vara välbetänkt och framhöll, att man vid denna gatuutfyllnad tillvaratagit matjorden för att 
använda den för stadsparkens behov. 
 
Herr Foss framhöll, att det varit bäst, om man redan nu kunde fatta slutgiltigt beslut i denna 
fråga. 
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Herr Christenson ville, att stadsfullmäktige måtte hava klarhet om frågans vikt med hänsyn 
till bevarandet av stadsparken och påpekade, att man redan genom stadsfullmäktiges beslut 
om utläggande av gatan till 4,75 m. bleve avhänd omkring 500 kvm. av parkens område, 
varför talaren nu manade till allra största försiktighet härvidlag. 
 
Herr Sterner erinrade om, att han redan tidigare varit motståndare, då det gällt att låta gatan få 
en sådan bredd, och ansåg det skäligt att utlägga den till åtminstone 6 meter. 
 
Herr ordföranden påpekade, att Bullarvägen utlägges till endast 5 m. bredd, och det är ändå en 
genomfartsväg till Norge, som helt visst kommer att bliva trafikerad på ett vida livligare sätt 
än vad fallet kan bli med ifrågavarande gata. 
 
Herr Otto Olsson höll på den fastställda bredden för gatans förlängning, då där nog ej komme 
att bliva så särskilt livlig samfärdsel. 
 
Något beslut i denna fråga blev emellertid ej fattat. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
FRITS G. OLSSON. 
ROB, G. CHRITSTENSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 2 november 1929 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1929 Lysekils N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 21 november 1929. 
 
§ 134. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande. Herr 
borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 135. 
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Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Lindbom och Arsenius. 
 
§ 136. 
I enlighet med valkommitténs föreliggande förslag valdes till ledamöter i budgetberedningen 
för granskning av dels magistratens förslag tll utgifts- och inkomststat för staden under år 
1930, dels hamnstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för stadens hamninrättning 
under nämnda år herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, konsuln John Sterner, redaktören Axel 
Ljungberg, riksdagsmannen Carl Brännberg och disponenten Ludv. Anderson samt till deras 
supleanter herrar handlanden Fritz G. Olsson och mekanikern Otto Olsson. 
 
§ 137. 
Till ombud vid årets mantalsskrivning valdes i enlighet med valkommitténs föreliggande 
förslag herrar kyrkovaktmästaren Carl Högberg, brandmästaren A. J. Nordmark och 
stadsexekutorn Alf Öhrngren samt till deras suppleanter herrar kontoristen Åke Lindström och 
poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
 
I arvode bestämdes i enlighet med valkommitténs förslag 15 kronor till varje ombud. 
 
§ 138. 
Till behandling förelåg den av stadsfullmäktiges vice ordförande, herr Carl Brännberg, den 16 
februari 1928 under § 36 i protokollet väckta motionen om att stadsfullmäktige måtte 
uppdraga åt folkskolestyrelsen att verkställa utredning och kostnadsberäkning med hänsyn till 
fri skoltandvård, och beslöto stadsfullmäktige vid nämnda tillfälle att i enlighet med motionen 
överlämna densamma till folkskolestyrelsen för sagda åtgärders vidtagande. 
 
Med anledning härav förelåg nu från folkskolestyrelsen en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag ur protokoll, fört vid folkskolestyrelsens sammanträde den 29 oktober 1929. 
 
§ 1. Från tandläkaren Ragnar Melén förelåg rapport rörande verkställd undersökning av 
folkskolebarnens tänder. Undersökningen omfattade 407 barn tillhörande skolans samtliga 
klasser och framgick härav: 
 
I klass I hade 23 barn eller 43,4 % fyra eller flera tänder karierade. 
I klass 2 hade 52 barn eller 67,5 %. 
I klass 3 hade 68 % eller 86,5 %. 
I klass 4 hade 49 barn eller 84,3 %. 
I klass 5 hade 54 barn eller 93 % och 
I klass 6 hade 64 barn eller 91,6 %, 
 
Endast 18 barn eller 4,4 % hade genom målsmans försorg fått sina tänder i ringa utsträckning 
plomberade. 
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Efter föredragandet av ovan nämnda rapport uppstod en längre överläggning, varav framgick 
att styrelsen nu liksom förut ansåg att tandvården borde bliva obligatorisk med början i första 
klass, men då av undersökningen framgick, att barnen i de övriga klasserna hade det ännu 
sämre ställt med sina tänder, framkom förslag om, att de av innevarande års anslag till 
tandvård icke förbrukade medlen borde komma till användning för vård åt dessa senare barn. 
Ifrågavarande belopp utgjorde nämligen 1,265 kronor. beträffande kostnaderna för den 
påtänkta tandvården i folkskolans första klass förelåg ingen uppgift, men med ledning av 
muntliga upplysningar av tandläkare Melén beräknades att för första årets tandvård krävdes 
en summa av i runt tal 1,000 kronor. på grund härav beslutade styrelsen att hos 
stadsfullmäktige anhålla om ett belopp av ovan nämnda storlek för år 1930, och under 
förutsättning av bifall härtill skulle de för närvarande år oförbrukade medlen användas till 
tandvård åt barn tillhötande klasserna 2-6. Styrelsen beslutade även föreslå, att varje barn 
skulle för den genom skolans försorg anordnade tandvården erlägga en årlig avgift av 2 
kronor. 
 
Åt en kommitté bestående av hrr Ordföranden och August Jakobsson samt undertecknad 
uppdrogs att utarbeta förslag med närmare bestämmelser för den planerade tandvården. 
 
Lysekil som ovan. 
AND. JAKOBSSON, 
 
Rätt utdraget betygar: 
 AND. JAKOBSSON. 
 
Med denna skrivelse var bifogad en av överläraren herr And. Jakobsson upprättad tablå över 
kostnaderna för dylik tandvård under vart och ett av åren 1930 t. o. m. 1935.  
 
Drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat denna utredning, 
hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes avgivit följande yttrande i 
ärendet: 
 
”Att den oanvända delen av anslag för tandvård under innevarande år, vilken kommer att 
reserveras vid årets slut, användes under nästa år i enlighet med folkskolestyrelsens 
föreliggande förslag. 
 
Att i övrigt förorda bifall till det föreliggande förslaget på så sätt, att sådan tandvård 
bestämmes för klasserna 1 och 2 under åren 1930 och 1931, samt att för ändamålen upptages 
ett belopp av 1,000 kronor bland folkskolans utgifter under år 1930 för uttaxering i 
sistnämnda års utgifts- och inkomststat. 
 
Vidare beslöt kammaren, att det må bero på förnyad framställning från folkskolestyrelsen, i 
vilken omfattning fortsatt sådan tandvård sedermera må bedrivas.” 
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Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr ordföranden yrkade bifall i enlighet med drätselkammarens förslag i ärendet.  
 
Tillika framhöll talaren, att man med de medel, som vid detta års slut komma att reserveras i 
folkskolans räkenskaper, bleve i tillfälle att bestrida kostnaderna under år 1930 i klasserna 2-6 
för avhjälpande av de största bristfälligheterna med hänsyn till elevernas tänder. 
 
Herr vice ordföranden uttalade sin tillfredsställelse över den vänliga behandling motionen rönt 
och uttryckte förhoppning om, att det måtte bliva möjligt att även f. o. m. år 1931 fortsätta 
med denna tandvård, helst som man nog kunde räkna med att barnens  
Föräldrar och målsmän vore villiga att lämna något större bidrag än det nu av 
folkskolestyrelsen föreslagna. 
 
Herr Ljungberg påpekade, att frågan om fortsatt sådan tandvård efter år 1931 får bli önskemål 
för senare behandling. Vidare framhöll talaren, att drätselkammaren härvidlag anslutit sig till 
det i Eskilstuna tillämpade systemet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
drätselkammarens föreliggande förslag i ärendet, och skulle för år 1930 medel utgå för 
ändamålet såsom folkskolestyrelsen föreslagit och drätselkammaren förordat. 
 
§ 139. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 13 sistlidne juni under § 102 i protokollet 
att till byggnadsnämnden för behandling remittera Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län 
skrivelse rörande föreskrifter om byggnadsverksamhetens ordnande inom sådan del av 
stadens område, som icke finnes upptagen i gällande stadsplan, och förelåg med anledning 
härav från nämnden en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 30 okt 1929. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, kamrer Hugo Hallgren, vice 
ordförande, kontraktsprost Fritz Lüsch och murare Klas Zetterström samt stadsingenjör Sven 
H. Lundgren, sekreterare. 
 
§ 97. Sedan stadsfullmäktige begärt nämndens yttrande i anledning av en utav Konungens 
Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län genom skrivelse den 29 sistlidne maj gjord 
erinran om behovet av antagande av särskilda föreskrifter med anseende å 
byggnadsverksamheten ordnande inom den del av stadens område, som icke finnes upptagen i 
gällande stadsplan, så hade nämnden nu låtit utarbeta sådana föreskrifter i överensstämmelse 
med ett så lydande. 
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Förslag till särskilda föreskrifter med avseende å byggnadsverksamhetens ordnande inom de 
delar av Lysekils stad, där stadsplan ännu icke vunnit fastställelse. Se Bilaga § 97 . 
 
Förslag till särskilda föreskrifter med avseende å byggnadsverksamhetens ordnande inom de 
delar av Lysekils stad, där stadsplan ännu icke vunnit fastställelse. Se Bilaga § 97. 
 
Nämnden beslöt härpå att jämlikt 1 kap. 46 § 2 stycket i lagen om fastighetsbildning i stad 
den 12 maj 1917 ingå till stadsfullmäktige med hemställan om, att stadsfullmäktige måtte 
göra underdånig framställning hos Kungl. Maj:t om förordnande att ovanstående föreskrifter 
skola tillämpas med avseende å byggnadsverksamhetens ordnande inom sådan del av stadens 
område, som ej finnes upptagen i gällande stadsplan. 
 
Som ovan. 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygar 
 SVEN H- LUNDGREN.” 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, och herr borgmästare Sundberg närmare förklarat 
förslagets innebörd, samt herr vice ordföranden framhållit, att nödig hänsyn härvidlag bör 
tagas till svårigheterna beträffande bebyggelse här i staden, beslöto stadsfullmäktige enhälligt 
att genom magistraten hos Kungl. Maj:t göra underdånig framställning om förordnande, att 
ifrågavarande föreskrifter skola tillämpas med avseende å byggnadsverksamheten inom sådan 
del av Lysekils stads område, som ej finnes upptagen i gällande stadsplan. 
 
§ 140. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att för ett pris av 
två (2) kronor per kvm. få till stenhuggarna herrar J. R. Ryding och Arvid Mattsson försälja 
del av stadsägan n:o 11 (=tomten n:o 8 inom kvarteret ”Släggan”), vilket enligt skrivelsen 
bilagd kartskiss innehåller en areal av virka 400 kvm. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit hos stadsfullmäktige föreslå, att delen ifråga icke må få 
tagas i besittning, innan köpeskillingen för densamma erlagts, samt att vid delens rödjande 
närliggande tomter på inga villkor få nedskrotas. 
 
Byggnads nämnden beslöto enhälligt att lämna sådant bemyndigande med iattagande av 
nämnda villkor. 
 
§ 141. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om att till änkefru Berta Johansson få 
för ett pris av fem (5) kronor per kvm. försälja ett markområde innehållande en areal av cirka 
140 kvm. att tilläggas stadsägan n:o 217. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
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§ 142. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren att få till handlanden herr Axel 
Johansson innehållande en areal av cirka 31 kvm. att tilläggas tomten n:o 1 inom kvarteret 
”Vadet”. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna begäran. 
 
§ 143. 
Fiskauktionsstyrelsen begärde genom föreliggande skrivelse ett tilläggsanslag å 3.450 kronor 
att användas sålunda: 
 
såsom tillskott för fiskauktionshalls uppgörande 2.250 och för inköp av inventarier 1.200 
kronor. 
 
stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes beslutit hos stadsfullmäktige tillstyrka 
dels bifall till framställningen, dels att beloppet i fråga måtte liksom det tidigare för denna 
halls uppförande beviljade anslaget å 3.000 kronor anskaffas medelst upplåning för 
återbetalning inom kortare tid än två år. 
 
mot detta beslut hade herr Bovik reserverat sig, då han ansett, att det härvidlag tidigare 
beviljade beloppet å 3.000 kronor bort vara tillräckligt, då anläggningen i fråga endast avsåge 
att vara ett provisorium. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen, och skulle 
medel för detta tilläggsanslag utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 
 
§ 144. 
Lysekils föreläsningsförening ansökte genom föreliggande skrivelse om anslag för år 1930 
med 700 kronor till föreläsningsverksamheten och 1,200 kronor till 
folkbiblioteksverksamheten. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen, och att det sammanlagda 
beloppet, 1,900 kronor, för dessa ändamål måtte upptagas i 1930 års utgifts- och inkomststat 
för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med drätselkammarens tillstyrkan bevilja 
ifrågavarande båda anslag att utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 145. 
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Genom föreliggande skrivelse, vilken herr Foss upptagit såsom egen motion, ansökte 
Arbetarnas bildningsförbunds härvarande lokalavdelning om ett anslag å 200 kronor till sin 
verksamhet under år 1930. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka dels bifall till framställningen, dels att beloppet i 
fråga upptages i 1930 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ansökningen, och skulle medel för ändamålet 
utgå enligt drätselkammarens anvisning. 
 
§ 146. 
Från folkskolestyrelsen förelåg skrivelse med begäran om beviljandet av ett anslag å 5,500 
kronor för yttre reparation av folkskolehuset vid Färgaregatan. 
 
Av skrivelsen framgick vidare, att stadsfullmäktige tidigare beviljat 5,000 kronor för samma 
ändamål, vilket belopp skulle utgå med 2,500 kronor under vart och ett av åren 1929 och 
1930, men att det emellertid visat sig, att skolhusets bristfälligheter varit vida större än från 
början beräknats, varför folkskolestyrelsen beslutit uppskjuta reparationen till nästa år. 
 
Enligt nyligen skedd utredning hade det framgått, att totalkostnaden för ifrågavarande 
reparation skulle uppgå till 10,500 kronor, och föreslogs i ovannämnda skrivelse denna 
summa anskaffas på följande sätt: 
 
Att reserveras i 1929 års folkskoleräkenskaper   2,500:- 
 
För uttaxering: 
 
I 1930 års utgifts- och inkomststat    2,500:- 
I 1931 års utgifts- och inkomststat    3,000:- 
     Kronor 10,500:- 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes enhälligt att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka dels beviljandet av ifrågavarande anslag, dels att medel för ändamålet skulle utgå 
enligt förestående uppställning. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit hos stadsfullmäktige föreslå, att det belopp av 3,000 
kronor, vilket härvidlag skulle uttaxeras under år 1931, måtte upplånas under år 1930 för 
återbetalning året därpå. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja det sålunda begärda anslaget, och skulle de för 
denna reparation erforderliga medlen anskaffas på sätt, som av folkskolestyrelsen och 
drätselkammaren föreslagits. 
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§ 147. 
Centralförbundet för nykterhetsundervisning ansökte genom föreliggande skrivelse om 
beviljandet av ett anslag å 250 kronor såsom bidrag till den av förbundet planerade allmänna 
upplysningskursen i Uddevalla för år 1930, och hade stadsfullmäktiges herrr ordförande 
remitterat denna ansökan till drätselkammaren, som enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige 
förorda bifall till ansökningen att föreslå beloppets upptagande i 1930 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande anslag att utgå såsom 
drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 148. 
Genom föreliggande skrivelse begärde nykterhetsnämnden ett förslagsanslag av 400 kronor 
för sin verksamhet under år 1930, vilket anslag skulle lyftas i mån av behov. 
 
Drätselkammaren, dit stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat ansökningen, hade 
enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av detta anslag för upptagande i 1930 
års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja anslaget i fråga, och skulle detsamma utgå enligt 
drätselkammarens anvisning. 
 
§ 149. 
Barnavårdsnämndens ordförande, herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, ansökte genom 
föreliggande skrivelse om, att hans arvode måtte från och med nästa års ingång ökas från 
nuvarande 500 till 800 kronor per år, och motiverades framställningen med den för uppdraget 
i fråga ökade arbetsbördan. 
 
Enligt å skrivelsen gjord anteckning hade barnavårdsnämnden enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen. 
 
Drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat ärendet, hade enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes enhälligt beslutit för denna ökning 
upptages bland barnavårdsnämndens utgifter för år 1930 för uttaxering i nämnda års utgifts- 
och inkomststat. 
 
Herr vice ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige måtte bifalla framställningen på så sätt, 
att av arvodesbeloppet utfår 500 kronor såsom ordförandearvode och 300 kronor som 
inspektionsarvode. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ansökningen med iakttagande av det av herr vice 
ordföranden föreslagna tillägget, och skulle beloppet, 300 kronor, för detta inspektionsarvode 
utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 
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Tillika beslöto stadsfullmäktige att genom magistraten hos Länsstyrelsen hemställa om 
godkännande av förestående beslut för att åt detsamma giva laga kraft. 
 
§ 150. 
Fattigvårdsstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för fattigvården under år 1930 
förelåg behandling, och utvisade detta förslag i utgifter 50,500 kronor, varav skulle på 
bevillning uttaxeras 29,300 kronor. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat förslaget till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka förslagets antagande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget, och innefattas den nu 
sålunda av stadsfullmäktige utgifts- och inkomststaten i denna --- Bilaga N:o 11, 1929. 
 
§ 151. 
Till behandling förelåg utgifts- och inkomstförslag för folkskolan och fortsättningsskolan 
under år 1930, och utvisande dessa förslag i utgifter: det förstnämnda kronor 96,428:71, varav 
på bevillning skulle uttaxeras kronor 53,800, och det sistnämnda kronor 10,082:50, varav för 
uttaxering på bevillning kronor 6,000. 
 
Enligt dessa förslag bilagd skrivelse var bland annat anmärkt, att lönen för vaktmästaren i 
parkskolan höjts med 300 kronor enligt folkskolestyrelsens beslut av den 29 nästlidne 
oktober, vilken höjning skulle utgå från och med den 1 januari 1930. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat förslagen till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av de båda föreliggande förslagen. 
 
Med hänsyn till folkskolans nuvarande vaktmästareförhållanden hade drätselkammaren 
beslutit hos stadsfullmäktige hemställa, att stadsfullmäktige måtte fästa folkskolestyrelsens 
uppmärksamhet på lämpligheten av att i möjligaste mån sammanslå skolans 
vaktmästaresysslor för att få vederbörande befattningshavares åligganden bättre utförda och 
för åstadkommandet av mindre avlöningskostnader. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit föreslå stadsfullmäktige, att bostadsersättningen blir 
densamma som i år, och att den vedersättning som utgår bestämmes efter de priser som gälla 
den 1 januari och 1 juli 1930. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt dels att godkänna ovannämnda löneökning, dels att antaga 
de båda föreliggande förslagen med iakttagande av vad drätselkammaren uttalat med hänsyn 
till bostads- och vedersättning. 
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Tillika beslöto stadsfullmäktige att i enlighet med drätselkammarens hemställan fästa 
folkskolestyrelsens uppmärksamhet på skolans vaktmästareförhållanden. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige nu antagna utgifts- och inkomststaterna innefattas i denna --- 
Bilaga N:o 12, 1929. 
 
§ 152. 
Till behandling förelågo utgifts- och inkomstförslag för samrealskolan och kommunala 
mellanskolan under år 1930, och utvisade detta förslag i utgifter 14,700 kronor, varav för 
uttaxering på bevillning 13,400 kronor. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka förslagets antagande. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit hos stadsfullmäktige föreslå, att bostadersättningen till 
lärarekåren blir densamma som i år, och att den utgående vedersättningen bestämmes efter de 
priser som gälla den 1 januari och 1 juli 1930. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget med iakttagande av 
vad drätselkammaren uttalat med hänsyn till utgående bostads- och vedersättning. 
 
Den av stadsfullmäktige nu sålunda antagna utgifts- och inkomststaten innefattas i denna --- 
Bilaga N:o 13, 1929. 
 
§ 153. 
Barnavårdsnämndens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1930 förelåg och hade av 
stadsfullmäktiges herr ordförande remitterats till drätselkammaren för dess yttrande. 
 
Förslaget utvisade i utgifter 6,000 kronor, vilket belopp helt skulle täckas genom uttaxering på 
bevillning. 
 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av ifrågavarande förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget, och innefattas den nu 
sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaten i denna --- Bilaga N:o 14, 
1929. 
 
§ 154. 
Från hamnstyrelsen förelåg skrivelse med förslag till ny hamnbyggnad. 
 
Härjämte förelåg de i skrivelsen åberopade handlingarna med tillhörande karta och ritningar. 
 



1929 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 90 
 

Herr Ludv. Andersson framhöll nödvändigheten av att något göres för erhållande av bättre 
hamnförhållanden och uttalade förhoppning om, att bidrag av statsmedel skulle kunna erhållas 
med två tredjedelar an anläggningens totalkostnad. Ansåg dock att frågan ej nu kunde 
omedelbart avgöras. 
 
Herr borgmästaren Sundberg uttalade önskvärdheten av att staden snart måtte erhålla en bättre 
och modernare hamnbyggnad än vad nu är fallet. 
 
Herr Ljungberg yrkade ärendets remiss till drätselkammaren. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta yrkande. 
 
§ 155. 
Från fattigvårdsstyrelsen förelåg skrivelse med hemställan om, att stadsfullmäktige måtte 
uttala sig i den väckta frågan om att Lyse, Brastads och Bro socknar jämte Lysekils stad 
skulle ingå kommunalförbund för uppförande och drivande av en tuberkulossjukstuga för 
upptagning av tuberkulösa personer inom dessa fyra kommuner. 
 
I skrivelsen framställdes ock, att stadsfullmäktige måtte eventuellt uppdraga åt ledamöter i 
fattigvårdsstyrelsen eller åt andra personer att genom underhandlingar arbeta för frågans 
lösning. 
 
Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige förorda, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt fattigvårdsstyrelsen att 
genom utsedda delegerade biträda vid frågans förutsättningslösa utredning, och att det förslag, 
som därvid kommer att framgå, måtte föreläggas stadsfullmäktiges prövning. 
 
Herr vice ordföranden vitsordade genom anförande av en del siffror behovet av en 
tuberkulossjukstuga för området i fråga och meddelade, att herr landshövding von Sydow 
ställt i utsikt att medverka till åstadkommandet av en sådan för nämnda område. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med det av drätselkammaren avgivna förslaget i 
ärendet. 
 
§ 156. 
Från byggnadsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 30 oktober 
1929. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, kamrer Hugo Hallgren, vice 
ordförande, kontraktsprost Fritz Lüsch, handlande Axel Johansson och murare Klas 
Zetterström samt stadsingenjör Sven H. Lundgren, sekreterare. 



1929 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 91 
 

 
§ 96. Från Länsstyrelsen hade genom skrivelse den 23 mars 1928 byggnadsnämndens 
uppmärksamhet blivit fäst på nödvändigheten att, till undvikande av eldfara, nödiga 
bestämmelser angående uppförande och inredning av garage borde i stadens byggnadsorning 
införas; och hade vid denna skrivelse fogats av Kungl. Maj:t fastställda normalbestämmelser 
att tjäna till ledning i sådant avseende. 
 
Sedan nämnden i ärendet hört stadens brandchef, beslöt nämnden ingå till stadsfullmäktige 
med förslag, att stadsfullmäktige måtte för sin del antaga och hos Länsstyrelsen göra 
framställning om ett tillägg till den av Länsstyrelsen den 6 november 1905 för staden 
fastställa byggnadsordningen av följande lydelse: 
 
”Kap. VII. Särskilda bestämmelser rörande anordnande av garage.  
 
§ 38. 1. Med garage förstås här nedan --- Bilaga § 96.” 
 
Härjämte skulle hemställas att, efter införande av bestämmelserna, byggnadsordningens 
nuvarande kap. VII skulle benämnas kap. VIII, samt att i detta kapitel förkommande § 38 
måtte omnumreras och förses med paragrafnummer 39 – 43. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygar  
 SVEN H. LUNDGREN.” 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att för sin del antaga och 
hos Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län göra framställning om fastställelse å sådana 
tillägg och ändringar i den av Länsstyrelsen den 6 november 1905 för Lysekils stad fastställda 
byggnadsordningen, vilka enligt byggnadsnämndens föreliggande skrivelse föreslagits. 
 
§ 157. 
Enligt frn handels- och sjöfartsnämnden föreliggande skrivelse begärdes, att stadsfullmäktige 
måtte utfärda instruktioner för nämnden.  
 
Stadsfullmäktige beslöto remittera ärendet till nämnden för förslags upprättande till dylika 
instruktioner. 
 
§ 158. 
Handels- och sjöfartsnämnden påpekade genom föreliggande skrivelse, att omkringliggande 
samhällen med avseende på tullfrågor åtnjuta samma förmåner som Lysekil, utan att 
samhällena därför behöva ikläda sig några kostnader, varför framdeles sådana förmåner ej 
böra beviljas dylika samhällen, ty om så sker, bör staden erhålla motsvarande lättnader i sina 
kostnader för tullkammaren. 
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Framställningen föranledde ej någon annan stadsfullmäktiges åtgärd, än att det, på görslag av 
herr ordföranden, uppdrags åt nämnden att med uppmärksamhet följa frågans vidare 
utveckling. 
 
§ 159. 
Från vattenstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 6 november 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Johansson och Andersson samt stadsingenjören 
Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 70. Genom föreliggande skrivelse ansökte sjökapten herr Am. Backman om att i sin 
fastighet n:o 9 vid Stora Kyrkogatan få inrätta 1 st. vattenklosett, till vars spolning vatten 
skulle användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Utomhusledningen från denna klosett kommer att utmynna i 9 2 avloppsledning i Stora 
Kyrkogatan, och ansåg stadsingenjören denna dimension betryggande för ändamålet i fråga. 
 
Hälsovårdsnämnden hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 25 nästlidne 
oktober beslutit att för sin del bifalla ansökningen. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet.  
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla ifrågavarande framställning i enlighet med 
skrivelsen nämnda villkor. 
 
§ 160. 
Till stadsfullmäktiges kännedom meddelades genom från Länsstyrelsen i Göteborgs och 
Bohuslän föreliggande skrivelse följande: 
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Att Länsstyrelsen beslutit skäligt förklara dels Lysekils stad såsom rätt mantalsskrivningsort 
för servitrisen Hildegard Margareta Flod för 1929, dels Brastads socken såsom rätt 
mantalsskrivningsort för handelsbiträdet Vivi Karin Andersson dör samma år. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
WIKTOR LINDBOM. 
SIXTEN V. B. ARSENIUS. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 16 januari 1930 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
1929 Lysekils N:r 10. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll hållet vid stadsfullmäktige i Lysekil sammanträde den 12 december 1929. 
 
§ 161. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande. Herr 
borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 162. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Harald Foss och Albert 
Anderson. 
 
§ 163. 
Val förelågo till de kommunala befattningar som vid årets slut bleve lediga eller eljest skulle 
besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
 
Valkommittén hade enligt sitt föreliggande protokoll för den 3 dennes avgivit förslag till de 
förestående valen. 
 
I detta protokoll var antecknat, att nedannämnda personer undanbett sig återval:  
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Disponenten Ludv. Andersson såsom ledamot i hamnstyrelsen. 
Förre lotsförmannen Emilius Hörman såsom ledamot i pensionsnämnden och 
revisorssuppleant för parkstyrelsens räkenskaper. 
Förrådsförvaltaren herr Evald I. Andersson såsom revisor för parkstyrelsens räkenskaper. 
Valkommittén hade beslutit att för sin godkänna dessa avsägelser, vilket ock blev 
stadsfullmäktiges beslut. 
 
Med anledning av herr Ludv. Anderssons avsägelse hembar herr ordföranden på 
stadsfullmäktiges vägnar ett tack till honom för de stora förtjänster han såsom hamnstyrelsens 
ordförande nedlagt för hamninrättningens och dess affärers bästa samt för det myckna och 
gedigna arbete han nu till sist presterat genom att sätta sig i spetsen för åvägabringandet av 
det till stadsfullmäktige överlämnade förslaget till ny hamnbyggnad. 
 
Valen, som nu företogos, utföllo i full överensstämmelse med valkommitténs förslag sålunda: 
 
Byggnadsnämnden för tiden 1930 t. o. m. 1933. 
Ledamöter:  Muraremästaren Klas Zetterström och Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Suppleant: Montören Erik Carlsson. 
 
Hamnstyrelsen. 
För åren 1930 och 1931. 
Ledamöter: Vaktmästaren Jakob Pettersson och Civilingenjören O. Folke Laurell. 
 
Hälsovårdsnämnden för tiden 1930 t. o. m 1933. 
Ledamot: Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
Suppleant: Handlanden Evald Andersson. 
 
Folkskolestyrelsen för tiden 1930 t. o. m. 1933. 
Ledamöter: Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, Juveleraren Gordon Wikström och Rektorn 
Sigfrid Sandström. 
 
Kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd för tiden f. o. m. den 1 Januari 1930 t. 
o. m. den 30 juni 1931. 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolans realskoleexamen år 1930. 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren, Direktören Nisse Eriksson och Postassistenten Fredr. 
Lundqvist med suppleanterna Tullförvaltaren Fr. Nordström och Apotekaren H. T. Sandmark. 
 
Barnavårdsnämnden för tiden 1930 t. o. m. 1933. 
Från fattigvårdsstyrelsen: 
Ledamot: Disponenten Emil Löfberg. 
Suppleant:  Stenhuggeriförmannen F. J. Elmwvist. 
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Från kommunens folkskolor: 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson. 
Suppleant: Musikdirektören Karl Sandström. 
 
Övriga ledamöter och suppleanter: 
Ledamot: Stadsfiskalen Elias Sandell. 
Suppleant:  Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
Till nämndens ordförande och vice ordförande: 
 
Ordförande:  Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Vice ordförande: Stadsfiskalen Elias Sandell. 
 
Polisnämnden för tiden 1930 t. o. m. 1933. 
Ledamöter: 1) Fabrikören Rich. Björsell. 2) Gjutaren Karl Källén. 3) Byggmästaren Rob. G. 
Christenson. 4) Brandchefen Gust. A. Löfgren. 5) Mekanikern Otto Olsson. 
Suppleanter: 1) Juveleraren Gordon Wikström. 2) Lokföraren Hjalmar Sörensen. 3) 
Postmästaren Gösta Boheman. 4) Fabrikören Wiktor Lindbom. 5) Stenhuggaren Karl E. 
Karlsson. 
 
Pensionsnämnden. 
För åren 1930 och 1931. 
Ledamot: Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
För tiden 1930 t. o. m. 1933. 
Ledamöter: Handlanden Patrik Johansson, Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg och 
Vaktmästaren Jakob Petterson. 
Suppleanter: Stenhuggaren Karl E. Karlsson, Kyrkovaktmästaren Carl Högberg och 
Brevbäraren Ernst Appelgren. 
 
Taxeringsnämnden för år 1930. 
Ledamöter: 1) Handlanden Evald Andersson. 2) Gjutaren Karl Källén. 3) 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 4) Handlanden Axel Johansson. 5) 
Kyrkovaktmästaren Carl Högberg. 
 
Suppleanter: 1) Urmakaren Carl J. Lycke. 2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 3) 
Kronolotsen E. R. Montheli. 4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 5) Postassistenten 
Fredr. Lundqvist. 
 
Brandförsäkringskommittén för år 1930. 
Ledamöter: Stadsingenjören Sven H. Lundgren och Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
Suppleanter: Byggmästaren Adolf Wennerberg och Snickaremästaren K. Knutsson. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1930. 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Stenhuggaren Gustav Engelbrektsson. 
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Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1930. 
Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Suppleant: Civilingenjören O. Folke Laurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank för tiden 1930 t. o. m. 1933. 
Kamreraren Hugo Hallgren och Fabrikören Evald Luckey. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus Aktiebolag under 
år 1930. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag under år 
1930. 
Ombud: Redaktören Axel Ljungberg. 
Suppleant:  Fabrikören Gust. Karlson. 
 
Systembolagets styrelse för år 1930: 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelse för tiden från ordinarie 
bolagsstämman i februari 1930 till ordniarie bolagsstämman i februari 1931. 
Ledamöter: Disponenten Emil Löfberg (från nykterhetsnämnden), Gjutaren Karl Källén och 
Juveleraren Gordon Wikström. 
Suppleanter: Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin (från nykterhetsnämnden), Kamreraren 
Hugo Hallgren och Fabrikören Wiktor Linsbom. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord för tiden 1930 t. o. m. 1935. 
Fabrikören Rich. Björsell och Stenhuggaren Karl E. Knutsson. 
 
Stadens ombud vid Lysekils idrottsplatsförenings sammanträden under år 1930. 
Redaktören Harald Foss. 
 
REVISORER OCH DERAS SUPPLEANTER FÖR GRANSKNING AV 
NEDANNÄMNDA RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1930. 
 
Drätselkammaren, Folkskolestyrelsen och Kommunala mellanskolans styrelse. 
Revisorer: Kontoristen Anders Christensson, sammankallande, Fabrikören Evald Lucky, 
Bokhållaren Hugo Hansson och Trafikchefen John Swedenfelt. 
 
Suppleanter: Handlanden Gillis Eriksson, förste, och Brevbäraren Ernst Appelgren, andre, och 
Fabrikören Folke Ekstedt, tredje. 
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Hamnstyrelsen: 
Revisorer: Järnhandlaren Hakon Lundberg, sammankallande, Disponenten Jams Öhrnberg 
och Stationsskrivaren T. R. Madison. 
Suppleanter: Stenhuggeriförmannen Anders Edberg, förste, och Kassören Verner Hernström, 
andre. 
 
Fattigvårdsstyrelsen, Nykterhetsnämnden och Barnavårdsnämnden. 
Revisorer: Bokhållaren Harry Ljunggren, sammankallande och kontoristen Carl Gustafsson. 
Suppleanter: Kontoristen Åke Lindström, förste, och Mätarteknikern Eugen Ahrenius, andre. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse: 
Revisor: Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
Suppleant: Järnhandlaren Joel Callert. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse. 
Revisor: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Lotsförmannen John Linding. 
 
Parkstyrelsen: 
Revisorer:  Handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och snickare Oskar 
Johansson. 
Suppleant: Filaren Carl Sivertsson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse. 
Revisorer: Försäljningschefen Edmund Andersson, sammankallande, Banktjänstemannen 
Sven Brunell och handlanden Gillis Eriksson. 
 
Suppleanter: Handlanden Gunnar Rosén, förste, och Bokhandlaren Alf Wallin, andre. 
 
Lysekils skyttegilles styrelse. 
Revisor: Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Suppleant: Handlanden Gösta Carlsson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelse. 
Revisor: Bankkamreraren Olof Johansson. 
Suppleant: Bankkamreraren Ernst Larsson. 
 
Lysekils Idrottsplatsförenings styrelse. 
Revisor: Banktjänstemannen Axel Månsson. 
Suppleant: Sixten Rosendahl. 
 
Fiskauktionsstyrelsen. 
Revisorer: Urmakaren Oskar Johansson, sammankallande, och Handlanden Ragnar 
Larsson. 
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Suppleant: Modellsnickaren Axel Mellgren. 
 
I enlighet med det från valkommittén föreliggande förslaget beslöto stadsfullmäktige 
bestämma tiden för var av ledamöter och suppleanter i fiskauktionsstyrelsen att gälla för en 
tid av fyra år f. o. m. 1930 års ingång. 
 
§ 164. 
Stadsfullmäktige beslöto enligt § 154 i sitt protokoll den 21 nästlidne november att till 
drätselkammaren för dess yttrande remittera hamnstyrelsens skrivelse med förslag till ny 
hamnbyggnad, vilken skrivelse med förslag till ny hamnbyggnad, vilken skrivelse var av 
följande lydelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Såsom framgår av hamnstyrelsens protokoll av den 13 juli och 25 oktober detta år samt även 
tidigare, har styrelsen haft sin uppmärksamhet färst därpå, att såväl kajutrymmet som 
vattendjupet vid kajen i södra hamnen visat sig otillräckligt. 
 
Styrelsen har fördenskull genom kapten Edvin Svensén i Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsen 
låtit utarbeta förslag till en ytterligare utbyggnad av hamnen, och får styrelsen härmed till 
Stadsfullmäktige överlämna förslag jämte ritningar och kostnadsberäkningar. 
 
Såsom framgår av dessa handlingar, har kapten Svensén upprättat alternativa förslag, vilka i 
huvudsak skilja sig däruti, att den tilltänkta piren enligt alternativ I blir 10 meter och enligt 
alternativ II 5 meter bred. Kajlängden blir för båda alternativen vid full utbyggnad 267 meter 
med ett högsta djup av 8 meter. 
 
Totalkostnaden är beräknad till 643,000 kronor för alt. I och till 429,000 kronor för alt. II. 
 
I samråd med hamnstyrelsen har kapten Svensén vid sitt utarbetande av förslaget planerat 
detta så, att utbyggnaden skulle ske i flera etapper, och att som första utbyggnad skulle utföras 
en förlängning av den nuvarande nya kajen. På grund av den begränsade bredden på den i ett 
senare utbyggnadsstadium ingående piren, bliver kajlängden vid den nämnda utbyggnaden av 
den nuvarande kajen något större enligt alt. II, än vad fallet är enligt alt. I. 
 
Kostnaden för en första utbyggnad enligt alt. I är beräknad till 195,000 kronor och enligt alt. 
II till 214,000 kronor. Enligt alt. I erhålles genom första utbyggnaden 47 meter nyttig kaj för 8 
meters djup på utsidan och 40 meters djup på insidan. 
 
Kapten Svensén förordar utförandet av alt. I, och till detta förslag ansluter sig även 
hamnstyrelsen.  
 
Enligt Kungl. Maj:ts kungörelse n:r 328 i Svensk författningssamling av år 1928 angående 
statsbidrag till byggande, förbättring och underhåll av allmänna hamnar och farleder äger 
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Kungl. Maj:t att tilldela handelshamnar och farleder statsbidrag med högst två tredjedelar av 
den beräknade byggnadskostnaden enligt av Kungl. Maj:t fastställd arbetsplan. 
 
Under förutsättning av att statsbidrag medgives till högsta möjliga belopp, anser 
hamnstyrelsen, att första utbyggnaden enligt alt. I snarast möjligt bör komma till utförande. 
Den på staden belöpande delen av kostnaden torde kunna täckas genom hamnmedel. 
 
På grund av det anförda får hamnstyrelsen föreslå Stadsfullmäktige att fatta följande beslut i 
ärendet: 
 
Att söka Kungl. Maj:ts fastställelse å förslaget enligt alt. I i dess helhet; 
 
att som en första etapp låta utföra en utbyggnad av nya kajen för en beräknad kostnad av 
195,000 kronor; 
 
att för ändamålet söka statsbidrag till högsta möjliga belopp av den beräknade 
byggnadskostnaden; samt 
 
att söka Kungl. Maj:ts tillstånd om att för täckandet av stadens del i kostnaden för berörda 
arbete få upptaga ett 20-årigt amorteringslån till det belopp, som kan bliva beroende på 
statsbidragets storlek. 
 
Lysekil den 8 november 1929. 
 
Å Hamnstyrelsens vägnar: 
 
L. ANDERSSON. 
 
GUNNAR NYBLOM. ALFR. BOVIK. 
JAKOB PETTERSSON. WIKTOR LINDBOM.” 
 
Härjämte förelågo de i skrivelsen nämnda handlingarna med tillhörande kartor.  
 
Med anledning av förenämnda remiss förelåg nu från drätselkammaren en så lydande 
skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 4 december 
1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Elmqvist och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren.  
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 201. Till behandling förelåg den vid stadsfullmäktiges sammanträde den 21 nästlidne 
november till drätselkammaren för dess yttrande remitterade skrivelsen från hamnstyrelsen 
med förslag till ny hamnbyggnad, och innefattande skrivelsen följande yrkande:  
 
”Att söka Kungl. Maj:ts fastställelse å förslaget enligt alt. I i dess helhet;  
 
att som en första etapp låta utföra en utbyggnad av nya kajen för en beräknad kostnad av 
195,000 kronor; 
 
att för ändamålet söka statsbidrag till högsta möjliga belopp av den beräknade 
byggnadskostnaden; samt 
 
att söka Kungl. Maj:ts tillstånd om att för täckandet av stadens del i kostnaden för berörda 
arbete få upptaga ett 20-årigt amorteringslån till det belopp, som kan bliva beroende på 
statsbidragets storlek.” 
 
drätselkammaren, som fann förslaget väl genomtänkt och av förhållandena synnerligen 
påkallat, beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige förorda bifall till detsamma, och förutsätter 
kammaren, att frågan om länets storlek och upptagande senare kommer att föreläggas 
kammaren för slutligt yttrande. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
 
Sedab handlingarna i ärendet lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med 
drätselkammarens föreliggande yttrande bifalla hamnstyrelsen ifrågavarande förslag. 
 
Med hänsyn till bemälda låns storlek och upptagande beslöto stadsfullmäktige, likaledes 
enhälligt, att iakttaga vad drätselkammaren därvidlag föreslagit. 
 
§ 165. 
Från styrelsen för Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolag förelåg skrivelse med förslag 
till användning av bolagets vinstmedel för innevarande år. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren för dess 
yttranden, och förelåg nu sådant yttrande enligt följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 9 december 
1929. 
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Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson och Fritz 
G. Olsson samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
§ 206. Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätselkammaren för yttrandes avgivande 
remitterat Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelses skrivelse med förslag till 
användning av bolagets vinstmedel för innevarande år. 
 
Enligt detta förslag skulle fördelningen ske sålunda: 
 
Ålderdomshem  kr. 10,000:- 
Dispensärens barnkolonifond ” 500:- 
Diakoniverksamheten  ” 500:- 
Planteringar, gatuarbeten och bad ” 4,000:- 
  Summa kronor 15,000:- 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till detta förslag. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Ljungberg upplyste, att drätselkammaren visserligen ej enhälligt tillstyrkt det 
föreliggande förslaget, men att han dock ej därmed velat upptaga tiden med en debatt i fråga 
om anslag för idrottsplats. Det vore således ingen annan utväg än att idrottsplatsföreningen 
finge ingå till stadsfullmäktige med ett fullständigt förslag till frågans lösning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att i enlighet med drätselkammaren tillstyrkan biträda 
det från förenämnda styrelse föreliggande förslaget till dylik vinstmedelsfördelning. 
 
§ 166. 
Lysekils hantverks- och industriförenings tekniska aftonskolas styrelse begärde genom 
föreliggande skrivelse anslag till skolan med 500 kronor för år 1930. 
 
Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ansökningen, hade 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka av det sålunda begärda anslaget att upptagas i 1930 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med drätselkammarens tillstyrkan bevilja 
detta anslag att utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 
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§ 167. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Lysekils skyttegille om beviljandet av ett anslag å 250 
kronor för år 1930, vilket belopp skulle utgå av hundskattemedel. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ansökningen till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till densamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja bemälda anslag att utgå av hundskattemedel. 
 
§ 168. 
Från vattenstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 6 december 1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Lundbom, Johansson och Andersson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 81. Fabrikören herr Evald Luckey ansökte genom föreliggande skrivelse om att få inrätta 1 
st. vattenklosett i sin blivande nybyggnad å stadsägan n:o 505 A, till vilken klosetts spolning 
vatten skulle användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Utomhusledningen från denna klosett kommer att utmynna i 9” huvudavloppsledning i 
Gullmarsgatan, vilken ledning sedan utmynnar i ledning av 15 ” dimension, och ansåg 
stadsingenjören dessa dimensioner fullt tillräckliga för ändamålet i fråga. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas. 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen i enlighet med i 
skrivelsen nämnda villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd 
till denna klosetts inrättande. 
 
§ 169. 
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Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse jämte de i densamma nämnda 
utgiftsförslagen: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 9 december 
1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson och Fritz 
G. Olsson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 207. Förgranskning förelågo nedannämnda förslag till utgiftsstater för år 1930: 
 
Sundhetsvården  kr. 13,695:- 
Parkstyrelsen   ” 3,750:- 
Renhållningen  ” 10,470:- 
Vatten- och avloppsledningar ” 12,750:- 
Brandväsendet  ” 14,185:- 
Polisväsendet  ” 21,858:64 
 
För sundhetsvården var anmärkt, att dess inkomster från köttbesiktningsbyrån för 
ovannämnda år beräknats till 2,600 kr. 
 
Å förslaget för brandväsendet var antecknat, att brandchefen begärt löneförhöjning med 300 
kr., och att brandstyrelsen beslutit att hos stadsfullmäktige förorda dylik höjning med 150 kr. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till ifrågavarande löneökning. 
 
Enligt med förslaget för polisväsendet bifogad skrivelse meddelades, att polisnämnden 
beslutit hos stadsfullmäktige förorda, att nyanställde ordinarie poliskonstapeln Hjalmar 
Holmberg redan från och med den 1 januari 1930 kommer i åtnjutande av första 
ålderstillägget med 250 kronor, samt att han därefter skulle efter 3, 6 och 9 års tjänst erhålla 
de återstående ålderstilläggen, och hade nämnden motiverat detta förslag med att grundlönen, 
2.200 kr. ansågs för låg, särskilt som han komme att få vidkännas avdrag för sin pensionering. 
 
Vidare framgick av denna skrivelse, att nämnden beslutit att i utgiftsförslaget upptaga medel 
dels för bemälde konstapels pensionering med kr. 208:64, dels för övrig pensionering och för 
oförutsedda utgifter med kr. 750:- 
 
Drätselkammaren beslöt efter tagen del av de föreliggande förslagen med därtill hörande 
handlingar att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till dels ifrågavarande ålderstilläggs 
utgående f. o. m. den 1 januari 1930, dels att antaga ovannämnda utgiftsförslag med 
iakttagande av följande ändringar: 
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Att förslaget från brandväsendet på grund av förenämnda beslut med hänsyn till brandchefens 
ifrågasatta löneförhöjning minskas med 150 kr. till 14,035 kr., samt att i förslaget för 
polisväsendet skulle utgå posterna för pensionskostnader och oförutsedda utgifter samt gör 
pensionering av en ordinarie konstapel med respektive kr. 750 och 208:64 eller tillsammans 
kr. 958:64, vilket sistnämnda belopp skulle ingå under posten ”Oförutsedda utgifter” i nästa 
års utgifts- och inkomststat för staden, vadan ifrågavarande utgiftsförslag skulle minskas till 
kr. 20,900. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt efter genomgående av förslagen för sundhetsvården, 
parkstyrelsen, renhållningen samt vatten- och avloppsledningar godkänna dessa förslag i 
föreliggande skick. 
 
Härefter genomgicks förslaget för brandväsendet, varvid följande yrkanden framställdes med 
hänsyn till brandchefens arvode: 
 
Herr Lindbom yrkade bifall till brandstyrelsens förslag i saken med det tillägget, att 
ifrågavarande arvode måtte från och med 1931 års ingång ökas med ytterligare 150 kronor. 
 
Herr Christensson understödde den förstnämnda delen av detta yrkande. 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall i enlighet med drätselkammarens yrkande i ärendet och 
framhöll, att man kanske snart kunde vänta en väsentlig ändring i stadens omfattning, varför 
denna arvodesfråga borde tills vidare stå öppen i avvaktan på dylik ändring. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de trenne olika yrkandens i frågan förklarat herr vice ordförandens 
yrkande vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt herr vice ordförandens yrkande 
såsom ja-förslag och för att utröna motförslag i samma votering framställt proposition på 
bifall till vartdera av de båda yrkandena förklarat herr Christenssons yrkande vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes å nyo votering, som verkställdes  enligt följande 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill hava herr Christensons yrkande till motförslag i huvudvoteringen, röstar Ja: 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
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vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att för huvudvoteringen uppställa herr Lindboms 
yrkande såsom motförslag.” 
 
Vid härefter förtaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Sterner, 
Ljungberg, Gust. Karlson, Ludv. Andersson, Otto Olsson, Källén, Petterson, Evald I. 
Andersson och fröken Wallentin samt herrar Johansson, Christenson, Sörensen, Arsenius, 
Foss, Albert Andersson, Lycke, Elmqvist och Erik Carlsson ja, men herrar Fritz G. Olsson, 
Sandström, Boheman, Lindbom ordföranden nej. 
 
Med 19 ja- mot 5 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att uppsätta herr Christensons 
yrkande såsom motförslag i huvudvoteringen. 
 
Slutligen hemställde herr ordföranden för huvudvoteringen följande voteringsproposition, 
som godkändes: 
 
”Den, som vill bifalla herr vice ordförandens yrkande, röstar Ja;  
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Christensons yrkande.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Otto Olsson ej deltog, röstade herrar 
vice ordföranden, Ljungberg, Källén, Petterson, Fritz G. Olsson, Evald L. Andersson, 
Johansson, Sörensen, Arsenius, Foss, Elmqvist och Erik Carlsson, ja, men herrar Sterner, 
Gust. Karlsson, Ludv. Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Christenson, 
Boheman, Lindbom, Albert Anderson, Lycke och ordföranden nej. 
 
Med 12 ja- mot 11 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla herr vice 
ordförandens yrkande med hänsyn till denna arvodesfråga. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i övrigt antaga ifrågavarande utgiftsförslag med 
det av drätselkammaren förordade slutbeloppet å 14,035 kronor. 
 
Slutligen behandlades förslaget för polisväsendet. 
 
Herr Otto Olsson framhöll, att det ej vore oskäligt, om den nytillsatta ordinarie 
poliskonstapeln Hjalmar Holmberg finge tillgodoräkna sig det första ålderstillägget i enlighet 
med polisnämndens av drätselkammaren förordade förslag, ty eljest skulle han bliva sämre 
ställd i lönehänseende än landsbygdens poliser. 
 
Herr Christenson ansåg, att det varit välbetänkt av polisnämnden att i förslaget upptaga 
reservationsanslag för pensionering, även om denna fråga ännu ej slutbehandlats. 
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Herr Ljungberg ansåg däremot, att det av drätselkammaren härvidlag förordade sättet vore 
mera korrekt. 
 
Sedan diskussionen härvidlag förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att 
godkänna dels polisnämndens av drätselkammaren förordade förslag rörande ifrågavarande 
ålderstillägg, dels att förenämnda reservationsanslag skulle ur förslaget utgå. 
 
I övrigt beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga förslaget med den av drätselkammaren 
förordade slutsumman å 20,900 kronor. 
 
§ 170. 
Från Handels- och sjöfartsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden får härmed vördsamt anhålla, att Stadsfullmäktige måtte 
besluta att hos Kungl. Generaltullstyrelsen begära, att handlingarna rörande tilltänkta 
tullexpeditioner i Gravarne och Skärhamn remitteras hit för yttrande. 
 
Som ganska lång tid förflutit, sedan Gravarne insänt sin ansökan, och ärendet troligen snart 
avgöres, vore det lämpligt, om denna ansökan telegraferades redan i morgon. 
 
Lysekil den 11 december 1930. 
 
För Lysekils Handels- och Sjöfartsnämnd 
WIKTOR LINDBOM, 
Ordförande.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen och avsände omedelbart efter 
sammanträdets slut ett så lydande telegram: 
 
”Kungl. Generaltullstyrelsen, Stockholm. 
 
Stadsfullmäktige hemställa enligt beslut i dag, att handlingarna rörande tilltänkta 
tullexpeditioner i Gravarne och Skärhamn måtte före ärendets avgörande remitteras till 
stadsfullmäktige för yttrande. 
 
FRITZ LÜSCH. 
Ordförande, 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 Sekreterare.” 
 
§ 171. 
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Herr Foss ingav en så lydande motion: 
 
”Till Lysekils Stadsfullmäktige. 
 
Undertecknad förde på sin tid frågan om ett bättre tillgodoseende av barnens behov av 
lekplatser på tal. då framställningen icke formellt hade karaktär av motion, har spörsmålet 
icke kommit upp till realbehandling i den mening, som undertecknad egentligen avsåge. 
 
För att med avseende på formerna förfara föreslås härmed, att Stadsfullmäktige måtte taga 
frågan under övervägande, med hänsyn till spörsmålets karaktär möjligast välvilligt. 
 
Då någon mera utförlig motivering torde vara överflödig, avstår jag från dylik. 
 
Beträffande sättet från frågans utredning skulle kunna tänkas, att Drätselkammaren och 
Parkstyrelsen gemensamt eller genom delegerade finge den om hand, eventuellt med biträde 
av representanter för Folkskolestyrelsen, vilken senare skulle kunna tänkas ha intressen att 
bevaka. 
 
Lysekil den 12 december 1929. 
 
 
Vördsamt 
HARALD FOSS.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga motionen. 
 
§ 172. 
Följande motion ingavs av herr Foss: 
 
”Till Lysekils Stadsfullmäktige. 
 
Undertecknad föreslår härmed, att Stadsfullmäktige måtte besluta om införande av en 
ordningsstadga för de av Stadsfullmäktige tillsatta styrelserna och nämnderna, vilken stadgar, 
att deras förslag till utgifts- och inkomststater skola vara avgivna senast den 15 november, och 
att undantag från denna bestämmelse endast må kunna medgivas i ytterst trängande fall, och 
över vederbörande styrelse eller nämnd icke kan råda. 
 
Bestämmelserna avser icke Drätselkammaren. 
 
Lysekils den 12 december 1929. 
 
Vördsamt 
HARALD FOSS.” 
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Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga motionen. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
HARALD FOSS. 
ALBERT ANDERSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 18 januari 1930 kl. 2,30 em. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1929  Lysekils  N:r 11. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 19 december 1929. 
 
§ 173. 
Upprop förrättades, varvid herr Albert Anderson var frånvarande med anmält förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 174. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 175. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Lycke och Elmqvist. 
 
§ 176. 
Till förnyad behandling det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 12 dennes enligt § 171 i 
protokollet bordlagda ärendet, herr Foss motion rörande lekplatser för barn. 
 
Herr ordföranden framhöll, att motionens remiss till parkstyrelsen vore överflödig, då denna 
styrelses ordförande tillika är ordförande i folkskolestyrelsens ekonominämnd, varför det vore 
tillräckligt att remittera motionen till folkskolestyrelsen och drätselkammaren. 
 
Herr Foss delade såsom motionär denna uppfattning. 
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Stadsfullmäktige beslöto remiss i enlighet med herr ordförandens yttrande. 
 
§ 177. 
Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 12 nästlidne december enligt § 172 i protokollet 
bordlades herr Foss motion om att stadsfullmäktige måtte besluta om införande av en 
ordningsstadga för de av stadsfullmäktige tillsatta styrelserna och nämnderna, vilken skulle 
stadga, att deras förslag till utgifts- och inkomststater skola vara avgivna senast den 15 
november, och att undantag från denna bestämmelse endast måtte kunna medgivas i ytterst 
trängande fall, och över vilka vederbörande styrelse eller nämnd icke kan råda. Bestämmelsen 
skulle dock icke avse drätselkammaren.  
 
Herr Foss yrkade sådan ändring i motionens lydelse, att stadsfullmäktige måtte hos 
magistraten hemställa om utfärdandet av föreskrifter i överensstämmelse med motionens 
innebörd. 
 
Herr ordföranden redogjorde för nuvarande praxis med hänsyn till sådana förslags avgivande 
och framhöll, att folkskolestadgan stipulerar sådan tid till senast den 15 oktober, en anvisning 
som icke varit möjlig att efterkomma, men i regel hade såväl folkskolestyrelsen som 
barnavårdsnämnden årligen avgivit dylika förslag före utgången av oktober månad. 
 
Herr borgmästaren Sundberg anförde, att när drätselkammarens reglemente antogs, så hade 
tiden för avlämnandet av utgifts- och inkomstförslag bestämts till före den 1 november, för att 
magistraten skulle ha tillräcklig tid för behandling och sammanställande av de olika förslagen, 
en sak som krävde mycket arbete, men då sedan många år tillbaka drätselkammaren tagit 
denna uppgift på sin lott, så hade magistraten endast att granska och renskriva stadens 
budgetförslag. Talaren ansåg det därför vara bäst att härvidlag fortsätta såsom hittills 
praktiserats, men att det borde tillses, att styrelsens och nämnders budgetförslag inkomme i så 
god tid som möjligt, samt att magistraten ville taga den föreslagna hemställan under 
övervägande. 
 
Herr Ljungberg instämde med motionären och framhöll lämpligheten av, att de olika 
budgetförslagen inlämnas till drätselkammaren senast den 15 november, då slutarbetet med 
upprättandet av stadens utgifts- och inkomstförslag numera vilar på endast några få personer. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att hos magistraten 
göra hemställan i enlighet med motionen och med iakttagande av vad motionären utöver 
densamma yrkat. 
 
§ 178. 
Från Kungl. Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län förelåg kungörelse 
angående ändrad lydelse av matvarustadgan för Lysekil i enlighet med stadsfullmäktiges 
beslut den 18 oktober 1928 och 18 juli 1929. 
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Kungörelsen lades till handlingarna. 
 
§ 179. 
Från magistraten förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet hos Magistraten i Lysekil den 28 oktober 1929. 
 
§ 105. Magistraten beslöt föreslå stadsfullmäktige att antaga och hos Länsstyrelsen begära 
fastställelse å en så lydande ordningsföreskrift: 
 
”Vid gata, väg eller annan allmän plats i Lysekils stad må icke affischer, annonser eller andra 
anslag anbringas på träd, berg, lyktstolpe eller ledningsstolpe; ej heller, utan vederbörligt 
tillstånd, å byggnad, port, plank eller staket. 
 
Den som bryter häremot är förfallen till böter av två till och med ett hundra kronor, såvida 
förseelsen icke är straffbar enligt allmän lag.” 
 
Som ovan. 
På Magistratens vägnar: 
 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Sedan skrivelsen lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Boheman ansåg det härvidlag föreslagna lägsta bötesbeloppet av två kronor för litet och 
föreslog i stället fem kronor. 
 
Herr vice ordföranden medgav, att det ej vore trevligt med affischering å lyktstolpar, träd m. 
m., men att man dock vid föreskrifters utfärdande borde gå fram med en viss försiktighet. 
 
Herr Foss påtalade det förhållandet att främmande affärsmän uppsätta affischer här och var i 
staden utan iakttagande av någon ordning, varför de genom offentliga anslag av den blivande 
ordningsföreskriften borde erinras om densamma. Då det oftast är skolungdom, som medför 
affischering, så borde föreskriften meddelas i folkskolan för kännedom. 
 
Herr borgmästaren Sundberg upplyste om, att sådan kungörelse lämpligast sker i ortspressen 
och genom anslag å magistratens tavla. Kungörelsen kommer dessutom att genom 
magistratens försorg tryckas och tillhandahållas i bokhandeln. Även komme förbudet att bliva 
bekant för allmänheten genom inträffad överträdelse och följande åtal. 
 
Herr Christenson uttryckte tillfredsställelse över, att magistraten sökt vidtaga åtgärder mot 
den vanprydande affischeringen. 
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Herr Otto Olsson föreslog, att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt drätselkammaren att låta 
sätta upp affischtavlor. 
 
Herr borgmästaren Sundberg fann detta förslag tilltalande. 
 
Herr ordföranden förde på tal de prydliga annonspelare, som förekomma i storstäderna och 
framhöll, att man genom polisens försorg borde utan vidare nedriva syndikalist- och andra 
obskyra affischer å stadens anslagstavlor samt påpekade, att elektricitetsverkets styrelse 
inskridit mot all affischering å verkets stolpar. Ansåg att nya ställen böra anvisas såsom 
affischeringsplatser i stället för de nu snart försvinnande planken omkring pågående 
nybyggnader. 
 
Herr Boheman ansåg, att polisens uppmärksamhet borde skärpas gentemot affischeringen, för 
att den ej skulle förbli så vanprydande som nu är fallet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att antaga 
denna ordningsföreskrift samt att genom magistraten hos länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus 
län söka fastställelse å densamma. 
 
Dessutom beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt drätselkammaren att å lämpliga platser låta 
uppsätta allmänna affischtavlor. 
 
§ 180. 
Från drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 9 december 
1929. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christensson, Otto Olsson och Fritz 
G. Olsson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 208. På uppdrag av herr ordföranden hade stadsingenjören upprättat och till 
drätselkammaren överlämnat förslag till allmänna arbeten under år 1930, vilket förslag nu 
förelåg. 
 
Herr ordföranden hade remitterat förslaget till vattenstyrelsen för dess yttrande, evad förslaget 
avsåge vatten- och avloppsledningar eller därmed sammanhångande arbeten. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 6 dennes hade vattenstyrelsen beslutit att 
hos drätselkammaren förorda följande sådana arbeten under sagda år: 
 
Färgaregatan 6,150, Skottegatan 8,150, Rosviks-Gullmarsgatan 2,750 och Stigbergsgatan 600 
samt inhägnande av stora vattenledningsdammen 3,000, vilket sammanlagt uppgår till ett 
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belopp av 17,650 kr., och hade styrelsen framhållit det synnerligen nödvändiga ur sanitär 
synpunkt av att under år 1930 få sistnämnda arbete utfört, om så på grund av ekonomiska skäl 
låter sig göra. 
 
I vattenstyrelsens ifrågavarande skrivelse var tillika följande antecknat: 
 
Att frågan om förbättrande av vattenledningarna i Färgaregatan, Skottegatan och 
Rosviksgatan-Gullmarsgatan sammanhänger med det från stadsfullmäktige den 18 juni d. å. 
under § 114 i protokollet remitterade ärendet rörande avhjälpande av olägenheter med en stor 
del av stadens vattenledningar, vadan denna remiss skulle anses delvis besvarad genom 
förestående beslut. 
 
Att även jämlikt vattenstyrelsens protokoll för den 6 nästlidne november, § 69, frågan om 
utdragande av Verkstadsgatans vattenledning till Stigbergsgatan förelåg, och skulle denna 
fråga anses slutbehandlad genom den av styrelsen nu gjorda tillstyrkan hos drätselkammaren. 
 
Efter att hava genomgått förslaget punkt för punkt beslöt drätselkammaren enhälligt att hos 
stadsfullmäktige förorda utförandet under år 1930 av nedannämnda, i förslaget upptagna 
arbeten, och att de därför erforderliga medlen måtte upptagas i nämnda års utgifts- och 
inkomstskatt för uttaxering: 
 
1) Färgaregatan: vattenledning    6,150:- 
2) Skottegatan: vattenledning 4,600:-, avloppsledning 3,550:-  8,150:- 
3) Rösgatan-Gullmarsgatan: vattenledning 2,300:-, avl. 450:-  2,750:- 
4) Västra Kronbergsgatan: gatuarbeten    7,500:- 
5) Korsgatan: gatuarbeten     2,450:- 
6) Norra Kvarngatan: gatuarbeten    4,850:- 
7) Fiskaregatan: gatuarbeten    800:- 
8) Blekegatan: gatuarbeten     6,000:- 
9) Reparation av polishuset    2,000:- 
10) Inhängnande av stora vattenledningsdammen, i förslaget upptaget med  
3,000 kr., vilket belopp kammaren ansåg böra ökas med 950 kr. för att större  
område kunde inhängnas     3.950:- 
11) Stigbergsgatan: vattenledning    600:- 
     Kronor 45,200:- 
 
Till behandling förelågo jämväl tvenne i drätselkammaren bordlagda skrivelse från fru Berta 
Callert. 
 
Den ena skrivelsen var av följande innehåll: 
 
Att drätselkammaren måtte gå i författning om att utlägga Korsgatans förlängning tll en bredd 
av 4 m., räknat från tomtgränsen, och erbjöd sökanden såsom vederlag härför att till staden 
med full äganderätt överlåta de delar av stadsägorna n:ris 291 och 292, som nu ligga i 
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Drottninggatan samt att vid gatans ytterligare breddning då på liknande grunder till staden 
överlämna vad som kommer att behövas intill den gräns, som stadsplanen nu utvisar. 
 
Den andra skrivelsen innehöll framställning om, att förenämnda gatuförsäljning måtte enligt 
stadsplanen utläggas till 8 m. bredd. 
 
Drätselkammaren beslöt efter en stunds diskussion hos stadsfullmäktige föreslå besluts 
fattande om ifrågavarande gatuförlängnings utläggande till en bredd av 6 m. på villkor, att fru 
Callert jämlikt sitt ovannämnda erbjudande överlämnar yill staden såsom vederlag för 
bemälda utförande de delar av stadsägorna n:ris 291 och 292, som nu ligga i Drottninggatan, 
samt att hos vid gatans ytterligare breddning då på liknande grunder överlämnar till staden 
vad som kommer att behövas intill den gräns, som stadsplanen nu utvisar. 
 
Mot beslutet reserverade sig herrar Christensson och Otto Olsson, då de yrkat, att kammaren 
ej måtte hos stadsfullmäktige förorda någon ändring av det av stadsfullmäktige den 4 april i år 
fattade beslutet om denna gatuförlängnings utläggande till en bredd av 4,75 m. 
 
Med anledning av herr stadsfiskalen Elias Sandells framställning till drätselkammaren om 
polishusets reparation hade kammaren den 10 sistlidne maj under § 74 i protokollet behandlat 
detta ärende, vilket nu ansågs slutbehandlat på grund av det vid dagens sammanträde av 
kammaren antagna förslaget till allmänna arbeten under år 1930. 
 
Beträffande om förbättrande av vattenledningarna i Färgaregatan, Skottegatan och 
Rosviksgatan-Gullmarsgatan beslöt kammaren göra samma anteckning till protokollet, vilket 
gjorts av vattenstyrelsen enligt dess ovannämnda protokoll för den 6 dennes. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelåg det av stadsingenjören upprättade förslaget till dylika arbeten. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande förslag i dess 
helhet, och skulle medel för bestridandet av kostnaderna för dessa arbeten utgå enligt 
drätselkammarens anvisning. 
 
Med hänsyn det i drätselkammaren jämlikt dess föreliggande skrivelse fattade beslutet 
rörande Korsgatans förlängning uppstod diskussion, varunder följande talare yttrade sig: 
 
Herr Otto Olsson ansåg ingen anledning föreligga, som kunde motivera en ändring av den 
härvidlag av stadsfullmäktige beslutade gatubredden av 4,75 m.  
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Herr Ljungberg talade för gatuförläggningens utläggande till 6 m. bredd i enlighet med 
drätselkammarens majoritetsförslag och ansåg, att fastighetsägaren även inför ett sådant beslut 
måste fastvid de staden erbjudna villkoren med hänsyn till överlämnande av mark såsom 
vederlag för gatuarbetets utförande. 
 
Herr Christenson instämde i herr Otto Olssons yttrande och framhöll, att det vore på tiden att 
få slut på denna fråga. Talaren framhöll vidare, att trottoaren borde ha lagts åt stadsparken och 
ej därmed husraden, då gatan nu ligger högre än parkens gräsmattor, samt att stadsfullmäktige 
ej bort låta skrämma sig genom vederbörande husägares hot och skrivelser, utan helt enkelt 
låta bero vid vad stadsfullmäktige tidigare i ärendet beslutit. 
 
Herr Sterner vidhöll fortfarande sin uppfattning om, att den beslutade gatubredden av 4,75 m. 
vore för liten, men ansåg dock att en bredd av 8 m. vore onödigt stor. Med hänsyn till 
trottoarernes placering ansåg talaren, att denna borde ske utmed husraden, då det eljest 
komme att se egendomligt ut. 
 
Herr Foss delade de av herr Sterner framlagda synpunkterna. 
 
Herr Ljungberg anförde, att de av vederbörande fastighetsägare åberopade uttalandena av 
länsarkitekten saknade betydelse, då icke denne utan Kungl. Byggnadsstyrelsen vore forum i 
saken, från vilken styrelse staden genom herr borgmästare Sundberg fått stöd för sin 
uppfattning härvidlag. 
 
Herr Källén förordade bibehållande av den redan beslutade gatubredden och framhöll, huru 
den ifrågavarande fastighetsägaren undan för undan ökat sina krav rörande denna gatubredd, 
samt att det myckna talet om nödvändigheten av att i trafikintresse göra gatan bredare vore 
rent nonsens. 
 
Herr ordföranden ansåg att inga som helst skäl föreligga för beslutets fattande om en större 
gatubredd och instämde i övrigt i de föregående yttrandena till förmån för bibehållandet av 
4,75 m. bredd. 
 
Hr Elmqvist ansåg, att stadsfullmäkrige borde i denna sak besluta i enlighet med 
drätselkammarens majoritetsförslag. 
 
Herr vice ordföranden yttrande, att de påtalade kraven rörande denna gatubredd icke 
imponerat vare sig på drätselkammaren eller honom personligen. Man att man dock måste 
medgiva, att en ny gata av 4,75 m. bredd vore för smal, på grund härav hade förslag i 
drätselkammaren framkommit, om gatans utläggande till en bredd av 6 m., vilket förslag av 
kammarens majoritet antagits för att föreläggas stadsfullmäktige. 
 
Då överläggningen i denna del av överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden 
efter framställd proposition på bifall till vartdera av de båda förslagen från drätselkammaren, 
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majoritetsförslaget och minoritetsförslaget, förklarat det förstnämnda vara med övervägande 
ja besvarat, begärdes votering, som verkställts enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla majoritetsförslaget, röstar Ja; 
den, det icke vill, röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalls minoritetsförslaget.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Sterner, 
Ljungberg, Gust. Karlson, Ludv. Andersson, Fritz G. Olsson, Johansson, Boheman, Lindbom, 
Arsenius, Foss och Elmqvist ja, men herrar Otto Olsson, Källén, Pettersson, Evald I. 
Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Christenson, Sörensen, Lycke, Erik 
Carlsson ordföranden nej. 
 
Med 12 ja- mot nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit bifalla drätselkammarens 
majoritetsförslag. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt att godkänna de i drätselkammarens föreliggande 
skrivelse nämnda villkoren beträffande överlämnande av mark till staden från fru Berta 
Callert såsom vederlag för utförandet av arbetet med ifrågavarande gatuförlängning. 
 
I samband med beslutet om bredden för Korsgatans förlängning hemställde herr borgmästare 
Sundberg, att magistraten måtte gå i författning om förordnandet av enkelriktad trafik för 
denna gatuförlängning, i riktning från Kungsgatan. 
 
Med anslutning till den föreliggande planen till allmänna arbeten framställdes följande 
önskemål: 
 
Herr Sterner: Omsättning av Kungsgatan stensättning från salutorget till Vadet samt 
makadamisering av Södra Hamngatan. 
 
Herr vice ordföranden: Omsättning av Kungsgatans stensättning från salutorget till Vadet 
samt makadamisering av Södra Hamngatan. 
 
Herr vice ordföranden: Stensättning av salutorget och upprättandet av successiv plan för 
stensättning av samtliga gator. 
 
Herr Boheman: Förbättring av övergången från Rosvikstorg till Rosviksgatan. 
 
Herr Ljungberg ställde i utsikt, att drätselkammaren skulle söka tillmötesgå det sistnämnda 
önskemålet, men beträffande de förstnämnda ville han å drätselkammarens vägnar ej göra 
andra utfästelser än att pröva desamma och redogjorde för vad kammaren redan planerat 
beträffande Södra Hamngatan. 
 
§ 181. 
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Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat förslag till utgifts- och inkomststater för 
staden och hamninrättningen under år 1930. 
 
Budgetberedningens yttrande över dessa förslag förelåg i följande skrivelse: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 16 december 1929 med den av stadsfullmäktige i 
Lysekil tillsatta budgetberedningen för granskning dels av magistratens förslag till utgifts- och 
inkomststat för staden under år 1930, dels av hamnstyrelsens förslag till utgifts- och 
inkomststat för stadens hamninrättning under samma år. 
 
Närvarande: herrar Fritz Lüsch, John Sterner, Axel Ljungberg, Ludv. Andersson och Otto 
Olsson samt herr borgmästare Axel Sundberg, som även vid sammanträdet var 
tillstädsekommen. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. Herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, som i egenskap av stadsfullmäktiges ordförande kallat 
till detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. Till ordförande utsågs enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 3. Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och beslöt 
beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsamma antagande i föreliggande skick för 
en uttaxering av nio (9) kronor och 30 öre pr skattekrona enligt 1929 års taxering. 
 
§ 4. Budgetberedningen beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bibehållandet av tre 
betalningsterminer för stadsutskylderna som förut i mars, juni och september å tider som av 
drätselkammaren närmare bestämmas.  
 
§ 5. Hamnstyrelsens budgetförslag för stadens hamninrättning under år 1930 genomgicks 
ävenledes punkt för punkt, och beslöt beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka 
detsamma antagande i oförändrat skick. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH.” 
 
Dessa handlingar, vilka före detta sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges 
ledamöter, föredrogos nu, varvid de nämnda budgetförslagen punkt för punkt genomgingos. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med budgetberedningens tillstyrkan godkänna 
dels magistratens utgifts- och inkomstförslag för staden under år 1930 med en uttaxering av 
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nio (9) kronor och 30 öre per skattekrona enligt 1929 års taxering, dels det föreliggande 
utgifts- och inkomstförslaget för stadens hamninrättning under samma år. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige nu antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och dess 
hamninrättning innefattas i denna --- Bilaga N:o 15, 1929. 
 
§ 182. 
Från kommunikationsberedningen förelåg skrivelse med hemställan om, att stadsfullmäktige 
måtte anslå ett belopp av 2,000 kronor i och för telefonabonnemang för åstadkommande av 
det erforderliga antalet, 500, telefonnummer, så att staden kan komma i åtnjutande av öppen 
telefonstation dygnet om utan särskild kostnad för staden och abonnenterna. 
 
Herr Boheman framhöll i sin egenskap av denna berednings ordförande, att staden antagligen 
utan att teckna några abonnemang komme att erhålla ifrågavarande förmåner, om därom göres 
framställning till Kungl. Telegrafstyrelsen. 
 
Herr Ljungberg uttalade tillfredsställelsen över detta meddelande, då det givetvis hade varit 
tråkigt att vid ett eventuellt beviljande av det ifrågavarande anslaget nödgas anlita posten för 
oförutseende utgifter i nästa åres utgifts- och inkomststat till så stor del, som det härvidlag 
skulle komma att krävas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 
 
§ 183. 
Med anledning av stadsfullmäktiges beslut av den 12 dennes, § 170 i protokollet, förelåg nu 
från Kungl. Generaltullstyrelsen genom magistraten överlämnade handlingar rörande 
ifrågasatt inrättande av tullexpeditioner i Gravarne och Skärhamn med begäran om 
stadsfullmäktiges yttrande i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera handlingarna till handels- och sjöfartsnämnden för 
förslags upprättande till dylikt yttrande. 
 
§ 184. 
Såsom avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige yttrade herr ordföranden följande: 
 
”Vi skriva idag för sista gången i stadsfullmäktiges protokoll år 1929, och ingen av oss 
kommer sannolikt att uppleva den tid, då siffran 2 återkommer vare sig i tiotalsraden eller en 
högre rad, ty huru snabb tidens fart än är, förrinner dock livets kraft ännu fortare. 
 
I jämförelse med pliktuppfyllelsen betyder dock även detta ringa, huru vemodigt det än 
understundom kan kännas. 
 
Hava vi då uppfyllt våra plikter som stadsfullmäktige? 
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Därom må andra vittna ojävigare och bättre än vi, då Lysekils stads historia en gång skall 
skrivas, om de förr så år 2003, då Lysekils stadsblivelse räknas hundra år, men även jag kan i 
dag försöka mig på som vittne, och jag ville då betyga mitt varma tack till alla nämnder, 
styrelser och kommiteér i den kommunala förvaltningen för deras arbete under det snart 
tilländlupna året, ett tack, som även kommer de allra flesta av Eder till del, ty få äro de i 
stadsfullmäktige, som icke tillhöra någon av dessa nämnder och styrelser, och de som detta är 
fallet med hava fordom arbetat så mycket hårdare. Denna min tacksamhet måste nu som förut 
allramest gälla den arbetstyngda drätselkammaren och dess föredragande ordförande. jag 
rodnar hemligen en smula av skamkänsla, när jag tänker på, att detta arbete är oavlönat, och 
jag rodnar av stolthet över, att andan i svensk kommunalförvaltning hittills varit mäktig att 
prestera något sådant som ett frivilligt arbete, ehuru jag förutsätter den snara dag, då 
härutinnan måste vidtagas en ändring helt enkelt för att få den lämpliga personen – gott om 
man får komma i alla fall. 
 
Jag tackar Eder också som ledamöter av stadsfullmäktige, att här i denna sal vid våra 
sammanträden sakligt i yttranden och omröstningar fått råda och hoppas, att denna goda anda 
och parlamentariska skick alltid i fortsättningen må vara densamma.  
 
Stadens affärer äro visserligen icke lysande. Men – vad bättre är – de kunna med danning 
sägas vara sunda, om de också äro ansträngda, och må de, som här komma att styra och ställa, 
aldrig falla för frestelsen att för det allmänna bifallets skull vidtaga en sådan sänkning av 
uttaxeringen, som icke är av det allmänna läget påkallad, eller för att själva få det lindrigare 
draga växlar på en oviss framtid, utan låta var dag så långt som möjligt sörja för sina egna 
behov. 
 
Jag tackar stadens magistrat, som vid våra sammanträden, såsom regel med få undantag, varit 
representerad; vår sekreterare för hans ordningssinne, fermitet och pålitlighet i den dubbla 
egenskapen av sekreterare och stadskamrer; gatu- och vägförvaltningens liksom 
vattenstyrelsens högra hand, stadsingenjören. 
 
Till alla står jag i tacksamhetsskuld för den välvilja, som I låtit komma mig såsom ordförande 
till del. 
 
Jag beder Eder nu mottaga detta mitt tack och min varma önskan om god jul och gott nytt år.” 
 
Härefter yttrade herr vice ordföranden följande: 
 
”Herr Ordförande! 
 
Med tack för de vänliga ord Ni nyss riktat till oss beder jag härmed till Eder få uttala 
stadsfullmäktigeledamöternas erkänsla och tacksamhet för det omfattande arbete Ni i 
egenskap av stadsfullmäktiges ordförande nedlagt för samhällets bästa såväl under detta som 
en lång följd av år. 
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På ett synnerligen omsorgsfullt sätt har Ni satt Eder in i alla här förekommande frågor och 
med skicklighet och varsamhet lett våra förhandlingar. 
 
Ett tack bringar jag Eder ock för det trägna arbete Ni ägnat åt de skilda nämnder och styrelser 
Ni tillhör. 
 
Å egna och mina stadsfullmäktigeskamraters vägnar tillönskar jag Eder en god jul och ett 
angenämt årsskifte.” 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
ROBERT LYCKE. 
JOHAN ELMQVIST. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 1 mars 1930 kl. 3 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 1, 1929. 
 
Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads Nämnder och Styrelser år 1929. 
 
Drätselkammaren: 
 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas för en tid av 4 år. 
 
Anmälan om nyval göres till Magistraten före den 1 november. 
 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
1) Konsuln Alfr. Bovik, kvarstår till och med 1932. 
2) Redaktören Axel Ljungberg, ordf. 1929, kvarstår till och med 1930. 
3) Byggmästaren Rob. G. Christenson, kvarstår till och med 1932. 
4) Riksdagsmannen Carl Brännberg, vice ordf. 1929, kvarstår till och med 1932. 
5) Mekanikern Otto Olsson, kvarstår till och med 1930. 
6) Handlanden Fritz G. Olsson, kvarstår till och med 1930. 
 
Suppleanter: 
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1) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Bovik, kvarstår till och med 1932. 
2) Fabrikören Rich. Björsell, ers. Ljungberg, kvarstår till och med 1930. 
3) Fabrikör Gust. Karlsson, ers. Christenson kvarstår till och med 1932. 
4) Handlanden Axel Johansson, ers. Brännberg, kvarstår till och med 1932. 
5) Redaktören Harald Foss, ers. Otto Olsson kvarstår till och med 1930. 
6) Järnhandlaren Pontus Lundbom, ers. Fritz G. Olsson, kvarstår till och med 1930. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter, sålunda valda: 
Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
Hälsovårdsnämnden väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
Drätselkammaren väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Ledamöter: 
 
Järnhandlaren Pontus Lundbom, vald av Stadsfullmäktige till och med 1930. 
Gjutaren Karl Källén, vald av Stadsfullmäktige till och med 1930. 
Filaren Svante J. Johansson, vald av Stadsfullmäktige till och med 1930. 
Handlanden P. A. Malmrot, ordf. 1929, vald av Hälsovårdsnämnden för 1929. 
Konsuln Alfr. Bovik, v. ordf. 1929, vald av Drätselkammaren för 1929. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Aug. L. Kihlberg, vald av Stadsfullmäktige till och med 1930. 
Filaren Sigurd Andersson, vald av Stadsfullmäktige till och med 1930. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, vald av Hälsovårdsnämnden för 1929. 
Redaktören Axel Ljungberg, vald av Drätselkammaren för 1929. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Består av 7 eller 8 ledamöter och 4 suppleanter, därav 4 ledamöter väljas samtidigt för 4 år 
och övriga 4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
 
Val förrättas vartannat år. den 28 jan. 1909 beslöts, att andre stadsläkaren skulle hava rätt att 
närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna, men icke i besluten. Denna 
styrelse väljas av Stadsfullmäktige, som även välja ordf. och v. ordf. Av ledamöterna skall 
minst en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. till och med 1932, vald till och med 1932. 
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Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, v. ordf. till och med 1932, vald till och med 
1932. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, vald till och med 1932. 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1930. 
Handlanden Axel Johansson, vald till och med 1930. 
Husmodern Viktoria Carlsson, vald till och med 1930. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, vald till och med 1930. 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, vald till och med 1930. 
Fru Clara Ljunggren, vald till och med 1930. 
Boktryckeriföreståndaren Emil Johansson, vald till och med 1930. 
 
Nykterhetsnämnden: 
 
Väljes enligt Stadsfullmäktiges beslut den 27 nov. 1924 av Stadsfullmäktige och består av 5 
ledamöter och 3 suppleanter. 
Val förrättas vartannat år och sker för en tid av 4 år. 
Stadsfullmäktige välja även ordf. och v. ordf. 
Av ledamöterna skall minst en vara kvinna. Likaå en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
 
1929 t. o. m. 1932. 
 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. gjutaren Karl Källén, v. ordf., och stenhuggeriförmannen F. 
J. Elmqvist. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Musikdirektören Karl Sandström och skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
 
Suppleanter: 
 
1929 t. o. m. 1932: 
 
Handlandena Fritz G. Olsson och L. P. Östling. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Fru Anna Malmrot. 
 
Byggnadsnämnden: 
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Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsperson är självskriven 
ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 1 suppleant. Magistraten väljer 1 ledamot 
och 1 suppleant. Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1929, självskriven ledamot. 
Muraremästaren Klas Zetterström, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Kontraktsprosten Fritz Lusch, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Axel Johansson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1931, vice ordf. 1929, vald av Magistraten. 
 
Suppleanter: 
 
Vaktmästaren Jakob Petterson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Snickaremästaren C. A. Tobiasson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Montören Erik Carlsson, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1931, vald av Magistraten. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, vilka alla 
väljas för 2 år. 1 ledamot och 1 suppleant utses av magistraten, 4 ledamöter och 2 suppleanter 
väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, att ena året väljas 2 ledamöter och andra 2 
ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Ludv. Andersson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige, ordf. 1929. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Konsuln Alfr. Bovik, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Fabrikören Wiktor Lindbom, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1929, vald av Magistraten, vice ordf. 1929. 
 
Suppleanter: 
 
Skeppsmäklaren Axel Olsson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Montören Erik Carlsson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1929, vald av Magistraten. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
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Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. Enligt 
hälsovårdsstadgans kap. 1 mom. 1 skall den magistratsperson, som förestår polisen vara 
ledamot, och är den främste av stadsläkarna ävenledes självskriven ledamot. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1929. 
Doktor Axel Nilsson, vice ordförande, 1929. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, till och med 1931, vald av stadsfullmäktige. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Fritz G. Olsson, till och med 1931, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
 
Gjutaren Karl Källén, till och med 1831, vald av Stadsfullmäktige. 
Konsuln Alfr. Bovik, till och med 1931, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Evald Andersson, t. o. m. 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Renhållningsstyrelsen:  
 
Enligt S. F. beslut den 20 juni 1924, § 92, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1931: 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden Fritz G. Olsson, ordf. 1929. 
Handlanden Evald Andersson, v. ordf. 1929. 
Handlanden P. A. Malmrot. 
Filaren Svante J. Johansson. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Suppleanter. 
 
Fotografen John Westling. 
Gjutaren Karl Källén. 
 
Folkskolestyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 7, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom nådigt brev av 
den 12 okt. 1917 givit stadsfästelse, skall Lysekils folkskolas angelägenheter handhavas av en 
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styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av Stadsfullmäktige och 6 av Kyrkostämman. 
Församlingens kyrkoherde är dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. 
Ledamöterna väljas för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas halva antalet att avgå efter 
2 år. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, självskriven ledamot, ordf. 1929. 
 
Valda av Stadsfullmäktige: 
 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, till och med 1929. 
Juveleraren Gordon Wikström, till och med 1929. 
Rektorn Sigfrid Sandström, till och med 1929, vice ordf. 1929. 
Fabrikören Wiktor Lindbom, till och med 1931. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius, till och med 1931. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, till och med 1931. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
 
Överläraren And. Jakobsson, till och med 1929. 
Förrådsförvaltaren Evald Isidor Andersson, till och med 1929. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1929. 
Stadsfiskalen Elias Sandell, till och med 1931. 
Stadskamreraren Axel Holmqvist, till och med 1931. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, till och med 1931. 
 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1930: 
 
Ledamöter: 
 
Överläraren And. Jakobsson, 
Redaktören Axel Ljungberg, v. ordf. 1929. 
Bankkamreraren Olof Johansson, ordf. 1929. 
Postmästaren Gösta Boheman. 
Direktören Nisse Ericsson. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
Konduktören Anders Johnson. 
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Ingenjören O. Folke Aurell. 
 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
 
Ledamot 1929: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
 
Examensvittnen vid Kommunala Mellanskolans realskoleexamen 1929: 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Direktören Nisse Ericsson, 
Postassistenten Fredrik Lundqvist. 
 
Suppleanter: 
 
Tullförvaltaren Fr. Nordström. 
Apotekaren H. T. Sandmark, 
 
Barnavårdsnämnden: 
 
Jämlikt Stadsfullmäktiges beslut den 28 maj 1925, § 78, skola Stadsfullmäktige välja för en 
tid av 4 år 5 ledamöter och 5 suppleanter sålunda: 
 
från fattigvårdsstyrelsen 1 ledamot och 1 suppleant, 
från kommunens folkskolor 1 ledamot och 1 suppleant 
samt 3 andra ledamöter och 3 suppleanter. 
 
Dessutom äro församlingens kyrkoherde och förste stadsläkaren självskrivna ledamöter av 
nämnden. 
 
Av nämndens ledamöter skall minst en vara kvinna, likaså en av suppleanterna. 
 
Stadsfullmäktige välja ordförande i nämnden. 
 
Självskrivna ledamöter: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande t. o. m. 1929. 
Förste stadsläkare doktor Axel Nilsson. 
 
Av stadsfullmäktige valda ledamöter och suppleanter: 
 
Från fattigvårdsstyrelsen för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 



1929 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 126 
 

Ledamot: Disponenten Emil Löfberg med stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist som 
suppleant. 
 
Från kommunens folkskolor för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson med musikdirektören Karl Sandström som suppleant. 
 
Övriga ledamöter och suppleanter: 
 
För tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Ledamot: Stadsfiskalen Elias Sandell, v. ordf. t. o. m. 1929, med landsfiskalen Gunnar 
Nyblom som suppleant. 
 
För tiden 1929 t. o. m. 1931: 
 
Ledamöter: Församlingsdiakonissan Märta Mattiasson och stenhuggaren Andreas Åkesson 
Holmqvist med respektive suppleanter skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin och 
förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks styrelse: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. väljas av 
Stadsfullmäktige. 
 
Ledamöter:  
 
Valda 1929 t. o. m. 1932. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 1929. 
Redaktören Axel Ljungberg, v. ordf. 1929. 
Direktören Nisse Ericsson. 
 
Valda 1927 t. o. m. 1930: 
 
Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
Handlanden Axel Johansson. 
 
Suppleanter 1929 t. o. m. 1932. 
 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius.  
Civilingenjören Arvid Laurin. 
Handlanden L. P. Östling. 
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Parkstyrelsen: 
 
Tillsattes av S. F. 30 augusti 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 suppleanter, 
att väljas för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1930: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, ordf. 1929. 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck, 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, v. ordf. 1929. 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
Fotografen John Westling. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden: 
 
Den 8 maj 1903 beslöt S. F. tillsätta denna nämnd, vars ledamöter väljas för högst 2 år, dock 
på viss tid. Nämnden består av 8 ledamöter enligt Stadsfullmäktiges beslut 20/12 1928. 
 
Valda t. o. m. 1930: 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Wiktor Lindbom, ordf. 1929. 
Fabrikören Rich. Björsell, v. ordf. 1929. 
Skeppsmäklaren Axel Olsson. 
Trafikchefen John Swedenfelt. 
Fabrikören Evald Luckey. 
Disponenten John Möller. 
Mästerlotsen Hjalmar Lundin. 
Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
 
Polisnämnden: 
 
Enligt S. F. beslut den 19 november 1925, § 162 i protokollet, tillsattes en polisnämnd, som 
skall bestå av 5 ledamöter med 5 suppleanter, vilka väljas för 4 år i sänder. 
 
Valda t. o. m. 1929: 



1929 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 128 
 

 
Ledamöter: 
 
1) Fabrikören Rich. Björsell, v. ordf. 1929. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Byggmästaren Rob. G. Christenson, ordf. 1929. 
4) Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
5) Mekanikerna Otto Olsson. 
 
Suppleanter: 
 
1) Juveleraren Gordon Wikström. 
2) Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
3) Postmästaren Gösta Boheman. 
4) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
5) Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens Befallningshavande samt 6 
ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i december, ordföranden och hans suppleant samt 
ledamöter och suppleanter för en tid av 4 år, men så att halva antalet ledamöter och 
suppleanter väljas vartannat år. 
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1929. 
Suppleant: Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1929. 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden Patrik Johansson till och med 1929. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg till och med 1929. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson till och med 1929. 
Handlanden P. A. Malmrot, till och med 1931. 
Lotsförmannen Emilius Hörman till och med 1931. 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson, till och med 1931. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, till och med 1929. 
Mekanikerna Otto Olsson, till och med 1929. 
Stenhuggaren Karl E. Karlsson, till och med 1929. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, till och med 1931. 
Brandmästaren A. J. Nordmark, till och med 1931. 
Boktryckeriföreståndaren Emil Johansson, till och med 1931. 
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Taxeringsnämnden: 
 
Skall väljas av stadsfullmäktige varje år före den 15 jan, men väljes i regel under december 
föregående år. Dessutom itser Konungens Befallningshavande ordförande och 1 ledamot. 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1929: 
 
Ordförande: Rådmannen Josef Centerwall, Ledamot: Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
 
Valda av Stadsfullmäktige för år 1929: 
 
Ledamöter: 
 
1) Handlanden Evald Andersson. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
 
Suppleanter: 
 
1) Urmakaren Carl J. Lycke. 
2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. R. Montheli. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
5) Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Landstingets sjukupptagningsanstalt i Lysekil: 
 
Av stadsfullmäktige hava för obestämd tid valts nedannämnda 2 ledamöter i kommittén för 
anstalten: 
 
Borgmästare Axel Sundberg. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Hästuttagningsnämnden: 
 
Består av 3 ledamöter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår. Stadsfullmäktige välja i 
december 2 ledamöter och 2 suppleanter. 3:dje ledamoten förordnas av Konungens 
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Befallningshavande för samma tid och skall vara nämndens ordförande. Se Svensk 
Författningssamling n:o 261 2/7 1915, § 7. 
 
Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande till och med 1931, Disponenten 
Hjalmar Carlsson. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1931: 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Gust. Karlson. 
Åkaren Viktor Andersson. 
 
Suppleanter: 
 
Åkaren Viktor Johansson. 
Åkaren Adolf Karlsson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
 
Som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrade i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för kommande år under 
december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter, och skall försäkringsbolaget 
om valet underrättas. 
 
Valda för år 1929: 
 
Ledamöter: 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Adolf Wennerberg. 
Snickaremästaren K. Knutsson. 
 
Brandbefäl: 
 
Brandchef och vice Brandchef väljas av brandstyrelsen till vidare med 3 månaders ömsesidig 
uppsägning. 
Brandchef: Frisören Gust. A. Löfgren. 
Vice brandchef: Hanslanden Gillis Eriksson. 
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Brandstyrelsen: 
 
Denna styrelse består av 4 ledamöter med 2 suppleanter, valda av S. F. för en tid av 4 år, dock 
så att första gången väljes halva antalet för 2 och halva för 4 år. 
 
Magistraten väljer dessutom 1 ledamot och 1 suppleant, helst lagfaren, för samma tid. 
 
Ledamöter: 
 
1929 t. o. m. 1932: 
 
Lokföraren Hjalmar Sörensen, vald av Stadsfullmäktige. 
Juveleraren Gordon Wikström, vald av Stadsfullmäktige. 
Disponenten Emil Löfberg, vald av Magistraten. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Mekanikern ’Otto Olsson, v. ordf. 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Byggmästaren Rob. G. Christensson, ordf. 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
 
Brevbäraren Ernst Appelgren, t. o. m. 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg, 1927 t. o. m. 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, 1929 t. o. m. 1932, vald av Magistraten. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
 
S. F. välja 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även S. F. 
välja 1 revisor med suppleant. Föreningen väljer 4 ledamöter med 2 suppleanter samt 1 
revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för år 1929: 
 
Ledamot:  Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Stenhuggaren Gustav Engelbrektsson. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
Valda av S. F. för år 1929: 
 
Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Suppleant: Ingenjören O. Folke Laurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
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S. F. utse 8 huvudmän. Huvudman utses för 4 år. 
 
Kamreraren Hugo Hallgren,  för 1926, 1927, 1928 och 1929. 
Redaktören Axel Ljungberg  ”    1927, 1928, 1929 och 1930. 
Konsuln John Sterner   ”    1927, 1928, 1929 och 1930. 
Konsuln A. W. Christensson,   ”    1928, 1929, 1930 0ch 1931. 
Konsuln L. Laurin   ”    1928, 1929, 1930 och 1931. 
Disponenten Ludv. Andersson  ”    1929, 1930, 1931 och 1932. 
Stenhuggaren Herman J. Gunnarsson,  ”    1929, 1930, 1931 och 1932. 
Fabrikören Evald Luckey,   ”    1929. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag under år 
1929: 
 
Ombud: Redaktören Axel Ljungberg. 
Suppleant: Fabrikören Gust. Karlson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus Aktiebolag under 
år 1929: 
 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Systemaktiebolagets styrelse: 
 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson, för 1929. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson, för 1929. 
 
Lysekils Pilnerdricksutskänkningsaktiebolagets Styrelse: 
 
Stadsfullmäktige välja enligt sitt beslu den 15 okt. 1925, § 127, 3 ledamöter med 3 
suppleanter jämte 1 revisor med 1 suppleant. Val sker för en tid av ett år, dock så att det gäller 
från det ena till det andra årets ordinarie bolagsstämma. 
 
En av de av stadsfullmäktige valda ledamöterna i styrelsen skall vara ledamot av 
nykterhetsnämnden. 
 
Valda för tiden från ordinarie bolagsstämman i februari 1929 till ordinarie bolagsstämman i 
februari 1930: 
 
Styrelseledamöter: 
 
Disponenten Emil Läfberg, från nykterhetsnämnden. 
Gjutaren Karl Källén. 
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Juveleraren Gordon Wikström. 
 
Styrelsesuppleanter: 
 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, från nykterhetsnämnden. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Överförmyndare: 
 
Väljes i december av S. F. för en tid av 4 år. 
 
Direktören P. Grundell, till och med 1932. 
Suppleant: Bankkamreraren Olof Johansson, till och med 1932. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1924 t. o. m. 1929,  
 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Stenhuggaren Karl E. Eriksson. 
 
Ida Sannes fond: 
 
2 ledamöter väljes av S. F. senast i december att för viss tid, hittills 3 år, jämte församlingens 
kyrkoherde, som är självskriven ledamot förvalta fonden. 
 
Valda till och med 1930. 
 
Disponenten Emil Löfberg. 
Fabrikören Robert Lycke. 
 
Johanna Maria Svensson fond: 
 
3 ledamöter väljas av Stadsfullmäktige senast i december för viss tid, hittills 3 år, att förvalta 
fonden. 
 
Valda t. o. m. 1939. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Disponenten Emil Löfberg. 
Fabrikören Robert Lycke. 
 
Engbergska donationens stipendienämnd: 
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Enligt S. F. beslut den 18 december 1925, § 169, består denna nämnd av 3 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val förrättas av Stadsfullmäktige och sker senast i december för en tid av 3 år. 
 
Stadsfullmäktige välja ordf. i nämnden. 
 
Valda t. o. m. 1931: 
 
Ledamöter: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Överläraren And. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
 
Förrådsförvaltaren Evald I, Andersson. 
Rektor Sigfrid Sandström. 
 
DIVERSE KOMMITÉER, NÄMNDER M. M.  
 
Valkommittén: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas av S. F. vid första 
januarisammanträdet enligt beslut av den 11 december 1914, § 153 i prot. jämte beslut av den 
11 januari 1917, stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda för 1929: 
 
Ledamöter: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 
Disponenten Ludv. Anderson. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Vaktmästaren Jakob Petterson. 
Mekanikern Otto Olsson. 
 
Suppleanter: 
 
Postmästaren Gösta Boheman. 
Förrådsförvaltaren Evald L. Andersson. 
Redaktören Harald Foss. 
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Budgetberedningen: 
 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 
 
För 1928 valdes: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Konsuln John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
 
Suppleanter: 
 
Handlanden Fritz G. Olsson. 
Mekanikern Otto Olsson. 
 
Ombud vid mantalsskrivningen 1928. 
 
Väljes i november månad årligen: 
 
Ombud: 
 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Brandmästaren A. J. Nordmark. 
Stadsexekutorn Alf Öhrngren. 
Kontoristen Åke Lindström. 
 
Suppleant: 
 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
 
tillsatt av Stadsfullmäktige den 3 september 1914 på obestämd tid och består av 9 ledamöter, 
däri inberäknat den av Konungens Befallningshavande förordnade ordföranden. 
 
Av Konungens Befallningshavande förordnade: 
 
Stadsfiskalen Elias Sandell, ordf. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, vice ordf. 
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Av stadsfullmäktige valda: 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Gjutaren Karl Källén. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Redaktören Harald Foss. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist. 
Ingenjören O. Folke Aurell. 
 
Suppleanter: 
 
Filaren Svante J. Johansson. 
Muraremästaren Klas Zettertröm. 
Fabrikören Robert Lycke. 
Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
 
Lysekils Idrottsplatsförening: 
 
1929 och 1930. 
 
Stadens ledamot i föreningens styrelse: 
 
Disponenten John Möller med montören Erik Carlsson som suppleant. 
 
Stadens ombud vid föreningens sammanträden under år 1929: 
 
Redaktören Harald Foss. 
 
Kommunikationsberedningen: 
 
Består av 7 ledamöter och 2 suppleanter valda på obestämd tid. 
 
Ledamöter:- 
 
Postmästaren Gösta Boheman, ordförande. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Konsuln Alfr. Bovik. 
Konsuln A. W. Christensson, vice ordförande. 
Juveleraren Gordon Wikström. 
Gjutaren Karl Källén. 
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Redaktören Harald Foss. 
 
Suppleanter: 
 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Ingenjören O. Folke Aurell. 
 
Kommitté för frågan om Grötös förbindelse med fastlandet, vald tills vidare: 
 
Ledamöter: 
 
Valda av Stadsfullmäktige: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande. 
Trafikchefen John Swedenfelt. 
Handlanden Axel Johansson. 
Lotsförmannen John Linding. 
 
Valda av Drätselkammaren: 
 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Konsuln Alfr. Bovik. 
 
Valda av Hamnstyrelsen: 
 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
 
Fiskauktionskommittén vald tills vidare: 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Wiktor Lindbom, ordförande. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
Fiskhandlaren Carl Mattsson. 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
 
Kommitté för hyresräkningen 1928. 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden Axel Johansson, ordförande. 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
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Byggmästaren C. A. Tobiasson. 
Brevbäraren Ernst Appelgren. 
 
Att ovanstående överensstämma med föreliggande handlingar; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga n:o 2, 1929. 
 
BERÄTTELSE. 
 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva nedanstående berättelse över hamninrättningens 
räkenskaper och förvaltning för år 1928: 
 
Från årets början utgjorde: 
 
Hamninrättningens tillgångar    211,649:87 
Hamninrättningens skulder     59,205:98 
    Kapitalbehållning Kronor 152,443:89 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har hamninrättningen haft följande inkomster 
och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Hamnuppbördernas följande poster: 
 
Båtar under 10 ton  1,116:68 
Fartyg   13,654:56 
Passagerareångare  7,878:82 
Varor   21,727:27   44,377:33 
Norra båthamnen  510:- 
Södra båthamnen  165:- 
Planlegor   2,019:53 
Kranavgifter   357:-   3,051:53 
     Kronor 47,428:83 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1927   1,306:11 
 
Löner, pensioner, arvoden och provisioner: 
 
Hamnkaptenens lön  3,000:- 
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Hamnlotsens lön  1,200:- 
Förre hamnlotsens Pihls pension  
och tillsyningsarvode  200:- 
Hamnkaptenens provision  138:57 
  Transport 4,538:57 1,306:11 
 
  Transport 4,538:57 1,306:11 
 
Hamnkassörens provision  2,802:29 
Ordföranden räkenskaps- och  
sekreterararvode   400:- 7,740:86 
 
Underhåll m. m. 
 
Bryggor, kajer och övriga  
hamnanläggningar  12,131:25 
Släggö fyr   213:07 
Bojar och förtöjningar  1,540:82 
Inköp av inventarier  2,887:- 
Diverse utgifter  171:- 16,942:14 
Bidrag till stadskassan   4,400:- 
Hamnbelysningen   6,441:95 
 
Räntor å lån: 
 
1922 års amorteringslån i Lysekils  
Sparbank   2,454:38 
Checkräkning  102:18 
   2,556:56 
Avgår ränteinkomst  170:97 2,385:59 
 
Amorteringar p lån: 
 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 3,850:-  43,067:65 
Överskott      4,361:21 
     Kronor 47,428:86 
 
Enligt Utgående Balansers Konto har hamninrättningen vid årets slut följande 
tillgångar och skulder: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning     201:68 
Checkräkning med A.-B. Göteborgs Handelsbank   4,159:53 
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Bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar   200,000:- 
Inventarier      1,500:- 
     Kronor 205,861:21 
 
SKULDER: 
 
1922 års amorteringslån i  
Lysekils Sparbank  53,900:- 
Överskott till år 1929  4,361:21   58,261:21 
Kapitalbehållning     147,600:- 
     Kronor 205,861:21 
 
Kapitalbehållningen har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans år 1928     152,443:89 
Underskott från år 1927  1,306:11 
Amortering å 1922 års amorteringslista  
i Lysekils Sparbank  3,850:-   5,156:11 
      157,600:- 
 
Avgår följande: 
 
Avskrivning å bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar  10,000:- 
     Kronor 147,600:- 
 
Å inventarier har under året ej gjorts någon anskrivning, då det inköptes nya sådana för ett 
belopp av 2,887:- kronor, vilket belopp upptagits i räkenskaperna som ren utgift. 
 
Som synes har från och med detta år hamninrättningens bokföring omlagts i 
överensstämmelse med stadens, men för åstadkommande av denna omläggning har det i årets 
bokslut måst beräknas de rörliga tillgångar och skulder, som förefunnos enligt 1927 års 
bokslut, och framgår denna beräkning av ovanstående tablå över huru den vid 1928 års utgång 
befintliga kapitalbehållningen uppstått. 
 
Lysekil den 30 januari 1929. 
 
FÖR HAMNSTYRELSEN I LYSEKIL. 
 
L. ANDERSSON. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses förvaltning och räkenskaper för 
år 1928, få efter fullgörandet härav och med hänvisning till ovanstående styrelseberättelse 
avgiva följande 
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REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Som vi funnit räkenskaperna vara förda med ordning och bestyrkta med vederbörliga 
verifikationer, tillstyrka vi full och tacksam ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 8 april 1929. 
 
HAKON LUNDBOM. JAMES ÖHRNBERG. TH. MADISON. 
 
 
Bilaga N:o 3, 1930. 
 
R e d o g ö r e l s e 
 
för Lysekils Barnavårdsnämnds räkenskaper, förvaltning och verksamhet 
under år 1929. 
 
Finanser: 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har nämnden haft följande inkomster och 
utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Anslag av staden   5.500:- 
Deponerade medel   648:-  6,148:- 
Underskott      153:53 
     Kronor 6,301:53 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1927     262:05 
Kostnader för hos enskilda och på anstalter  
utackorderade barn   8,001:44 
härifrån avgå till nämnden inbetalda bidrag för  
sådana barn med   2,696:25  5,305:19 
 
Omkostnader: 
 
Arvode till ordföranden   500:- 
Annonser, trycksaker, skrivmateralier, porton,  
telefonavgifter m. m.    234:29  734:29 
     Kronor 6,301:53 
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Tillgångar och skulder vid årets slut äro följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning     176:55 
Underskott:     
För år 1928    77:64 
För år 1929    153:53  231:17 
     Kronor 407:72 
 
SKULDER: 
 
Deponerade medel för framtida underhåll av utackorderade barn Kronor 407:72 
 
Verksamhet: 
 
Nämndens verksamhet har under det gångna året fortgått ostörd. Den presspolemik, som med 
anledning av ett översändande hit av en mera svårskött pojke från en barnavårdsnämnd i en av 
Hallands städer förekom i en av stadens tidningar var, om berättigad eller icke, i alla 
händelser icke riktad mot Lysekilsnämnden, som varken begärt eller ens önskat hans 
översändande hit, men när detta väl ägt rum, gjort vad den kunnat för en lämplig anställning 
åt honom, en anställning, som han f. ö. ännu innehar. 
 
Två åtgärder enligt § 72 har av nämnden företagits, den ena med men den andra tyvärr utan 
önskat resultat, enär kvinnan tills dato ej kunnat anträffas. 
 
Under årens lopp hava tio besök medelst längre och kortare resor företagits till de olika 
fosterhemmen och, ehuru ombyten av hem därvid i ett par fall ägt rum, har dock i huvudsak 
intet ens i dessa två fall varit att anmärka mot vården. Goda fosterhem hava alltså, åtminstone 
hittills, utan större svårighet kunnat anskaffas till måttliga priser för barn över ett år. för 
dibarn ställer det sig däremot något bekymmersammare, ehuru Lysekilsnämnden ännu ej haft 
djupare erfarenhet av behovet av ett sådant för hela länet gemensamt spädbarnshem och 
därför icke heller deltagit i förberedelserna för åstadkommandet av ett sådant hem. 
 
Lysekil den 11 februari 1930. 
 
LYSEKILS BARNAVÅRDSNÄMND 
FRITZ LÜSCH. 
Ordf. 
 
Revisionsberättelse. 
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Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Barnavårdsnämnds räkenskaper och förvaltning 
för år 1929, få efter fullgörandet härav anföra följande:  
 
Vi hänvisa till i nämndens redogörelse intagna utdrag av räkenskaperna, vars riktighet vi 
vitsorda. Räkenskaperna äro förda med god ordning och vederbörligen verifierade. 
 
Enär nämnden handhaft förvaltningen på ett mycket förtjänstfullt sätt och någon anledning till 
anmärkning mot räkenskaperna icke förekommit, få vi tillstyrka, att Lysekils 
Barnavårdsnämnd beviljas full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 19 februari 1930. 
OLOF JOHANSSON. 
 
Bilaga N:o 4, 1929. 
 
Undertecknade utsedda att granska Lysekils Fattigvårds räkenskaper och förvaltning för år 
1928 få, efter fullgörandet härav, avgiva följande 
 
Revisionsberättelse: 
 
Inkomster och utgifter fördela sig sålunda: 
 
INKOMSTER: 
 
Kassabehållning från 1927     528:81 
Uppburet av stadskassan     24.300:- 
Landstingsbidrag     4.490:96 
Statsbidrag till Sjukhemmet    2.350:80 
Återbetalningar     13.022:99 
Utelöpande kuponger till 1929    38:- 
     Kronor 44.686:56 
UTGIFTER: 
 
Sjukhemmet: 
 
Kostpengar   4.280:- 
Avlöningar   2.305:69 
Övriga omkostnader  1.934:20   8.519:89 
Hospitals- och sjukhusavgift    7.905:70 
Understöd åt div. personer     20.387:60 
Underhåll av understödshemmet    898:02 
Underhåll av fattigvårdens 16 övriga hus och inventarier  2.173:23 
Medicin      380:22 
Arvoden      1.400:- 
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Diverse omkostnader     1.158:52 
Kassabehållning till 1929     1.825:38 
Utelöpande kuponger från 1927    38:- 
     Kronor 44.686:56 
 
Räkenskaperna äro i god ordning och alla utgifter verifierade. Vid besök i dag hos 
redogöraren i och för kassainventering, upplyste denne att kassabehållningen, som enligt 
räkenskaperna denna dag skulle utgöra kr. 1.330:92 var tillgänglig på A.-B. Göteborgs Bank, 
men medlen voro ej insatta i fattigvårdens namn, varför vi, med hänvisning till föregående 
revisionsberättelse, framhålla, att då redogöraren ej kontant redovisar kassan, dessa medel 
skola finnas insatta i bank i fattigvårdens namn. Vi hava genomgått styrelsens protokoll, vilka 
ej givit anledning till anmärkning, och då fattigvårdens förvaltning handhafts på ett förtjänst 
sätt tillstyrka vi, att dess styrelse beviljas full ansvarsfrihet, för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 8 maj 1929. 
 
ERIK G. LINDSTRÖM.  O. JOHANSON. 
 
Bilaga N:o 5, 1929. 
Lysekils Stads Drätselkammare 
 
får härmed lämna följande redogörelse över stadens räkenskaper och förvaltning för år 
1928: 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Stadens tillgångar     2.070.090:93 
Stadens skulder     1.641.590:93 
    Kapitalbehållning Kronor 428.500:- 
 
Enligt inkomsters och utgifters konto har staden haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
S. A. Sundhetsvården: 
 
Köttbesiktningsbyråns inkomster    2.714:95 
 
S. B. Allmänna byggnader och platser: 
 
1. Automobilskattemedel   7.473:23 
2. Hyror    3.000:- 
3. Tomt- och bergarrenden   12.943:06 
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4. Vattenavgifter   7.012:25 
5. Bidrag till Gullmarsgatans arbeten: 
 av enskilda 2.000:-,  

av jordkassan 2.006:43  4.006:43  34.434:97 
S. C. Verk och inrättningar: 
 
Hamninrättningens andel i löner, polisbevakning m. m.   4.400:- 
 
S. D. Skatter och liknande avgifter: 
 
1. Stadsutskylder: 
 
Vid uppbörder  294.299:34 
Å årets restlängder  17.159:44 311.458:78 
Å äldre restlängder  16.425:36 
Avgår restituerat belopp  47:60 16.377:76 
    327.836:54 
2. Progressivskatten kommunandel  13.020:44 
Progressivskattens utjämningsandel direkt redovisade  
till Länsstyrelsen med kr. 2.990:26 
   Transport 340.856:98  41.549:92 
 
   Transport 340.856:98  41.549:92 
3. Nöjesskatt    8.213:29 
4. Bevillningsavgifter   9:30 
5. Hundskatt    600:-  349.679:57 
S. E. Övriga inkomster: 
 
1. Brännvinsmedel   12.360:- 
2. Bötesmedel   252:04 
3. Elektricitetsverkets bidrag  36.000:- 
4. Pilsnerdricksbolagets bidrag  17.300:-  65.912:04 
 
I årets budget ej beräknade inkomster: 
 
1. Reserverade medel för hamnundersökning  
vid Grötö    3.000:- 
2. Reserverat anslag för nykterhetsnämnden 450:-  3.450:- 
     Kronor 460.591:53 
UTGIFTER: 
Underskott från år 1926     19.472:27 
 
S.I.A. Fattigvården     29.800:- 
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S.I.B. Nykterhetsnämnden, anslag har ej utgått. 
 
S. II. Sundhetsvården: 
 
Egentliga sundhetsvården   12.845:12 
Köttbesiktningsbyråns utgifter  932:43  13.777:55 
 
S. III. A. Undervisningen: 
 
a. Folkskolan    44.800:- 
b. Fortsättningsskolan   3.400:- 
c. Kommunala mellanskolan  12.400:- 
d. Föreläsningsföreningen 600:- och  
folkbiblioteket 900:-   1.500:- 
e. Tekniska aftonskolan   500:-  62.600:- 
 
S. III. B. Barnavårdsnämnden    5.600:- 
 
S. IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
A. Utgifter direkt under denna huvudrubrik: 
 
Underhåll av fastigheter  3.824:35 
Avskaffning och underhåll av  
inventarier   3.166:- 
  Transport 6.990:80   131.249:82 
 
  transport 6.990:80   131.249:82 
Sandning och snöskottning  412:69 
Fastighetsregister  2.048:75 
Inköp av stenkross  5.388:55 
Kommunikationsberedningen 500:- 
Övriga ändamål  1.738:90 17.079:69 
 
B. Gatuarbeten: 
 
Underhåll   6.805:92 
Parken – kyrktrapporna  653:85 
Gullmarsgatan   1.510:- 8.969:77 
C. Parkstyrelsen   2.750:- 
 
D. Gatubelysningen   
 
Ström 1.792:- material 932:60  2.724:60 
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E. Gatubevattningen   1.210:35 
 
F. Renhållningen: 
 
Entreprenörarvode  8.250:- 
Föreståndarens lön  600:- 
Gaturenhållningen och viss renhållning  
i stadsparken   1.122:- 
Underhåll av stationen och kärlen 923:66 
Bränsle och lyse  496:93 11.392:59 
 
G. Vattenledningar: 
Underhåll av ledningar med tillhörande  
byggnader   6.959:49 
Fördämning vid stora vattendammen 11.426:10 
Stigbergsgatan  712:95 
Norra Kvarngatan  921:10 
Gullmarsgatan  1.476:- 
Bidrag för ledning till den blivande  
havsbiologiska stationen  800:- 22.295:64 
 
H. Avloppsledningar: 
Underhåll   3.758:34 
Norra Kvarngatan  909:05 
Gullmarsgatan  1.020:43 5.687:82 
 
I. Brandväsendet: 
Brist från år 1927  800:- 
Anskaffning och underhåll  
av inventarier  879:71 
löner och arvoden samt  
beklädnadsersättning till brandcheferna 10.558:- 
  Transport 12.237:71 72.110:46  131.249:82 
 
 
  Transport 12.237:71 72.110:46  131.249:82 
Beklädnad och utrustning av  
brandmännen  489:82 
Körövningar   400:- 
Försäkring av brandbilen  519:- 
Bränsle, smörjolja, lyse och  
renhållningsartiklar  563:66 
annonser, trycksaker, skrivmaterialier,  
porton och telefonavgifter  375:24 
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Underhåll av hästar  100:- 
Övriga ändamål  258:40 
   14.943:83 
Avgår ersättning för eldsläckningshjälp 1.808:76 13.135:07 
 
J. Övriga behov: 
 
Löner och arvoden  3.750:- 
Telefonavgifter  83:60 
Brandförsäkringspremier  753:52 4.587:12 
 
K. Överfört såsom reserverade medel: 
 
För försörjningshem  10.000:- 
För idrottsplats  2.000:- 12.000:-  101.832:65 
 
S. V. Verk och inrättningar: 
 
A. Magistraten och rådhusrätten  15.437:26 
B. Stadsfullmäktige och nämnders expedition 20.156:98 
C. Polisväsendet   6.438:45 
E. Övriga behov   14.525:30  79.025:86 
 
S. VI. Avskrivning å egentliga kommunalutskylder: 
 
Influtna nettobelopp uppföras och icke bruttobelopp med avskrivning. 
 
S. VII. Räntor å lån: 
 
1905 års obligationslån   12.880:- 
1911 års obligationslån   28.544:35 
1922 års amorteringslån   7.437:50 
Tillfälliga lån   2.927:50 
    51.789:35 
Avgår influtna räntor   1.528:70  50.260:65 
     Transport 362.368:98 
 
 
     Transport 362.368:98 
 
S. VIII. Amorteringar å lån: 
 
1911 års obligationslån   19.000:- 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 5.000:- 
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Tillfälligt lån i Lysekils Sparbank  5.000:- 
Tillfälligt lån hos elektricitetsverket  5.000:-  34.000:- 
 
S. IX. Oförutsedda utgifter: 
 
Fördelade å vederbörande konton. 
 
S. X. Kyrkan     40.400:- 
      436.768:98 
Överskott      23.822:55 
     Kronor 460.591:53 
 
Fördelning av kostnaderna å nedanstående konton: 
 
S. II. Sundhetsvården: 
 
Löner, pensioner och arvoden  9.685:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.  110:66 
Telefonavgifter   250:- 
Förbandsartiklar   78:- 
Desinfektioner   168:51 
 
Folkbadet: 
 
Sommarbad   776:35 
Vinterbad   1.000:- 1.776:35 
Hyresbidrag till landstingets  
sjukupptagningsanstalt  350:- 
bidrag till dispensärverksamheten 416:60 776:60  12.845:12 
Köttbesiktningsbyråns utgifter för städning, lyse, renhållningsartiklar m. m.  932:43 
     Kronor 13.777:55 
S. V. Verk och inrättningar: 
 
A. Magistraten och rådhusrätten: 
 
Löner och arvoden   14.400:- 
Annonser, trycksaker, inbindningskostnader,  
skrivmaterialier m. m.    860:16 
Telefonavgifter   177:10  15.437:26 
 
B. Stadsfullmäktige och nämnders expedition: 
 
Löner och arvoden   14.400:- 
Annonser, trycksaker och inbindningskostnader 3.017:08 
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Skriv- och ritmaterialier   747:45 
Porton    264:- 
Avgifter för telefoner och för utsträckt telefontid 984:45 
Städning av stadsingenjörskontoret  180:- 
Avgift till Svenska Stadsförbundet  252:- 
Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift 312:-  20.156:98 
 
C. Polisväsendet: 
 
Anskaffning och underhåll av inventarier 157:40 
Löner, arvoden och beklädnadsersättning 19.623:- 
Medicin    74:95 
Städning    600:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar  687:33 
Annonser, trycksaker, skrivmateralier  149:24 
Telefonavgifter   445:40 
Rannsakningsfångars underhåll och transport 86:95 
Inrättande av polistelefoner  643:60  22.467:87 
 
D. Uppbördsverket: 
 
Löner och arvoden   4.666:- 
Ersättning till stadsfogden för kontor  500:- 
Annonser, trycksaker, arkivmaterialier m. m.  783:32 
Telefonavgifter   269:13 
Övriga ändamål   220:-  6.438:45 
 
E. Övriga behov: 
 
Hyra för rådhuslokalerna  4.000:- 
Uppvärmning av  
rådhuslokalerna 600:- 
avgår för högt år 1927 550:- 50:- 
Städning av rådhuslokalerna 560:- 
Lyse och renhållningsartiklar 344:64 5.044:64 
Krono- m. fl. utskylder   1.143:45 
   Transport 6.188:09  64.500:56 
 
 
   Transport 6.188:09  64.500:56 
Olycksfallsförsäkringsavgifter för  
hos staden anställda   2.399:60 
Anslag till skyttegillet  250:- 
Anslag till arbetsförmedlingen 100:- 350:- 
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Allmänna pensionsförsäkringen: 
 
Arvode till pensionsnämndens  
ordförande   500:- 
Annonser, trycksaker,  
skrivmateralier m. m.   140:83 
Utlägg för oguldna grundavgifter 855:- 
Bidrag för pensionstillägg  4.092:78 5.588:61  14.525:30 
     Kronor 79.025:86 
 
Stadens ekonomiska ställning vid årets slut är i enlighet med Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning   12.086:78 
Checkräkning med AB Göteborgs Bank  18.455:60 
Jordfastigheter   580.000:- 
Gator, platser och vattenrätt  1:- 
Byggnader    35.000:- 
Vattenledningsverket   150.000:- 
Renhållningsverket   25.000:- 
Bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar 200.000:- 
Elektricitetsverket med dess anläggningar 225.000:- 
 
Inventarier: 
 
Drätselkammaren  5.000:- 
Stadsingenjörskontoret och förråden 3.500:- 
Brandväsendet  10.000:- 
Hamninrättningen  1.500:- 20.000:- 
 (nom. 700.000 kr.) 
Aktier: Lysekils Järnvägsaktiebolag  350.000:- 
Lysekils Nya Badhus A.-B. (nom 12.000 kr.) 000.000:- 
Fattigvårdens kapitalbehållning  30.000:- 
Folkskolans kapitalbehållning  107.000:- 
Kommunala mellanskolans kapitalbehållning 5.000:- 
Folkskolans lån av staden   51.000:- 
Diverse personers konto   19.880:33 
 
Förskotterade anslag för år 1929: 
 
Renhållningskärl  2.532:- 
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Folkbadet   500:- 
Folkskolan   11.000:- 
  Transport 14.032:- 1.828.423:71 
 
 
  Transport 14.032:- 1.828.423:71 
Kommunala mellanskolan  8.000:- 
Barnavårdsnämnden  500:- 
Stengatan   1.207:25 23.739:25 
 
Donationers placering: 
 
Lysekils Sparbank, Engbergs donationsfond 8.774:10 
Lysekils Sparbank, Pihls museidonation  4.657:82 
Obligationers Konto: Engbergs donationsfond  
45.000:-, Fattiga sjukas fond 15.000:-  60.000:- 
Förvaltningen av Ida Sannes fond  3.000:- 
Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond 2.000:- 78.431:92 1.930.594:88 
Underskott för år 1927     6.651:02 
     Kronor 1.937.245:90 
 
SKULDER: 
 
4 % obligationslånet av år 1905  308.000:- 
4½ % obligationslånet av år 1911  614.000:- 
Lysekils Sparbank, stadens amorteringslån av år 1922 170.000:- 
Lysekils Sparbank, elektricitetsverkets  
amorteringslån av år 1922   225.000:- 
Lysekils Sparbank, tillfälligt lån av år 1925 25.000:- 1.342.000:- 
Tillfälligt lån hos elektricitetsverket   30.000:- 
Jordkassan     9.491:43 
Hamnens skulder    54.000:- 
 
Reserverade medel för: 
 
Försörjningshem 10.000, idrottsplats 2.000  12.000:- 
Fattigvården överfört till år 1929   5.500:- 
 
Donationer: 
 
Ida Sannes fond   3.000:- 
Johanna Maria Svenssons fond  2.000:- 
Fattiga sjukas fond   15.000:- 
G. A. Engbergs donationsfond  53.774:10 
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Ludvig Pihls museidonation  4.657:82 78.431:92 1.531.423:35 
Överskott för år 1928     23.822:55 
     Kronor 1.937.245:90 
 
 
Kapitalbehållning har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans år 1928     428.500:- 
Godtgörelse från jordkassan amortering å  
1905 års obligationslån (jordlånet)  14.000:- 
Minskning av stadens skulder genom amorteringar 34.000:- 
Minskning av hamninrättningens skulder  
genom amorteringar   5.000:- 
Ökning av folkskolans kapitalbehållning  5.000:-  58.000:- 
      486.500:- 
 
Avgår följande: 
 
Minskat värde å jordfastigheter genom  
tomtförsäljningar   15.000:- 
Avskrivning å inventarier   3.000:- 
Avskrivning å vattenledningsverket  25.000:- 
Avskrivning å kajer, bryggor och övriga  
hamnanläggningar   10.000:- 
Avskrivning å aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag 50.000:- 
Minskning å folkskolans lån av staden genom  
amortering    1.500:-  104.500:- 
     Kronor 382.000:- 
 
 
För den särskilda förvaltningen av jordkassan och årets tomtförsäljningar lämnas följande 
översikt: 
 
Jordkassans fordran av staden vid årets början   10.462:39 
Tomtförsäljningar under året    15.035:47 
     Kronor 25.497:86 
 
Amortering å 1905 års obligationslån  14.000:- 
Bidrag till Gullmarsskolans arbeten  2.006:43  16.006:43 
Jordkassans fordran av staden vid årets slut   9.491:43 
     Kronor 25.497:86 
 
Lysekil den 18 februari 1929. 
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FÖR LYSEKILS STADS DRÄTSELKAMMARE 
AXEL LJUNGBERG. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Drätselkammares räkenskaper och 
förvaltning för år 1928, få härmed avgiva följande utlåtande: 
 
Vi hava granskat räkenskaperna och funnit dem förda med ordning och reda och försedda 
med vederbörliga verifikationer samt överensstämmande med Stadsfullmäktiges och 
Drätselkammarens protokoll. 
 
Kassabehållningen har den 11 dennes av oss inventerats och befunnits överensstämma med 
bokfört belopp. 
 
Vi hava övertygat oss om, att stadens bankräkning överensstämmer med räkenskaperna. 
 
Samtliga under Drätselkammarens vård befintliga bankböcker, aktier, obligationer och andra 
värdehandlingar hava av oss inventerats och granskats, varvid allt befunnits i behörig ordning. 
 
De i bokslutet verkställda avskrivningarna finna vi lämpliga. 
 
Brandförsäkringarna för stadens fastigheter och övriga tillhörigheter hava av oss genomgåtts 
och förefalla betryggande. 
 
Drätselkammarens förvaltningsberättelse, som återfinnes här ovan, har av oss genomgåtts och 
utgör ett noggrant utdrag ur räkenskaperna. 
 
På grund av vad ovan anförts, och då vi i övrigt anse ifrågavarande förvaltning och dess 
räkenskaper på ett tillfredsställande sätt handhava, få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 14 maj 1929. 
 
ANDERS CHRISTENSON. EWALD LUCKEY. 
JOHN SWEDENFELT.  HUGO HANSSON. 
 
Bilaga N:o 6, 1929. 
 
Lysekils Folkskolestyrelse får härmed lämna följande redogörelse över 
folkskolans räkenskaper och förvaltning för år 1928. 
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Vid årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar     255.163:- 
Skolans skulder     152.806:97 
    Kapitalbehållning Kronor 102.256:03 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1926     3.606:65 
Hyror      5.711:75 
Ersättning från kommunala mellanskolan för bränsle   2.000:- 
Statsbidrag      51.379:07 
Anslag av staden     44.800:- 
     Kronor 107.497:47 
 
UTGIFTER: 
    
Underhåll av fastigheter    2.466:26 
Anskaffning och underhåll av inventarier  570:78 
Lärares avlöningar    81.822:53 
Andra avlöningar    5.250:- 
Undervisningsmaterial    3.124:18 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar   4.757:36 
Brandförsäkringspremier    933:24 
Skolbad     467:25 
Skolbiblioteket    243:15 
 
Räntor å lån: 
 
Statens Pensionsanstalt   3.722:01 
Kungl. Postsparbanken   132:96 
    3.854:97 
Avgår influtna räntor   169:05 3.685:92 
    Transport 103.320:67 
 
    Transport 103.320:67 
Amorteringar å lån: 
Statens Pensionsanstalt   1.984:03 
Kungl. Postsparbanken   1.233:91 3.217:94 
 
Övriga utgifter: 
Annonser, trycksaker och skrivmaterialier 146:07 
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Porton och telefonavgifter   221:90 
Läkareundersökning och medicin  153:27 
Lärjungepremier   300:- 821:24 107.359:85 
Överskott      137:62 
     Kronor 107.497:47 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers Konto följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan    16:50 
Checkräkning med A.-B. Göteborgs Handelsbank  172:40 
Innestående statsbidrag    10.849:07 
Fortsättningsskolan, 1928 års underskott   1.247:41 
Diverse Personers Konto    1.500:- 
 
Fastigheter: 
 
Skolhuset på Färgaregatan   100.000:- 
2 skolhus vid Stora Kyrkogatan och Föreningsgatan  59.000:- 
1 skolhus vid Stora Kyrkogatan (skolköket) 10.000:- 
Parkskolehuset   40.000:- 
Gymnastikhuset   30.000:- 230.000:- 
 
Inventarier: 
 
I skolhuset vid Färgaregatan  4.000:- 
I de båda skolhusen vid Stora Kyrkogatan  
och Föreningsgatan   2.000:- 
I skolhuset vid Stora Kyrkogatan (skolköket) 1.500:- 
I parkskolehuset   1.500:- 
I gymnastikhuset   1.000:- 10.000:- 
Undervisningsmaterial    500:- 254.285:38 
 
Donationers placering: 
 
Lysekils Sparbank, för Hanna Pretelius understödsfond 1.124:55 
Lysekils Sparbank, för Johan Johanssons  
donationsfond   37.160:75 
Obligationers Konto, för Johan Johanssons  
donationsfond   550:- 37.710:75 38.835:30 
     Kronor 293.120:68 
SKULDER: 
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Statens Pensionsanstalt   80.727:38 
Kungl. Postsparbanken   1.298:65 
Stadskassan, andel i stadens 1922 års  
amorteringslån i Lysekils Sparbank  51.000:- 
Stadskassan. Förskott å 1929 års anslag  11.000:- 
Fortsättningsskolan, 1927 års överskott  1.544:19 
Diverse Personers Konto   1.000:- 146.570:22 
    
Donationer: 
 
Hanna Petrelius understödsfond  1.124:55 
Johan Johanssons donationsfond  37.710:75 38.835:30 185.405:52 
 
Överskott: 
 
För år 1927     603_57 
För år 1928     137:62 741:19 
Kapitalbehållning     106.973:97 
     Kronor 293.120:68 
 
Kapitalbehållningen har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans år 1928     102.256:03 
Minskning på skulder genom amorteringar   3.217:94 
Minskning av skuld till staden genom stadens  
amortering å 1922 års lån i Lysekils Sparbank   1.500:- 
     Kronor 106.973:97 
 
Lysekils folkbiblioteks räkenskaper för år 1928. 
 
INKOMSTER: 
 
Anslag av staden    Kronor 243:15 
 
UTGIFTER: 
 
Inköp och inbindning av böcker   Kronor 243:15 
 
Lysekils fortsättningsskolas räkenskaper för år 1928. 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1926    286:90 
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Statsbidrag     3.720:- 
Anslag av staden    3.400:- 7.406:90 
Underskott      1.247:41 
     Kronor 8.654:31 
 
UTGIFTER: 
 
Lärarelöner      6.545:37 
Undervisningsmaterial     756:99 
Skolköket      1.351:95 
     Kronor 8.654:31 
Skolans tillgångar och skulder vid årets slut äro följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Fordran av folkskolekassan, 1927 års överskott  Kronor 1.544:19 
 
SKULDER: 
 
Skuld till folkskolekassan, 1928 års underskott   1.247:41 
Skillnad mellan tillgångar och skulder    296:78 
     Kronor 1.544:19 
 
Hanna Petrelius understödsfonds räkenskaper för år 1928. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början   1.121:69 
Upplupen ränta under året     44:86 
     Kronor 1.166:15 
 
Uttagit under året i Lysekils Sparbank för utdelning av  
premier till folkskolebarn     42:- 
innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut   1.124:55 
     Kronor 1.166:15 
 
Sammandrag av Stadsfiskalen Elias Sandells redovisning för Johan 
Johanssons donationsfond under åren 1926, 1927 och 1928. 
 
Influtna medel     46.403:06 
11 st Svenska Statens premieobligationer   550:- 
     Kronor 46.953:06 
 
Kostnader för bouppteckning, auktion, stämpel, lagfart, inregistrering m. m.  3.339:97 
Diverse skulder, hushållsutgifter m. m.     1.341:32 
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Återburit till Länsstyrelsen ersättning för indragen vinutskänkningsrättighet 403:50 
Krono- och kommunalutskylder    420:85 
Gravvård över donator jämte utgifter för gravens skötsel  440:- 
     Transport 5,945:64 
 
     Transport 5.945:64 
Underhåll till hushållerskan Julia Avensson enligt donators föreskrift 900:- 
 
Barnbespisning: 
 
Under 1927     1.029:- 
Under år 1928    1.367:67 2.396:67 
Sammanlagda utgifter     9.242:31 
 
Tillgångar den 31 december 1928: 
 
Innestående i Lysekils Sparbank   37.160:75 
11 st. Svenska Statens premieobligationer á 50:- kr. per st. 550:- 37.710:75 
     Kronor 46.953:06 
 
Lysekil den 7 februari 1929. 
 
FRITZ LÜSCH. 
Folkskolestyrelsens ordförande. 
 
  /AXEL HOLMQVIST. 
  Kassaförvaltare. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Efter fullgjord granskning av förestående räkenskaper få undertecknade, utsedda revisorer, 
härmed intyga, att räkenskaperna äro förda med god ordning och alla utgiftsposter styrkta 
med nödiga verifikationer. 
 
Kassabehållningen har av oss den 11 dennes inventerats och befunnits överensstämma med 
bokfört belopp. 
 
Dessutom hav vi förvissat oss om, att skolans bankräkning överensstämmer med 
räkenskaperna. 
 
Samtliga under Folkskolestyrelsens vård befintliga bankböcker och obligationer hava av oss 
inventerats och granskats, varvid allt befunnits i behörig ordning. 
 
På grund av vad vi ovan anfört, tillstyrka vi full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
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Lysekil den 14 maj 1929. 
 
ANDERS CHRISTENSON. JOHN SWEDENFELT. 
 
HUGO HANSSON.  EWALD LUCKEY. 
 
Bilaga N:o 7, 1929. 
 
Redogörelse för Kommunala Mellanskolans i Lysekil räkenskaper och 
förvaltning för år 1928. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar     8.054:49 
Skolans skulder     3.054:49 
    Kapitalbehållning Kronor 5.000:- 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1926  3.054:49 
Statsbidrag   21.611:04 
Anslag av staden  12.400:- 
Terminsavgifter  4.869:-   41.934:53 
 
Underskott      1.005:63 
     Kronor 42.940:16 
 
UTGIFTER: 
 
Anskaffning och underhåll av inventarier   548:05 
Lärares avlöningar     33.017:57 
Andra avlöningar     625:- 
Undervisningsmaterial     747:15 
Lokalhyra till folkskolan     4.500:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar: 
Ersättning till folkskolan för  
lokalernas uppvärmning  2.000:- 
Lyse och renhållningsartiklar 117:47   2.117:47 
Skolbiblioteket     150:- 
Räntor      26:40 
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Övriga utgifter: 
 
Annonser, trycksaker och  
skrivmatrialier  771:42 
Porton och telefonavgifter  373:50 
Brandförsäkringspremier m. fl. utgifter 63:60   1.208:52 
     Kronor 42.940:16 
 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgåender Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan  18:52 
Innestående statsbidrag  6.566:04 
Diverse personers konto  2.840:- 
Inventarier   5.000:-   14.424:56 
Underskott för år 1927  607:03 
Underskott för år 1928  1.005:63   1.612:66 
     Kronor 16.037:22 
SKULDER: 
 
Checkräkning med A.-B.  
Göteborgs Bank  3.037:22 
Stadskassan, förskott å 1929 års anslag 8.000:-   11.037:22 
Kapitalbehållning     5.000:- 
     Kronor 16.037:22 
 
Lysekil den 7 februari 1929. 
 
FÖR KOMMUNALA MELLANSKOLANS I LYSEKIL STYRELSE. 
O. JOHANSSON. 
ordförande. 
 
 AXEL HOLMQVIST, 
 kassaförvaltare. 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Efter fullgjord granskning av förestående räkenskaper få undertecknade, utsedda revisorer, 
härmed intyga att räkenskaperna äro förda med god ordning och alla utgiftsposter styrkta med 
nödiga verifikationer. 
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Den 11 dennes hava vi inventerat kassabehållningen, vilken befunnits överensstämma med 
bokfört belopp, och hava vi övertygat oss om att skolans bankräkning överensstämma med 
räkenskaperna. 
 
På grund av vad ovan anförts tillstyrka vi full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 14 maj 1929. 
 
ANDERS CHRISTENSSON. JOHN SWEDENFELT. 
HUGO HANSSON  EVALD LUCKEY. 
 
Bilaga N:o 8, 1829. 
 
Styrelseberättelse. 
 
Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk får härmed till Stadsfullmäktige avgiva följande 
berättelse över verkets förvaltning år 1928. 
 
Verkets ställning pr 31 december 1928 är enligt Utgående Balansers Konto följande: 
 
TILLGÅNGAR. 
 
Fastigheter      40.000:- 
Maskiner och instrumentering    55.000:- 
Inventarier      2.000:- 
Verktyg      100:- 
Ledningsnätet     20.000:- 
Mätare och strömbegränsare    12.254:55 
Stolpar, koppartråd, lampor, etc.    2.000:- 
Fordringar      61.951:46 
Innestående å Sparkasseräkning    636:41 
Innestående å Löp. Räkning i Göteborgs Bank   9.554:37 
Innestående å Löp. Räkning i Göteborgs Handelsbank   16.881:48 
Drätselkammarens lån     30.000:- 
Kassabehållning     1.339:12 
     Kronor 251.717:39 
 
SKULDER. 
 
Lån i Lysekils Sparbank     225.000:- 
Bokskulder      16.717:39 
Vinst- & Förlust Konto     10.000:- 
     Kronor 251.717:39 
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Elektricitetsverkets värde år 1928 (utan avskrivningar). 
 
    Vid årets början  Vid årets slut. 
Fastigheten S:a Hamngatan 10  35.000:-  35.000:- 
Huvudtransformatorstationen  10.000:-  10.000:- 
Nedtransformatorsstationerna å Slätten  5.000:-  5.000:- 
Transformator jämte tillh. Instrumentering 33.000:-  33.000:- 
Dieselmotor med generator  5.000:-  5.000:- 
Omformareaggregatet   28.000:-  28.000:- 
Hög- och lågsp. Instrumentering i verket  6.000:-  6.000:- 
Ackumulatorbatteri   10.000:-  10.000:- 
Utjämningsaggregat   3.000:-  3.000:- 
Transformatorer jämte hög- & lågsp. instrumentering  
i transformatorstationerna å Slätten  10.000:-  10.000:- 
Ledningsnätet   25.000:-  25.000:- 
Ledningsnätet, strömbegränsare & kontrollapparater 14.932:03  17.657:89 
Inventarier    1.500:-  2.332:79 
Verkstyg    100:-  100:- 
Stolpar, koppartråd, lampor etc,  600:-  2.000:- 
 I verket bundet kapital  187.132:03  192.090:68 
 
Verkets bokförda värde. 
 
Verkets bokförda värde vid 1927 års slut var   187.132:03 
Tillkommer för nyanskaffningar år 1928    4.958:65 
      192.090:68 
Avgår avskrivningar     60.736:13 
Verkets bokförda värde vid 1928 års slut  Kronor 131.354:55 
 
Sammandrag av Vinst- och Förlust Konto utvisar följande siffror: 
 
INKOMSTER. 
 
Från 1927 överförd vinst     36.000:- 
Energi Konto      153.897:84 
Mätare- & strömbegränsarhyror    6.167:26 
Armatur Konto     219:75 
Diverse inkomster     64:80 
     Kronor 196.349:65 
 
UTGIFTER. 
 
Inlevererat till Drätselkammaren    36.000:- 
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Intresse Konto   7.631:32 
Förvaltningskostnader   11.358:48 
Utskylder och försäkringspremier  1.001:52 
Tillverkningskostnader   53.578:69 
Distributionskostnader   15.705:48  89.455:49 
Osäkra fordringars Konto (avskrivn.)  158:03 
Fastigheters Konto   10.000:- 
Maskiners Konto   40.000:- 
Inventariers Konto   332:79 
Ledningsnätets Konto   5.000:- 
Mätare- & strömbegränsare Konto (avskrivn.) 5.403:34  60.894:16 
Överföres till 1929 års Vinst- & Förlust Konto   10.000:- 
     Kronor 196.349:65 
 
Det framgår sålunda av ovanstående sammandrag, att bruttoöverskottet av 1928 års rörelse 
uppgått till kr. 70.894:16. Det av Drätselkammaren begärda beloppet kr. 10.000:-, som skall 
inlevereras år 1929, har överförts till detta års Vinst- & Förlust Konto. Återstående kr. 
60.894:16 har styrelsen beslutat avskriva i enlighet med ovanstående specifikation. Detta kan 
möjligen som en alltför kraftig nedskrivning av verkets tillgångar, men med hänsyn till 
befintliga maskiners ålder – samtliga sedan år 1917 pch åren därförut – har Styrelsen ansett 
denna sin åtgärd både önskvärd och väl motiverad. Här nedan skall Styrelsen lämna en 
närmare redogörelse för avskrivningars fördelning. 
 
På Osäkra fordringars Konto har en ofrånkomlig avskrivning med kr. 158:03 varkställts. 
 
Beträffande Fastigheters Konto har fastigheten Södra Hamngatan 10 nedskrivits med kr. 
5.000:- och Huvudtransformatorstationen med samma belopp. Bokförda värdet efter 
avskrivning kr. 30.000:- och kr. 5.000:- resp. 
 
En avskrivning med kr. 40.000:- har verkställts på Maskiners Konto. Både Dieselagregatet 
och Utjämningsmaskineriet äro ju av synnerligen gammalt datum, varför Styrelsen nedskrivit 
deras värden med kr. 4.999:- och kr. 2.999:- resp., varigenom deras bokförda värde var för sig 
blir kr. 1:-. Transformator jämte tillhörande instrumentering i Huvudtransformatorstationen 
har nedskrivits med kr. 10.002:- och omformaraggregatet med kr. 18.000:-. Bokfört värde 
efter avskr. 22.998 och 10.000 resp. Övriga avskrivningar å Maskiners Konto äro följande: 
Hög- & lågspänningsinstrumentering i verket kr. 1.000:-, ackumulatorbatteriet kr. 2.000:- 
samt hög- & lågspänningsinstrumentering i transformatorstationerna på Slätten kr. 1.000:- 
 
Inventariers Konto har nedskrivits med kr. 332:79. Ledningsnätet med kr. 5.000:- - och 
Mätare- & strömbegränsare med kr. 5.403:34. 
 
Genom dessa avskrivningar har Elektricitetsverkets bokförda värde pr 31 december 1928 
nedgått till kr. 131.354:55. 
 



1929 Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 
 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 165 
 

Elektricitetsverkets drift har under året fortgått med stigande förbrukning av elektrisk energi. 
 
Från Trollhätte Kraftverk har under år mottagits 1.130.118 kWh (1927 1.083.220 kWh). Till 
Skandia-Verken, AB har levererats 347.475 kWh (1927 322.679 kWh). Totalmätaren i 
Elektricitetsverket har registrerat 569.232 kWh mot 551.050 kWh år 1927 och mätaren för 
utgående högspänningsledningen till Slätten 35.183 kWh mot 30.390 kWh år 1927. 
 
Under året hava endast mindre reparations- ovh underhållsarbeten utförts på ledningsnätet. 
 
På framställning av Drätselkammaren kommer Styrelsen att inleverera begärt belopp kr. 
10.000:- 
 
Med beklagande får Styrelsen meddela, att de underhandlingar, som förts med Aktiebolaget 
Sveriges Förenade Konservfabriker i Göteborg angående energileverans till bolagets nya 
fabrikskomplex vid S:a Hamngatan ej lett till resultat, då bolaget icke ansett sig kunna 
acceptera det pris för kraften, som Styrelsen erbjudit. Den taxa, som styrelsen föreslagit, har 
utarbetats av verkets konsulterande ingenjör samt dessutom underställts kraftverksdirektör 
Sylwan, vilken fann den stå i rimlig propotion till verkets självkostnadspris. Det pris, bolaget 
önskade betala, understeg icke blott Skandia-Verkens taxa utan även verkets självkostnader. 
På sådana villkor kan Styrelsen icke sälja energi. 
 
Å lånet i Lysekils Sparbank har den 1 september 1928 verkställts den sjätte amorteringen med 
kr. 25.000:- Lånets storlek är nu kr. 225.000:- 
 
Lysekil i maj 1929. 
 
  FRITZ LÜSCH. 
 
AXEL LJUNGBERG.   GUST. A. LÖFGREN. 
 
AXEL JOHANSSON.   NISSE ERICSSON. 
     /Ivar Hyllengren. 
 
Revisionsberättelse för år 1928 av räkenskaperna för Lysekils Stads Elektricitetsverk. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Eletricitetsverks räkenskaper och 
förvaltning för år 1928, hava fullgjort detta uppdrag och vitsorda, att av Styrelsen avgiven 
berättelse är överensstämmande med räkenskaperna, samt att samtliga utgifter äro försedda 
med vederbörliga verifikationer. 
 
Dagens kassabehållning, kr. 1.388:74, är inventerad och befunnen överensstämma med 
kassaboken. 
 
Styrelsens protokoll för år 1928 hava vi genomläst och ej funnit anledning till anmärkning. 
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Emot av Styrelsen föreslagen disposition av årets bruttoöverskott, kr. 70.894:16, hava vi ej 
något att erinra. 
 
Vi tillstyrka, att ansvarsfrihet beviljas för 1928 års förvaltning. 
 
Lysekil den 4 Juli 1929. 
 
JOH. WESTLING. E. ANDERSSON. SVEN BRUNELL. 
 
 
Bilaga N:o9, 1929. 
 
SAMMANDRAG AV LYSEKILS KYRKAS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1928. 
 
INKOMSTER: 
 
Kontant i kassan  273:64 
Uttaget i Lysekils Sparbank 117:82   391:46 
Anslag av stadskassan under året 40.400:- 
Sålda gravplatser å Åkerbräckan 4.485:- 
Sålda gravplatser å Dalskogen 280:- 
Arrenden   80:- 
Diverse inkomster  219:50 
Räntor   151:45   45.615:95 
     Kronor 46.007:41 
 
UTGIFTER: 
 
Amortering å lån     9.942:85 
Räntor å lån      9.490:81 
Underhåll å fastigheter     4.976:41 
Inköp och reparationer å inventarier    229:73 
Avlöningar      12.915:- 
Åkerbräckans kyrkogård     50:20 
Dalskogens kyrkogård     43:- 
Församlingsvården     121:- 
Bränsle och lyse     1.450:65 
Diverse utgifter     2.542:24 
Innestående i Lysekils Sparbank 31 dec. 1928   4.074:59 
Kontant i kassan     170:93 
     Kronor 46.007:41 
 
Inventarium den 31 december 1928. 
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TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan     170:93 
Innestående i Lysekils Sparbank    4.074:59 
Kyrkan      142.000:- 
Inventarier      9.000:- 
Prästgården      30.000:- 
Kyrkogården i Dalskogen     24.000:- 
Kyrkogården i Åkerbräckan    2.000:- 
Gamla kyrkogården     100:- 
Kyrkans jord i Parken     100:- 
     Kronor 211.445:52 
 
SKULDER: 
 
Kungl. Postsparbanken     68.522:21 
Statens Pensionsanstalt     60.776:34 
Lysekils Sparbank     76.000:- 
Lysekils Sparbank     2.000:- 
Kapitalbehållning     4.146:97 
     Kronor 211.445:52 
FONDER: 
 
Lysekils Prästänkefond     12.000:- 
Christine Lyckes donationsfond    1.325:62 
Gamla kyrkans fond     627:21 
Bårtäckekassan     68:15 
Alb. Karlsons sjukfond     13.502:26 
Ljuskronefonden     46:30 
Gravfonder enligt specifikation    9.188:80 
     Kronor 36.758:34 
 
Lysekil den 31 december 1928. 
 
A. W. CHRISTENSSON 
Kyrkokassör. 
 
R E V I S I O N S B E R Ä T T E L S E. 
 
Undertecknade, av Lysekils stads kyrkostämma utsedda att granskap Lysekils kyrkas 
räkenskaper och förvaltning för år 1928, få efter fullgjordt uppdrag följande berättelse: 
 
Vi hänvisa till förestående berättelse, vars riktighet vi vitsorda. 
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De under kyrkorådets förvaltning stående fonderna hava av oss granskats utan anmärkning. 
 
Då räkenskaperna äro försedda med vederbörliga verifikationer och förda med utmärkt 
ordning, få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 11 maj 1929. 
 
O. JOHANSSON. GUNNAR NYBLOM. 
 
Bilaga N:o 10, 1929. 
 
Bilaga till Drätselkammarens protokoll för den 30 september 1929, § 157. 
 
Stadsfullmäktiges yttrande över förslag och utredning angående 
införlivning med Lysekils stad av en del av Lyse socken. 
 
Till besvarande av den gjorda remissen får Drätselkammaren anföra följande: 
 
Av den historik utredningsmannen lämnar över införlivningsfrågan framgår, att införlivningen 
visserligen varit föremål för överväganden vid skilda tillfällen, men att den icke varit aktuell i 
vad på staden ankommer. De initiativ som tagits, hava utgått antingen från innebyggare på 
Slätten eller från Kungl. Maj:ts Befallningshavande, under det att staden genom sina 
fullmäktige visserligen och på grund av nämnda initiativ vid två tillfällen medverkat till 
ärendets utredning men varje gång tvekat inför fortsättningen. Tveksamheten har icke blott 
haft sin grund i de befarade ekonomiska svårigheterna vid indelningsändringens realiserande 
utan har även bottnat i ansvarskänsla inför de förpliktelser redan förut iklätt samhällsborna i 
Lysekil. de låneförbindelser staden måst ikläda sig samt de direkta kostnader staden måst 
bestrida för jordköpet, för vattenverket med ledningar, för gatuanläggningar och 
avloppsledningar, för renhållningen, kraftverket, hamnbyggnaderna, undervisningen, kyrkan 
med kyrkogårdar, och den stora aktieteckningen i Lysekils järnväg, utgöra skäl mer än nog för 
staden att motsätta sig en ytterligare avsevärd belastning utöver vad staden av sina egna 
förhållanden kan bliva nödtvungen till. Stadens ståndpunkt i detta avseende blev även 
klargjort för utredningsmannen, i tots av att denne vid sina överläggningar med stadens 
representanter undantog från diskussion frågan om införlivning eller icke, och i stället 
baserade överläggningen på vad som vore att iakttaga, därest en införlivning bleve av Kungl. 
Maj:t påbjuden. 
 
Beträffande det geografiska läger för de båda samhällena bör framhållas, att Lysekil redan så 
tidigt som 1778 fick sitt område bestämt, då sextom åboar friköpte Skatte-Fiskeläget Lysekil 
med Salteriet Rinkenäs jämte bredvid fiskeläget liggande frälsejord Åkerbräcka. Den gräns 
mot det övriga Lyse, som läget liggande frälsejord Åkerbräcka. Den gräns mot det övriga 
Lyse, som härigenom uppkom framgår av en karta upprättad 1845, å vilken rågången angivits. 
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Köpingens innevånare hade säkerligen lika litet som sina föregångare från 1778 någon tanke 
på att kringskära någon från att komma till sjön, enär knappast något enda hus fanns på 
Slätten denna tid. 
 
Vidkommande stadens expropriation för sitt vattenverks behov av Tröte- och Rotemyrarna, 
skedde detta enligt en av vattenbyggnadsbyrån utarbetad plan. Stadens läge på yttersta spetsen 
av Stångenäs har ställt staden i en brydsam belägenhet beträffande tillgången av färskvatten, 
och de svårigheter staden härvidlag haft att genomgå kan icke ha undgått att hos 
stadsinnevånarna inskärpa vikten av att icke i första taget släppa in fler förbrukare än som 
kunna vara förenat med nödig omtanke för stadens del- staden har låtit undersöka hela 
Stångenäset för att utröna möjligheterna för ökad vattentillgång men utan att påträffa vatten 
på närmare håll än den 4 mil åt nordost belägna Kärnsjön. Då Tröte- ovh Rotemyrarna i laga 
ordning lagts i stadens vattensystem, har detta icke på något sätt försatt Sltten i något sämre 
läge, enär detta samhälle knappast ägt möjligheter att tillgodogöra sig detta vatten. Till de 
brunnar, varur samhällets innevånare förut haft att hämta sitt vatten, har kommit de tre 
vattenposter (och lika många brandposter), som staden enligt expropriationsvillkoren ställt till 
förfogande, och varifrån innevånarna på Slätten äga utan kostnader för anläggningen fritt taga 
vatten. 
 
Frågan om medgivande för sagda innevånare att i vidare mån än vad nyss är sagt kunna 
tillgodogöra sig vatten från stadens vattenledningsnät har för någon tid sedan blivit väckt 
inom vederbörande styrelse, men att denna liksom i viss mån även stadsfullmäktige ställt sig 
avvaktande har sin naturliga förklaring uti den osäkerhet beträffande vattentillgången, som 
alltjämt kan sägas vara för handen, då staden efter den sista utbyggnaden ännu icke fått sina 
uppsamlingsställen fyllda. Med den behandling denna fråga redan undergått och den tillgång 
på vatten, varmed man nu tilltror sig våga räkna, bör utsikter föreligga för en 
överenskommelse mellan Lysekil och Slättens innebyggare rörande en mera nöjaktig lösning 
av deras vattenfråga. Och vad angår möjligheten för Slätten att få anknyta sina kloakledningar 
till stadens avloppsledningar, har framställning därom nötts med förståelse från vederbörande 
styrelse. Skillnaden mellan vad denna styrelse härför ansett sig böra begära och vad Slättens 
vederbörande trott sig om att kunna erbjuda har varit så obetydlig att någon svårighet för en 
överenskommelse i det fallet icke behövt föreligga, därest man från Slättens sida på allvar 
velat komma till ett resultat. 
 
Drätselkammaren vill i detta avseende hänvisa till bestämmelserna i kap. 8 Vattenlagen. 
 
Av det sagda torde framgå, att möjlighet icke saknas för en tillfredsställande 
överenskommelse rörande lösandet av samhällets vatten och kloakfrågor. 
 
Någon anledning att för att dessa frågor tillgripa tvångsinförlivning torde således icke 
föreligga. De sanitära förhållandena i övrigt synes, efter vad som föregår av förste 
provinsialläkarens yttrande icke i samma grad som de nyss nämnda frågorna påkalla en 
införlivning. Några av de sanitära förhållandena framkallade olägenheter ha icke försports. 
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Beträffande i övrigt åberopade skäl för en tvångsinförlivning vill Drätselkammaren 
ifrågasätta, huruvida den omständigheten, att staden har sitt renhållningsverk, en kyrkogård 
och en del av sitt vattenförråd beläget utom staden i föreliggande fall bör tillmätas betydelse 
ens såsom bidragande orsak för en införlivning. Av vad som redan är sagt framgår, att staden 
icke inom rimligt avstånd haft någon annan vattensamling att tillgå än de angivna myrarna, 
och det för renhållningsverket inköpta området valdes med avsikt så långt bort, icke minst 
med hänsyn till möjligen uppkommande samhällsbildning i Dalskogen, och detta oberoende 
av den kommunala indelningen. Belägenheten av nämnda anläggningar har icke påkallat 
några åtgärder ifrån stadens sida för en inkorporering. 
 
Vad det gäller tillgängliga utrymmen inom staden för bostäder, får Drätselkammaren hänvisa 
till bilagda karta varav framgår, att i stadens eller enskildas ägo finnas 81 ännu ej disponerade, 
lätt tillgängliga och mycket väl belägna tomter, av vilka 15 äro avsedda för slutet 
byggnadssätt och 66 för öppet. Vidare finnas 43 med hänsyn till tillgängligheten medelgoda 
tomter, samt 50 mera oåtkomliga men dock användbara tomter. Flertalet av dessa tomter äro 
belägna vid gator, där vatten- och avloppsledningar redan finnas eller i varje fall komma att 
utföras. Samtliga tomter kunna sägas vara centralt belägna och flertalet av dem måste komma 
till användning innan staden kan anses på ett tillfredsställande sätt bebyggd. Områden sådana 
som i Hagarna, vid Drottninggatan, mellan Kungs- och Färgaregatorna samt vid lilla 
vattendammen måste ur ren stadsbyggnadskontoret ordnas, oavsett om staden har andra 
områden till sitt förfogande eller inte. Detta är också nödvändigt med hänsyn till redan havda 
kostnader för gator och ledningar samt på den grund att staden måste se till att ut det mesta 
möjliga av sina ännu osålda tomter för att så långt sig göra låter undvika att amorteringen av 
jordlånet måste gäldas genom uttaxering. Enligt gällande byggnadsbestämmelser kan med de 
angivna tomternas bebyggande bostäder beredas för ytterligare omkring 2,000 personer. 
Några sanitära olägenheter av att staden bliver fullbyggd torde icke kunna påvisas. Härvid bör 
icke förbises stadens fria och läge ute vid havet. Nämnda antal tomter angiver icke den totala 
möjligheten beträffande för byggnadsändamål användbara områden. 
 
Det antal tomter staden äger på Slätten, utgör 30, ett tal som omöjligen kan betecknas såsom 
en avsevärd del av det lämpliga byggnadsområdet inom samhället. Detta område förvärvades 
av den anledningen, att staden icke kunde få köpa enbart den tomt åtagit sig att anskaffa för 
landstingets epidemisjukhus. 
 
Angående utrymmen för industri kan anföras att betydande tomter för detta ändamål finnas i 
Bansvik, i Grönvik, vid Ringenäs och vid Åkerbräckan samt att staden i samband med 
fortgående utfyllnader för hamnen behov i sinom tid bliver i tillfälle att utnyttja de områden 
Grötön erbjuder. 
 
I vad mån de angivna utrymmena för bostäder kunna bliva tillräckliga för någon längre tid, 
låter sig givetsvis icke förutsägas. Det kan emellertid framhållas, att folkmängden i Lysekil, 
som den 31 dec. 1908 utgjorde 4,018, år 1914 nådde upp till 4,592, men år 1923 hade gått ned 
till 4,076 och efter någon stegring under åren 1924-1926 därefter ånyo minskats, så att den vid 
senaste årsskiftet utgjorde 4,085. Antalet född höll sig under åren 1909-1913 i respektive 110, 
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110, 120, 109 och 125, men hade under åren 1922-1918 nedgått till respektive 65, 82, 58, 72, 
70, 65 och 61. 
 
Nedgången i befolkningstalet med 11 proc, har givetsvis verkat återhållande på efterfrågan av 
nya bostäder. Emellertid har sedan 1914 tillkommit ett flertal lägenheter, de flesta dock efter 
depressionen, som följde på krigets slut. Under åren 1923-1928 tillkommo 67 lägenheter 
utöver de som avgingo. Under innevarande år beräknas tillkomma 18 och under 1930 minst 
19 lägenheter i nybyggnader, vars tomter ej medtagits i redogörelsen härovan. Vidare ha ett 
antal lägenheter tillkommit genom delning av hela våningar samt genom för årsuthyrning i 
anspråk tagna utrymmen, vilka tidigare varit reserverade för sommaruthyrning åt badgäster. 
Denna rätt betydande ökning i bostadstillgången måste med hänsyn till det sjunkande 
befolkningstalet innebära en avsevärd förbättring beträffande de bostadshygieniska 
förhållandena. Någon anledning att på den grund vidtaga en inkorporering kan således icke 
anses föreligga. 
 
Förbliver befolkningstalet stillastående eller fortsätter att gå tillbaka, kommer givetvis de 
senaste årens byggnadsverksamhet att minskas. Ett förebud därom utgör den mindre 
efterfrågan på tomter, som Drätselkammaren redan kan konstatera. Det bör framhållas, att 
befolkningstalet i municipalsamhället minskats från 1,563 personer år 1915 till 1.406 år 1915 
till 1.406 år 1925 och därför utvisat endast en ringa ökning till 1,422 år 1928. Vid senaste 
årsskiftet var siffran 1,420 enligt utredningsmannens uppgifter. 
 
På grund av det anförda och med hänsyn till förhållandena i övrigt kan det med fog påstås, att 
bestående indelning icke lägger hinder i vägen för den ekonomiska utvecklingen inom orten. 
Av skäl, som här icke närmare behöva utvecklas, är Lysekils ställning på flera av 
näringslivets områden icke längre så tillfredsställande. Stadens styrande ha för den skull all 
anledning att under varsamhet aktgiva på förhållandena och att genom hushållning för det 
allmänna, söka underlätta näringslivets existens. En kommunal utdebitering på 10:50, 10:- 
och 9:50 per skattekrona har under en lång följd av år tyngt det produktiva arbetet och 
skattedragarna i sin helhet. En fortgående om än försiktig skattesänkning får därför anses vara 
ett villkor för staden för att kunna bestå i konkurrensen med mera bärkraftiga samhällen med 
lägre skatter. 
 
Påtagligt är att en skatteökning av så betydande omfattning, som den utredningsmannen 
angiver, måste försätta Lysekil i ett ännu sämre läge ifråga om möjligheterna för den 
ekonomiska utvecklingen, detta såväl med hänsyn till vilkoren för ökad företagssamhet som 
ifråga om kapitalinnehavares känslighet inför en alltför hård beskattning. Säkert är också, att 
stadens känslighet för industriella störningar kommer att ökas genom den ifrågasatta 
införlivningen. Till den osäkerhet som numera präglar näringslivet i allmänhet, kan läggas en 
erinran om de inkomstförluster som drabba staden genom att ersättningen för bränvinsmedlen 
inom närmaste tiden upphör genom att Systembolagens kommunala skattskyldighet 
väsentligen reduceras. Därtill kommer, att då staden icke längre kan avyttra sina tomter, måste 
såsom förut är sagt amorteringen av jordlånet, varå ännu återstår 284.000 kronor gäldas 
genom uttaxering. Enligt amorteringsplanen skall nämnda återstående belopp erläggas under 
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16 år. Erinras bör om Stadsfullmäktiges beslut att söka Kunglig Maj:ts tillstånd för ett lån på 
100.000 kronor för ett nytt ålderdomshem, samt att hamnstyrelsen gått i författning om 
förslags utarbetande för ny kajbyggnad, vilket förutsätter en betydande lånebelastning. 
 
Drätselkammaren anser sig med det nu sagda hava visat, dels att staden icke åstundat någon 
inkorporering, och dels att staden saknar anledning att påkalla en sådan. Bebyggelsen på 
Slätten är en företeelse, varöver staden icke ägt att råda. Erfarenheten visar såsom 
länsarkitekten framhåller, att stor benägenhet finnes att flytta bebyggelsen utanför 
samhällenas gränser för att undgå byggnadskontroll, och förmodligen har denna omständighet 
även inverkat i föreliggande fall. Den påfordrade införlivningen blir med hänvisning till vad 
Drätselkammaren anfört, en angelägenhet för tillgodoseende av municipalsamhället och detta 
understrykes i särskild grad av länsarkitekten i dennes utlåtande. Det har ovan visats, att 
arkitektens förutsättning, att staden icke torde komma att lida genom införlivningen, 
näppeligen torde visa sig riktig. Den omständigheten, att socknen lagligen icke haft skyldighet 
att tillgodose municipalsamhället, hade icke behövt utesluta att socknen för den skatt, den 
hämtat från samhället, i möjligaste mån sökt tillgodose rimliga önskemål. Detta har i viss mån 
låtit sig göra genom att socknen placerat sin brandberedskap inom samhället samt genom 
anslag till avloppsledningar och för lindrandet av arbetslöshet. Att staden med risk för sin 
egen utveckling skall kunna påläggas en för dess förhållanden betydande börda för att 
tillgodose vad andra underlåtit eller vad staten från mera allmän synpunkt möjligen finner 
påkallat, kan icke vara rimligt. 
 
Drätselkammaren vill i detta sammanhang påpeka, att utredningsmannen icke lämnat 
anvisning på någon möjlighet för staden att utifrån beredas lättnad vid en eventuell 
inkorporering. I dr. Yngve Larssons utredning av den 5 oktober 1912 angående 
Inkorporeringsproblemet framhålles i ett par liknande fall, att analogier till ett statligt 
ingripande med bidrag icke alldeles saknas, varken i utländsk eller svensk förvaltningspraxis. 
Skulle Kungl. Maj:t dock mot stadens bestridande besluta tvångskorporering måste därför 
krävas, att gottgörelse erhålles av allmänna medel för de betydande kostnader staden i så fall 
skulle påtvingas. 
 
Drätselkammaren har icke heller funnit någon möjlighet att i större grad minska de med 
införlivningen förbundna kostnaderna, sådan de angivits av utredningsmannen. Flertalet 
poster äro, om deras förslag till villkor fastställas, ofrånkomliga. 
 
Möjligen bör det kunna sägas, att kostnaden för drift och underhåll av vattenledningar och 
avlopp icke kommer att uppgå till det av stadsingenjören upptagna beloppet, i varje fall icke 
till att börja med. det beräknade gatuunderhållet vore säkerligen tillräckligt om icke här 
förelåg den av utredningsmannen till vägdistriktet lämnade anvisningen att överlåta på staden 
den av vägstämman beslutade grundförstärkningen å allmänna vägen genom Dalskogen. Även 
om staden borde kunna räkna på bidrag med två tredjedelar av bilskattemedel för detta arbete, 
som är kostnadsberäknad till 20,000 kronor, kommer den på staden ankommande kostnaden 
säkerligen att under de första åren överstiga vad som kan återstå av det för vägunderhållet 
upptagna beloppet. Underhållet av de allmänna vägarna inom inkorporeringsområdet, vilkas 
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längd är angiven till 3,5 kilometer, är av ordföranden i vägstyrelsen upptaget till c:a 3,500 
kronor. Ordföranden i vägstyrelsen framhåller att dessa vägar äro livligt trafikerade och därför 
förhållandevis kostsamma i underhåll. Inom municipalsamhället finnes dessutom andra vägar 
och gator till en längd av 2,390 meter. Underhållet av dessa uppgick 1928 till 955 kronor plus 
en del grus. 
 
Tillbyggnaden av vattenfiltret vid Rotemyren bör kunna anstå någon tid men torde vid en 
större utbyggnad av ledningsnätet bliva ofrånkomlig. Vidare torde matarledningen från 
Rotemyrsfiltret behöva omläggas. 
 
Det av utredningsmannen beräknade beloppet å 4,000 kronor varmed kostnaden för latrin- och 
sophämtningen från gårdarna skulle ökas, är i propotion till stadens nuvarande kostnader för 
sagda ändamål. det skulle kunna tänkas, att den nuvarande ordningen för denna del av 
renhållningen på Slätten t. v. bibehölles och fastighetsägarne därstädes således genom att 
utgöra kostnaden härför, i sin mån bidroge att något underlätta övergångskostnaderna vid en 
inkorporering. Emellertid är det att antaga, att förste provinsialläkaren ej komme att dröja 
alltför länge med krav på en övergång till det i staden gällande systemet. En förutsättning 
härför är att en del rätt kostbara utbyggnader vidtagas å renhållningsstationen. 
 
Skall staden bliva hänvisad att ersätta den nuvarande brandkåren på Slätten med en utökning 
av den egna kåren samt att i viss mån tillgodose brandchefens krav på nyanskaffning av 
brandmateriel, blir den upptagna ökningen i driftskostnaden icke för stor. På grund av de 
uppgifter Drätselkammaren erhållit från stadens brandchef måste kammaren, för den händelse 
en införlivning mot stadens bestridande skulle ifrågakomma, motsätta sig utredningsmannens 
förslag att staden på anfordran från Lyse skulle bliva pliktig att inlösa socknens brandattiralj. 
Socknens motorspruta är av en typ, som ej godkänts av Tarifföreningen och socknen bör med 
hänsyn till övriga samhällena såsom Kornöarna, Norra Grundsund, Skalhamn, Spjösvik och 
Sjöbol väl behöva sin attiralj. Nyanskaffningen av brandmateriel för Lysekils brandkår måste 
vid en införlivning tillgodose andra synpunkter än vad socknens brandmateriel uppfyller. 
 
I beräkningen över kostnadsminskningen för Lyse har utredningsmannen upptagit ett belopp, 
avrundat till 6.000 kronor, utgörande kostnad för barnavård och pensionsförsäkring samt 
diverse andra anslag till sociala ändamål. någon utgiftsökning för Lysekil beträffande den 
ökade barnavården har ej av utredningsmannen beräknats, medan kostnaden för 
pensionsförsäkringen är inbegripen i den slumpsumma på 10.000 kronor, som upptagits för 
diverse ändamål. uppenbarligen bör den nämnda summan å 6.000 kronor upptagas bland 
utgiftsökningen för staden. De ändamål, som därmed tillgodoses, måste ju omedelbart 
uppfyllas. 
 
Den av utredningsmannen upptagna diverseposten å 10.000 kronor skulle således räcka till för 
sådana utgifter, som icke närmare kunna kalkyleras och varibland utredningsmannen nämnt 
arbetsökning inom förvaltningen, kostnad för mantals- och kyrkoskrivning, fastighetsregister, 
rådhusrättens fastighetsböcker m. m. samt kostnad för gatubelysningen. I det av Lysekils 
församling avgivna yttrandet i införlivningsfrågan ifrågasättes därtill anställandet av 
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ytterligare en prästerlig kraft samt ökad lön för hittillsvarande funktionärer. Kyrkoherdens lön 
torde automatiskt komma att ökas. Även om såväl staden som församlingen så långt sig göra 
låter komma att söka begränsa utgiftsökningen inom förvaltningen, är det sannolikt att den 
nämnda posten i huvudsak kommer att förbrukas för de angivna ändamålen och andra, som ej 
på förhand kunna förutses. För staden blir genomförandet av den för municipalsamhället 
uppgjorda stadsplanen icke någon lätt sak med tanke på att marken till betydande del äges av 
inom Lyse boende personer. 
 
Enligt utredningsmannens förslag skulle staden utgiva eller ersätta den vägskatt och de 
tingshusmedel som under året före indelningsändringens ikraftträdande debiteras för inom 
införlivningsområdet belägna fastigheter och där mantalsskrivna personer vilka för påföljande 
år blivit mantalsskrivna inom staden. Drätselkammaren kan icke finna någon anledning varför 
vid en inkorporering stadens skattedragare i gemen skulle belastas med en utgift, som bör vara 
deras ensak, vilka påförts nämnda debitering. 
 
Totalomdömet angående de med införlivningen förbundna kostnaderna blir således, att dessa 
torde komma att hålla sig omkring den av utredningsmannen angivna summan. Å ena sidan är 
det möjligt, att anslagen för underhåll och för annuitet å nyanläggningar samt för diverse 
kostnader, icke från början behöva uppgå till angivna belopp, å andra måste bland 
utgiftsökningen tilläggas det nämnda beloppet å 6.000 kronor för barnavård, 
pensionsförsäkring m. m., varjämte nyanskaffning för brandväsendet enligt lånepraxis med 
sannolikhet måste gäldas på högst 5 år. likaväl som utgiftsökningen att börja med kam bliva 
något lägre än den av utredningsmannen angivna, lika troligt är det att kostnaderna, alltefter 
som inkorporeringsområdet komme att inväxa i staden och dess förhållanden, stiga utöver 
sagda belopp. Detta kan således betecknas som det genomsnitt varmed staden måst räkna, då 
det gällt att bedöma kostnaderna vid en införlivning. 
 
Op grund av det anförda beslöt Drätselkammaren föreslå att stadsfullmäktige måtte avstyrka 
den ifrågasatta införlivningen. 
 
Antaget av stadsfullmäktige den 3 oktober 1929; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 11, 1929. 
 
Utgifts- och inkomststat för Fattigvården i Lysekil under år 1930. 
 
UTGIFTER. 
 
För fattigvårdens sjukhem. 
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5.110 matdagar    5.621:- 
Bränsle     700:- 
Arvode till husmoder    1.200:- 
D:o till 2 biträden: 1 á 600:-, 1 á 480:-   1.080:- 
Hyra för annexet    800:- 9.401:- 
 
ÖVRIGA UTGIFTER. 
 
Underhåll av hus och inventarier   1.750:- 
Understödstagares vård, beklädnad och underhåll  19.458:- 
Hospitals- och sjukkasseavgifter   7.500:- 
Förslagsanslag till pensionsavgifter   200:- 
D:o                   ”   Barnhemmet i Partille   200:- 
Arvode till redogöraren    1.200:- 
D:o       ”    tillsyningsmannen   200:- 
Oförutsedda utgifter    591:- 31.099:- 
     Kronor 40.500:- 
 
INKOMSTER. 
 
Beräknat statsbidrag    2.000:- 
D:o landstingsbidrag    3.200:- 
Beräknade återbetalningar från enskilda och kommuner 6.000:- 11.200:- 
Uttaxering på bevillning     29.300:- 
     Kronor 40.500:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 21 november 1929; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 12, 1929. 
 
Utgifts- och Inkomststater för Folkskoleväsendet i Lysekil under år 1930. 
 
F o l k s k o l a n. 
 
UTGIFTER: 
 
Ordinarie underhåll av fastigheter   3.000:- 
Reparation av skolhuset vid Färgaregatan   5.000:- 8.000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier   500:- 
Lärarelöner jämte bostads- och bränsleersättning   65.876:56 
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Andra avlöningar: 
 
Sekreterarearvode    200:- 
Vaktmästarelöner    5.300:- 5.500:- 
Undervisningsmaterial     2.500:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar    4.000:- 
Brandförsäkringspremier     1.000:- 
Tandvård      1.000:- 
Skolbad      600:- 
Skolbiblioteket     200:- 
Räntor å lån      3.539:43 
Amorteringar å lån     2.166:61 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.   400:- 
Porton och telefonavgifter    250:- 
Läkareundersökning    100:- 
Lärjungepremier    300:- 1.050:- 
Oförutsedda utgifter     496:11 
     Kronor 96.428:71 
 
INKOMSTER. 
 
Överskott från år 1928    140:- 
 
Hyror: 
 
För tre lägenheter   920:- 
Från kommunala mellanskolan  4.500:- 5.420:- 
Bränsleersättning från kommunala mellanskolan  1.000:- 
Statsbidrag     36.068:71 42.628:71 
Uttaxering på bevillning     53.800:- 
     Kronor 96.428:71 
 
 
 
F o r t s ä t t n i n g s s k o l a n. 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1928     1.250:- 
Lärarelöner      6.864:37 
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Undervisningsmaterial     600:- 
Skolköket      1.000:- 
Oförutsedda utgifter     368:13 
     Kronor 10.082:50 
 
INKOMSTER: 
 
Statsbidrag      4.082:50 
Uttaxering      6.000:- 
     Kronor 10.082:50 
 
Antagna av Stadsfullmäktige den 21 november 1929; betygas 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 13, 1929. 
 
Utgifts- och inkomststat för Samreal- och Kommunala Mellanskolan i 
Lysekil under år 1930. 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1928     1.000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier   500:- 
 
Lärares avlöning m. m.: 
 
Lön till e. o. ämneslärare    1.485:- 
Hyresersättning till rektor    1.650:- 
Ersättning till övriga lärare för bostad och bränsle  2.440:- 
Tim- och övningslärares arvoden   600:- 6.175:- 
 
Andra avlöningar: 
 
Skolläkarens arvode    75:- 
Vaktmästarens lön    225:- 300:- 
Undervisningsmaterial     300:- 
Lokalhyra till folkskolan     4.500:- 
 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar: 
 
Ersättning till folkskolan för lokalernas uppvärmning  500:- 
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Lyse och renhållningsartiklar   100:- 600:- 
Skolbiblioteket     150:- 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser, trycksaker m. m.    400:- 
Porton, telefonavgifter    350:- 
Brandförsäkringspremier m. m.    100:- 850:- 
Oförutsedda utgifter     325:- 
    Summa kronor 14.700:- 
 
INKOMSTER: 
 
Terminsavgifter     1.300:- 
Uttaxering på bevillning     13.400:- 
    Summa kronor 14.700:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 21 november 1929; betygas 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 14, 1929. 
 
Utgifts- och inkomststat för Lysekils Barnavårdsnämnd under år 1930. 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1928     80:- 
 
Kostnader för hos enskilda och på anstalter utackorderade barn: 
 
3 utackorderade barn efter kr. 25 pr månad  900:- 
1 ” ” ”        i 2 mån.  50:- 
13 ” ”   20 ”  3.120:- 
Avgår ersättning fr. dep. Medels konto med 400:- 2.720:- 
1 utackorderat barn efter 15 kr. pr månad  180:- 
1 utackorderat barn efter 100 kr. pr år under 1 kvartal  25:- 
Fortsatt vård och fostran å Grässkärr för 1 gosse  300:- 4.175:- 
 
Övriga utgifter: 
 
Ordförandens arvode i de förenade uppdragen av sekr.,  
kassaförvaltare och barnavårdsman i en del fall   800:- 
annonser, trycksaker, porton m. m.     150:- 
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oförutsedda utgifter     795:- 
     Kronor 6.000:- 
 
INKOMSTER: 
 
Uttaxering på bevillning    Kronor 6.000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 21 november 1929; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 15, 1929. 
 
Utgifts- och inkomststat  
 
FÖR LYSEKILS STAD UNDER ÅR 1930. 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1928     23.800:- 
 
A. Sundhetsvården: 
 
Köttbesiktningsbyråns inkomster    2.600:- 
 
B. Allmänna byggnader och platser: 
 
1. Automobilskattemedel    8.000:- 
2. Hyror, stadsparkens restaurant  2.000:- 
    Våning i tullhuset   1.000:- 3.000:- 
3. Tomt- och bergarrenden    12.000:- 
4. Vattenavgifter    8.500:- 31.500:- 
 
C. Verk och inrättningar: 
Hamninrättningens andel i löner, polisbevakning m. m.   4.400:- 
 
D. Skatter och liknande avgifter: 
 
1. Stadsutskylder se sista sidan 
2. Kommunal progressivskatt   13.900:- 
3. Nöjesskatt     8.500:- 
4. Bevillningsavgifter för utländska artister  50:- 
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5. Hundskatt     600:- 23.050:- 
 
E. Övriga inkomster:   
 
1. Brännvinsmedel    9.064:- 
2. Bötesmedel    50:- 
   Transport  9.114:- 83.350:- 
 
   Transport  9.114:- 83.350:- 
 
3. Bidrag från elektricitetsverket   10.000:- 
4. Bidrag från Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolaget  
till följande ändamål: 
nytt försörjningshem   10.000:- 
planteringar, gatuarbeten och bad  4.000:- 14.000:- 33.114:- 
    Summa inkomster 118.464:- 
 
UTGIFTER: 
 
I. A. Fattigvården: 
 
Stat enl. Bilaga N:r 11     29.300:- 
 
I B. Nykterhetsnämnden: 
 
Förslagsanslag     400:- 
 
II. Sundhetsvården: 
 
Förste stadsläkarens lön    1.950:- 
Andre stadsläkarens lön    1.300:- 
Hälsovårdstillsyningsmannens lön och beklädnadsersättning 3.550:- 
Semesterbidrag år densamma förslagsvis  200:- 
Bidrag till distriktsbarnmorskans lön   1.050:- 
Semesterbidrag åt distriktsbarnmorskan   100:- 
Pensioner till två barnmorskor   1.000:- 
Arvode till hälsovårdsnämndens sekr.   250:- 
Arvoden vid sundhetssyn    200:- 
Veterinärarvode    120:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.   150:- 
Förste stadsläkarens telefon   160:- 
Distriktsbarnmorskans telefon   70:- 
Förbrukningsartiklar för distriktsbarnmorskan  75:- 
Desinfektioner    200:- 
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Anslag för sommarbad   600:- 
Anslag för vinterbad   1.000:- 1.600:- 
Hyresbidrag till landstingets sjukupptagningsanstalt  350:- 
Bidrag till dispensärverksamheten   420:- 
Oförutsedda utgifter    250:- 
   Transport  12.995:- 29.700:- 
 
   Transport  12.995:- 29.700:- 
Köttbesiktningsbyråns utgifter   700:- 13.695:- 
 
III. A. Undervisningen: 
 
a. Folkskolans stat enl. Bilaga N:r 12   53.800:- 
b. Fortsättningsskolans stat enl. Bilaga N:r 12  6.000:- 
c. Kommunala mellanskolans stat enl. Bilaga N:r 13  13.400:- 
d. Anslag till föreläsningsföreningen och folkbiblioteket,  
resp, 700:- och 1.200:-    1.900:- 
e. Anslag till tekn. aftonskolan   500:- 
f. Anslag till Arbetarnas bildningsförbund  200:- 
g. Anslag för nykterhetsundervisning   250:- 76.050:- 
 
III. B. Barnavårdsnämnden: 
 
Stat enl. Bilaga N:r 14     6.000:- 
 
IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
A. U t g i f t e r  d i r e k t  u n d e r  d e n n a  u n d e r r u b r i k: 
 
Underhåll av hus och inventarier m. fl. utgifter 9.000:- 
Reparation av polishuset   2.000:- 
Arvode till registerföraren   250:- 11.250:- 
 
B. G a t u a r b e t e n: 
 
Underhåll    6.000:- 
Västra Kronbergsgatan   7.500:- 
Norra Kvarngatan   4.850:- 
Korsgatan    2.450:- 
Blekegatan     6.000:- 
Fiskaregatan    800:- 27.600:- 
   Transport  38.850:- 125.445:- 
 
   Transport  38.850:- 125.445:- 
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C. P a r k s t y r e l s e n, anslag till planteringar  3.750:- 
 
D. G a t u b e l y s n i n g e n, inkl material  2.500:- 
 
E. G a t u r e n h å l l n i n g en: 
 
Sopning 1.050:-, bevattning 1.200:-   2.250:- 
 
F. R e n h å l l n i n g e n: 
 
Entreprenörernas arvode   8.500:- 
Föreståndarens kontanta lön  600:- 
Underhåll av stationen och kärlen  870:- 
Bränsle och lyse   500:- 10.470:- 
 
G. V a t t e n l e d n i n g a r: 
 
Underhåll av ledningar med tillhörande byggnader 7.500:- 
Verkstadsgatan   5.000:- 
Rosviksgatan    2.250:- 
Färgaregatan    6.150:- 
Skottegatan    4.600:- 
Rösgatan – Gullmarsgatan   2.300:- 
Stigbergsgatan   600:- 
Överföring av vatten   4.000:- 
Inhägnande av stora vattenledningsdammen 3.950:- 
Sekreterararvode   250:- 36.600:- 
 
H. A v l o p p s l e d n i n g a r: 
 
Underhåll, spolning och rengörning  5.000:- 
Rosviksgatan    2.250:- 
Skottegatan    3.550:- 
Rösgatan – Gullmarsgatan   450:- 11.250:- 
 
I. B r a n d v ä s e n d e t: 
 
Underhåll av brandbilen    200:- 
   Transport 200:- 105.670:- 125.445:- 
 
   Transport 200:- 105.670:- 125.445:- 
Anskaffning och underhåll av slang  1.000:- 
Anskaffning av 2 st. gasmasker  193:- 
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Anskaffning av 2 st. strålkastare  122:- 
Anskaffning och underhåll av brandtelegraf  
och brandtelefoner   200:- 
Övrigt underhåll av inventarier  100:- 
Arvode till brandchefen   700:- 
Beklädnadsersättning till densamme  100:- 
Arvode till vice brandchefen  100:- 
Beklädnadsersättning till densamme  100:- 
Brandmästarens lön o. beklädnadsersättning 3.450:- 
Skorstensfejarens lön   800:- 
Ersättning till 20 brandmän jämte  
2 förmansarvoden   4.000:- 
Brandsynearvoden   250:- 
Extra tjänstgöring   400:- 
Beklädnad och utrustning av brandmännen 400:- 
Körövningar    300:- 
Försäkring av brandbilen   363:- 
Bränsle, smörjolja och renhållningsartiklar 700:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier,  
porton och telefonavgifter   300:- 
bidrag till underhåll av 3 hästar  100:- 
Övriga ändamål   75:- 
Oförutsedda utgifter   82:- 14.035:- 
 
J.  Ö v r i g a  b e h o v: 
 
Lön till arbetsförmannen   3.550:- 
Arvode för tillsyn å Grötö   450:- 
Arbetsförmannens telefon   70:- 
Brandförsäkringspremier   800:- 4.870:- 
 
K.  R e s e r v e r a d e  m e d e l: 
 
För försörjningshem    10.000:- 134.575:- 
   Transport   260.020:- 
 
   Transport   260.020:- 
 
V. Verk och inrättningar: 
 
A. M a g I s t r a t e n  o c h  r å d h u s r ä t t e n: 
 
Borgmästarens lön och tjänstgöringspenningar 4.000:-,  
personligt lönetillägg 3.500:-  7.500:- 
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bidrag till biträde å borgmästareexpeditionen 1.000:- 
2 rådmanslöner, 1.500:- och 500:-  2.000:- 
Extra rådmannens lön   200:- 
Stadsfiskalens lön och tjänstgöringspenningar 1.500:-,  
personligt lönetillägg 1.200:-  2.700:- 
Stadsvaktmästarens lön   1.000:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.  1.500:- 
Telefonavgifter   200:- 16.100:- 
 
B. S t a d s f u l l m ä k t i g e s  o c h  n ä m n d e r s e x p e d i t i o n: 
 
Lön till stadsfullmäktiges sekreterare  1.200:- 
Lön till stadskamreraren, stadskassören och  
drätselkammarens sekreterare  5.500:- 
Lön till biträde å drätselkammaren  1.200:- 
Stadsingenjörens lön   6.500:- 
Annonser och trycksaker   3.000:- 
Skrivmaterialier för stadsfullmäktige  
och drätselkammaren   400:- 
Rit- och skrivmaterialier för stadsingenjörskontoret 400:- 
Porton    200:- 
Drätselkammarens telefoner  300:- 
Stadsingenjörens telefon   200:- 
Telefonsamtal   100:- 
Avgift för utsträckt telefontid  350:- 
Städning av stadsingenjörskontoret  180:- 
Avgift till Svenska Stadsförbundet  246:- 
Svenska Stadsförbundet tidskrift  312:- 20.088:- 
   Transport  36.188:- 260.020:- 
 
   Transport  36.188:- 260.020:- 
 
C. P o l i s v ä s e n d e t: 
 
Löner, ålderstillägg och beklädnadsersättning åt  
5 ordinarie konstaplar   16.500:- 
Lön och beklädnadsersättning åt en extra konstapel 2.000:- 
Extra tjänstgöring   400:- 
Medicin    100:- 
Städning    600:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar  500:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.  300:- 
Telefonavgifter   400:- 
Rannsakningsfångars underhåll och transport 100:- 20.900:- 
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D. U p p b ö r d v e r k e t: 
 
Stadsfogdens och kronouppbördskassörens lön 2.000:- 
Bötes- och skatteexekutorns lön och  
beklädnadsersättning   1.750:- 
Arvoden till mantalsskrivningsombud och för  
upprättandet av pensionslängd  100:- 
Arvoden till taxeringsnämndens ledamöter  
samt utgifter för kronouppbörden  400:- 
Ersättning till stadsfogden för kontor  500:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.  700:- 
Stadsfogdens och stadsexekutorns telefoner 220:- 5.670:- 
 
E.  Ö v r i g a  b e h o v: 
 
Hyra för rådhuslokalerna  4.000:- 
Uppvärmning av d:o  600:- 
Städning av d:o  650:- 
Lyse för d:o   400:- 5.650:- 
Krono- m- fl- utskylder   1.200:- 
Olycksfallsförsäkring för hos staden anställda 2.500:- 
   Transport 9.350:- 62.758:- 260.020:- 
 
   Transport 9.350:- 62.758:- 260.020:- 
Anslag till skyttegillet (att utgå av  
hundskattemedel)  250:- 
Anslag till arbetsförmedlingen 200:- 450:- 
 
Allmänna pensionsförsäkringen: 
 
Arvode till pensionsnämndens  
ordförande   500:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier  
m. m. för pensionsnämnden 100:- 
Utlägg för oguldna grundavgifter 1.500:- 
Bidrag till pensionstillägg  4.500:- 6.600:- 16.400:- 79.158:- 
 
VI. Avskrivning å egentliga kommunalutskylder: 
 
Beräknat belopp för år 1930    30.000:- 
 
VII. Räntor å lån: 
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1905 års obligationslån    11.760:- 
1911 års obligationslån    26.840:- 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank  7.900:- 
Tillfälligt lån i Lysekils Sparbank   1.000:- 
Andra tillfälliga lån    1.500:- 40.000:- 
 
VIII. Amorteringar å lån: 
 
1911 års obligationslån    20.000:- 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank  5.000:- 
Tillfälligt lån i Lysekils Sparbank   5.000:- 30.000:- 
 
IX. Oförutsedda utgifter:     7.936:- 
    Summa utgifter kronor 456.114:- 
Då härifrån avgår beräknad inkomst med   118.464:- 
Utgör bristen sålunda     337.650:- 
 
Härtill kommer_ 
 
X. Kyrkan: 
 
Av kyrkostämman beslutad uttaxering    39.000:- 
    Alltså total brist kronor 376.650:- 
 
Bristen täckes på följande sätt: 
 
Uttaxering av 9 kr, och 30 öre per skattekrona; och då, efter avdrag av vad på staden själv 
belöper, skattekronornas antal utgör 40.500:-, uppstår härigenom ett belopp av 376.650:- 
     Kronor 376.650:- 
 
Betalningsterminerna bliva tre, nämligen i mars, juni och september å tider, som 
drätselkammaren närmare bestämmer. 
 
För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprättas följande 
 
UTGIFTS- OCH INKOMSTFÖRSLAG. 
 
INKOMSTER: 
 
Tomtförsäljningar till belopp, som icke kan beräknas. 
 
UTGIFTER: 
 
1930 års amortering å 1905 års obligationslån  Kronor 14.000:- 
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Antagen av stadsfullmäktige den 19 december 1929; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
U t g i f t s-  o c h  i n k o m s t s t a t’’ 
 
för Hamninrättningen I Lysekil under år 1930. 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1928   4.350:- 
Beräknad hamnuppbörd   35.650:- Kr. 40.000:- 
 
 
UTGIFTER: 
 
L ö n e r,  a r v o d e n  o c h  p r o v i s i o n e r: 
 
Hamnkaptenens lön   3.000:- 
Hamnlotsens lön   1.200:- 
Ordförandens räkenskapsarvode  200:- 
Sekreterarens arvode   200:- 
Uppbördsprovisioner   2.900:-  7.500:- 
 
U n d e r h å l l  m. m.: 
 
Bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar 10.500:- 
Släggö fyr    250:- 
Bojar och förtöjningar   2.000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier 1.000:- 
Diverse utgifter   1.000:-  14.750:- 
 
 
T i l l  s t a d s k a s s a n: 
 
Bidrag till polisbevakningen  2.700:- 
Bidrag till stadsingenjörens lön  1.500:- 
Bidrag till renhållningen   200:-  4.400:- 
 
Hamnbelysningen     6.500:- 
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R ä n t o r  å  l å n: 
 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank   2.490:- 
    Transport  35.640:- 
 
 
    Transport  35.640:- 
 
A m o r t e r i n g a r  å  l å n: 
 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank   3.850:- 
O f ö r u t s e d d a  u t g i f t e r:    510:- 
     Kr. 40.000:- 
 
 
Bilaga N:o 16, 1929. 
 
Följande ärenden hos stadsfullmäktige äro vid 1929 års slut oavgjorda: 
 
1928 Jan. 4, § 14. Utredning om förbättrade kommunikationer, remiss  
  kommunikationsberedningen. 
1928 April 10, § 53. Museifrågan, återremiss till drätselkammaren 

1929 Juni 13, § 114. Motion av Herr Petterson, rörande stadens 
vattenfråga, remiss vattenstyrelsen och drätselkammaren, 

1929 Nov.  21, § 157. Handels och sjöfartsnämndens skrivelse om utfärdande 
 av   instruktioner för nämnden, remiss handels och 

sjöfartsnämnden för förslags upprättande. 
1929 Dec.  19, § 176,  Motion av Herr Foss rörande lekplatser för barn, remiss  

 folkskolestyrelsen och drätselkammaren, 
1929 Dec. 19, § 183. Från Kungl. Generaltullstyrelsen för yttrandes avgivande  
  överlämnade handlingar rörande inrättandet av tullstationer, remiss  

handels- och sjöfartsnämnden för upprättandet av förslag till dylikt 
yttrande. 

 
Lysekil den 31 december 1929. 
 
FRITZ LÜSCH 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Förteckning å årets numrerade bilagor. 
 
N:o 1, Förteckning över ledamöter och suppleanter i stadens nämnder och styrelser under år 
1929. 
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N:o 2. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 3. Barnavårdsnämndens redogörelse och revisionsberättelse. 
N:o 4. Fattigvårdsstyrelsens revisionsberättelse. 
N:o 5. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 6. Folkskolans, fortsättningsskolans, skolbibliotekets, Petrelius understödsfonds och 
Johan Johanssons donationsfonds förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 7. Kommunala mellanskolans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 8. Elektricitetsverkets styrelse- och revisionsberättelser. 
N:o 9. Kyrkans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 10. Stadsfullmäktiges yttrande över förslag och utredning angående införlivning med 
Lysekils stad av en del av Lyse socken. 
N:o 11. Fattigvårdens utgifts- och inkomststat. 
N:o 12. Folkskoleväsendets utgifts- och inkomststater. 
N:o 13. Samrealskolans och kommunala mellanskolans utgifts. Och inkomststat. 
N:o 14. Barnavårdsnämndens utgifts- och inkomststat. 
N:o 15. Stadens och dess hamninrättnings utgifts- och inkomststater. 
N:o 16, Företeckning över oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige vid 1929 års slut. 
 
REGISTER 1929. 
 
Anslag: Försörjningshem uppförande 90. Fiskauktionshalls uppförande 106, tilläggsanslag 
därtill 143. Medlemskap i Svenska Stadsförbundet 124. Prenumeration å Svenska 
Stadsförbundets tidskrift 125. Tandvård i folkskolan 138. Föreläsningsföreningen och 
folkbiblioteket 144. Arbetarnas bildningsförbund 145. Reparation av skolhuset vid 
Färgaregatan 146. Nykterhetsundervisning 147. Nykterhetsnämnden 148. Tekniska 
aftonskolan 166. Skyttegillet 167, allmänna arbeten enligt särskild plan 180. 
Avskrädeshögar i gamla staden 69. 
Arrende av område på Gallebergs udde 80, 95. 
Arbetarnas bildningsförbund, anslag, 145. 
Affischering, ordningsföreskrift, 179. 
Allmänna arbeten enligt särskild plan 180. 
Avslutningstal 184. 
 
Bottenundersökningar vid Grötö 33. 
Beklädnadsbidrag till stadsexekutor Öhrngren 49. 
Barnavårdsnämnden, redogörelse och revisionsberättelse, 64, ordförandearvode, 149, utgifts. 
Och inkomststat, 153. 
Brandväsendet, utgiftsstat, 169. 
Brännvinsförsäljning, Systemaktiebolagets förvaltnings- och revisionsberättelser, 66. 
Bokenäs, förbindelser med, 39, handels- och sjöfartsnämndens redogörelse för medels 
användning för dessa förbindelser, 68. 
Byggnadsverksamhetens ordnande inom ej stadsplaneägda områden 102, 139. 
Byggnadsoedning, bestämmelser rörande garage, 156. 
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Byggnadsbestämmelserna och stadsplanen för kvarteren ”Vadet” och ”Kvarnen”, fastställelse, 
131. 
 
Debetsedellösen för kommunalutskylder 123. 
Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser 86. 
 
Elektricitetsverket: Kamrer Hyllengrens löneökning 34. Transformatorstation 100, Styrelse- 
och revisionsberättelser. 
Epidemisjukhusets återuppbyggande 55, 107. 
Engbergs donationsfond, stipendier och förtydligande, 101. 
 
Fiskauktioner: Förläggning 73,96. Hall, anslag 106, tilläggsanslag 143.  
Fattigvården: Försörjningshem, uppförande, 90, byggnadskommitté, 90, lån, 98. 
Revisionsberättelse 85. Utgifts- och inkomststat 150. 
Folkskolan: Förvaltnings- och revisionsberättelser 87. Anslag för tandvård 138. Anslag för 
reparation av skolhuset vid Färgaregatan 146. Utgifts- och inkomststat 151. 
Fortsättningsskolan: Förvaltnings- och revisionsberättelser 87. Utgifts- och inkomststat 151. 
Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket, års- och revisionsberättelser, 111, anslag 144. 
Förbindelser med Skaftölandet och Bokenäs, 39, handels- och sjöfartsnämndens redogörelse 
därför, 68. 
 
Gator: Korsgatan, utdragande, 45, bredd, 45, 133. Arbeten enligt sörskild plan 180. 
Grötö: Bottenundersökningar 33. Upplåtelse av nöjesplats 46. 
Gallebergs udde, utarrendering av område, 80, 95. 
Garage, nya bestämmelser, 158. 
 
Hamninrättningen: Styrelse- och revisionsberättelser 63. Hamnavgifter 127. Ny hamnbyggnad 
154, 164. Utgifts- och inkomststat 181. 
Handels- och sjöfartsnämnden: Redogörelse för medel för beredande av trafikmöjligheter till 
Skaftölandet och Bokenäs 69. Instruktioner 157. Tullfrågor 158. Tullexpeditioner 170. 
Hälsovårdsnämnden, ändringar i matvarustadga, 112, 178. 
Hyllengren, stadsfogde, död, 56. 
Hyllengren, kamrer, löneökning 34. 
Holmberg, Hjalmar, poliskonstapel, löneökning, 169. 
 
Idrottsplatsförening, stadens medlemskap, 17. 
Införlivning av Slätten m. m. med Lysekils stad, utredning och förslag, 130. 
 
Kronouppbördskassör, tillförordnad, 56, 74, löneförmåner, 56, 74,  
Kommunala mellanskolan och samrealskolan: Förvaltnings- och revisionsberättelser 88, 
Anslag för inköp av inventarier 119. Utgifts- och inkomststat 152. 
Kommunalutskylder, debetsedellösen, 123. 
Kommunikationer med Skaftölandet och Bokenäset 39, 68. 
Kommunikationsberedningens skrivelse om anslag 182. 
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Kyrkvik, ”Trekanten”, plantering, 50. 
Köttbesiktningsbyrån, inkomster, 169. 
 
Löneökningar, kamrer Hyllengren, 34, poliskonstapel Hjalmar Holmberg, 169. 
Lysekils Järnvägsaktiebolags stämmor, instruktioner för ombudet, 82.  
Lysekils Pilsnerdricksutskänknings-A.-B., vinstmedelsfördelning, 165.  
Lån: Försörjningshemmets uppförande 98. Fiskauktionshalls uppförande 196, 143. Ny 
hamnbyggnad 164. 
Lekplatser för barn, stadsparken och ev. andra platser, 91, Harald Foss motion, 171, 176. 
 
Motioner: Harald Foss, medlemskap för staden i idrottsplatsförening, 17, lekplatser för barn, 
171, 176, avgivande av utgifts- och inkomstförslag, 172, 177, Jakob Petterson, stadens 
vattenfråga, 114, 118. 
Matvarustadga, ändringar, 112, 178. 
Mantalskommissarie, tillförordnad, 56, 74, löneförmåner, 56, 74. 
Mantalsskrivningsort, 113, 160. 
 
Nykterhetsnämnden, årsredogörelse, 67, revisionsberättelse, 89, anslag, 140. 
Nykterhetsundervisning, anslag, 147. 
 
Ordningsföreskrift rörande affischering 179. 
Oförutsedda utgifter: Bottenundersökningar vid Grötö 33. Reparation av tullkammarlokalerna 
44. Beklädnadsbidrag till stadsexekutor Öhrngren 49. Inventarier för kommunala 
mellanskolan 119. 
Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige, förteckning, 18. 
 
Plantering å ”Trekanten” i Kyrkvik 50. 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 50, utgiftsstat, 169. 
Pilsnerdricka, Rich. Björsells ansökan om rätt till utskänkning, 51. 
Pilsnerdricksaktiebolaget, vinstmedelsfördelning, 165. 
Polisväsendet: Prenumeration å Post- och Inrikes Tidningar 126. Konstapel Holmbergs 
löneökning 169. Utgiftsstat 169. 
Prenumeration, Svenska Stadsförbundets tidskrift, 125. Post- och Inrikes Tidningar, 126. 
 
Renhållningen, utgiftsstat, 169. 
Rättegångsformen, yttrande, 37. 
 
Sandning av trottoarer 38. 
Skaftölandet, förbindelser med, 39, handels- och sjöfartsnämndens redogörelse för medels 
användning för dessa förbindelser, 68. 
Samrealskolans rektors skrivelse om nybyggnad 48, 99. 
Sanitära olägenheter med avskrädeshögar i gamla staden 69. 
Stadsparken, lekplats, 91. 
Sjukstuga i samband med epidemisjukhusets återuppbyggande 55, 106. 
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Skoltandvård, anslag, 138. 
Skolhusets vid Färgaregatan reparation, anslag, 146. 
Stadsutskylder, debetsedel, 123. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 65, anslag, 167. 
Slättens m. m. införlivning med staden, utredning och förslag, 130. 
Stadsfullmäktige: Förteckning över ledamöter 2. Företeckning över oavgjorda ärenden 18. 
Avslutningstal 184. 
Stadsplanen och byggnadsbestämmelserna, fastställelse för kvarteren ”Vadet” och ”Kvarnen”, 
131. 
Stadsexekutor Öhrngrens beklädnadsbidrag 49. 
Stadsfogde, Hyllengrens död, 56, tillförordnad, 56, 74, löneförmåner, 56, 74. 
Systemaktiebolagets förvaltnings- och revisionsberättelser 66. 
Sundhetsvården: Epidemisjukhus, sjukstuga och sjukvårdsfrågor 55, 107. Ändringar i 
matvarustadga 112, 178, Kommunalförbund för tuberkulossjukstuga 155. Utgiftsstat 169. 
Avskrädeshögar i gamla staden 69.  
Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 124, prenumeration å tidskrift, 125.  
Stadens utgifts- ovh inkomststat 181. 
 
Trottoarernas sandning 38. 
Trafikmöjligheter med Skaftölandet och Bokenäs 39, 68. 
Tullkammarlokalernas reparation, anslag, 44. 
Tullfrågor 158. 
Tullexpeditioner 170. 183. 
Tomtarrendens förlängning 81. 
Transformatorfrågan 100. 
Tuberkulossjukstuga 155. 
Tekniska aftonskolan, anslag, 166. 
Tomförsäljningar: Fredrik Hansson, Hilding Thomasson, Anton Pettersson 30, Frans Lycke 
31, Axel Johansson 32, Carl Mattsson 58, Conrad Andersson 59, Hjalmar Lundin 75, Carl 
Henrik Bergqvist 76, J. O. Hermansson 77, Sven H. Lundgren 78, C. J. Nilsson, Dan 
Strandbergs barn 108, Ewald Luckey 109, Ernst Olsson 120, Carl och Gustaf Josefsson 121, 
Folke Karlsson 122. 
 
Utskänkning, pilsnerdricka, Rich. Björsell, 51. 
Utgifts- och inkomststater: Fattigvården 150, Folkskolan 151, Fortsättningsskolan 151, 
Kommunala mellanskolan och samrealskolan 152, Barnavårdsnämnden 153, Sundhetsvården 
169, Parkstyrelsen 169, Renhållningen 169, Brandväsendet 169, Polisväsendet 169, Vatten- 
och avloppsledningar 169, Staden och dess hamninrättning 181. 
Uppbördsverket: Stadsexekutor Öhrngrens beklädnadsbidrag 49, Stadsfogde, Hyllengrens 
död, 56, tillförordnad och löneförmåner, 56, 74. Kronouppbördskassör och 
mantalskommissarie, tillförordnad och löneförmåner 56, 74. 
Vatten- och avloppsledningar: Rosviksgatan 43, Verkstadsgatan 57, Stadens vattenfråga, 
motion av Jakob Petterson, 114, 118, Oscar Walléns skrivelse om vattenflöde 132, Utgiftsstat 
169. Arbeten enligt särskild plan 180. 
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Vattenleverans, Carl Andersson, 129. 
Vattenklosetter: Hilma Bovik 35, Iwar Johansson 36, J. A. Jacobsson 47, Axel Radhe 47, 
Axel Nilsson 47, Fritiof Ekelund 47, Hanna Lindbom 60, Axel Färnlöf 61, Gustaf Johansson 
62, J. A. Andersons barn 83, Arvid Molander 128, Havsfiskelaboratoriet 128, Otto Werners 
möbleringsaffär 128, Am. Backman 159, Evald Luckey 168. 
Val: Stadsfullmäktige: ordförande 4, vice ordförande 5, Valkommittén: ledamöter 8, 
ordförande 8, Drätselkammaren: ordförande och vice ordförande 9, Hamnstyrelsen: 
ordförande och vice ordförande 10, Hälsovårdsnämnden: ordförande och vice ordförande 11, 
Elektricitetsverkets styrelse: ordförande och vice ordförande 12, Vattenstyrelsen: ordförande 
och vice ordförande 13, Brandstyrelsen: ordförande och vice ordförande 14, 
Renhållningsstyrelsen: ordförande och vice ordförande 15, Kommitté för utredning om Grötös 
förbindelse med fastlandet: ledamöter 16, Idrottsplatsförening: staden ombud 22, 
Folkskolestyrelsen: ordförande och vice ordförande 24, Kommunala mellanskolans styrelse: 
ordförande och vice ordförande 25, Byggnadsnämnden: ordförande och vice ordförande 26, 
Polisnämnden: ordförande och vice ordförande 27. Samrealskolans lokalstyrelse: av 
stadsfullmäktige valda ledamöter 23, 84. Handels- och sjöfartsnämnden: ordförande och vice 
ordförande 28. Parkstyrelsen: ordförande och vice ordförande 29. Fiskauktionsstyrelsen: 
ledamöter 96, Byggnadskommitté för försörjningshemmet: ledamöter 98, Budgetberedningen 
136. Mantalsskrivningsombud 137. Kommunala befattningar 163.  
Öhrngren, stadsexekutor, begäran om beklädnadsbidrag, 49. 
 
./ 
 
2013-11-30 Avskrift gjord av Kerstin Jungebro. 
 
Justeringar och kompletteringar mm gjorda av Per Stenros: 
2017-08-30 Ändrat ”,” till ”.” inom siffervärden i tabeller, ändrat ingeniör till ingenjör samt 

kompletterat vissa förnamn. 
2020-01-27 Kopierat utdrag ur protokollet rörande ”järnväg” till Lysekils Kalendarium 

1925-1949 och till LyJ 1913-2013. 
2021-03-21 Ändrat ”Bil.” till ”Bilaga”. 
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